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STATE BAR AFFIDAVITS AGAINST TIM STOEN

1. Joe Wilson - Santa Rosa trial - suborning perjury
2. Ronnie James - Santa Rosa trial - suborning perjury
3, Ron Talley - Long Beach warrants - personating an attorney
L. Penny Silver - suborning perjury
-~ insurance fraud
C.Barbara Hoyer - collection of MediCal information on Foonies

6, Rita per = child steali
7: Mary ‘I"I;?hetter - Jack Arnold case
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Looking over the answer, I want to make a couple of comments,

First of all the only defenses he raises ares “unclean hands* besides
some general denials., Now, I don't have a law library here, but one thing
I remeber mbout the unclean hands docyrine id that tehe transaction that
you raise the defense in has to be the same trasaction that the plaintiff
is Sealing with. That is to aay, kfxaxm¥kainkiffx the defendent has to

say “the plaintiff mcted poorly with respect to the transactions thatm

are the subject of the complaint. Stoen va. Stoen and the resulting

court order in the case with respect to John Stoen la not %xk a subject
matter of the complaint and so the unclean hands doctrine does not

aply. The only resaon John Steon is imcludimd in the complaint is

to emtablish A motive and establiish malice, but it ie not the same
tramscation or series of transactions--- there is no allegation that

Tém xepresnted any member of thechurch in Stoen v. Stoen, and thereforre
the first defense of unlcean hands should be struck as not being
relpvant. - ’ :

The second one 'gnclea.n ban s==Perjury in the Complaint® -

I have ahunch' that unclean hands doesnt apply here, because the
doctrine applies to the subject matter of the lawsuly, and not the
way the lawsuit is framed, or allegedly framed,

&The third defense-- Suppression of KEI¥X “vidence. Same as the second
one , and fufthamore we haven't suppressed any evidence in that we ca n
alemys send “arol back and let her talk.

The Fourth dafense --abuse of judicial process, Not an unclean hands
doctrine.

3 +think the biggest problem that he’s raised with these things has
to o with Charles reaction to them, and so I want to examine them from
that point of view,

The first comment I want to make relates to page 2, lines 22 and
thome following is that the court never obtained any jurisdiction over
Rev. Jim Yones and the fact that the ¢ urt might have made an order is
really irrelevant, I don't know wheter it appears in the court record
but I rememeber somebody told me that when counsel asked for an order
directing Jones to return Steon the judge said, well it seems to me
1ile its a wste of time because he isnt a party, he hasnt been served,
and he's out of the jursidietion, but if yhu want me to doit, I'll do
it. The point that we need to make there is that he's dealing wirh that
ag §f it were a contempt but it can't be because the court had no
jurdsdiction over him, There is an allegetion that paintiff PT ls the
altear ego of JIm Jones, but this is something that I don't know
how they're going to go about proving, that a very large corp is the
alter ego of an individual. Furthermore I don®t know how the hwll they
can estableih that the plaintiff, which id a California corporation is
holing anybody in Guyana-- since the plaintiff does not exist in
Cuymma. I think that point ought to be brought home-- there is & separate
Cuwmnese corpotaion under Guyanese law, and kfxtweiwxx it has nothing to
do with PT calif which at this point simply funds the Guyanese operatlon.
No more, no less. I would als~ like to peint out that conclusions are
to e struck from responsive pleadings that relate to a preliminary in-
Juetion. Looking at page three, lines 11-13, is nothing but a con-
clumionary statement~- it saye nothing zam specificly that they have done.

It ean't in point of fact, because they haven't done anything.

:%conﬂ defenser Bottom of psge four and five. We should take
bo positions: kaakxifxLie detector test. We ghould say its inadmissable, but

is mdmissable on behalf of the defendent them its admissable on behalf
of the plaintiff aswell, and we should zmmxxx submit our copy of Maria‘s
14 detector test. And give the court either the cholice of accepting

bosh or accepting neither.

As Tar as the radio business: Hxemiskxgxx

FCC rules has not a thing to do with this lawsult. 2

#wry should know that on peragraph d on page 5: What happened wase-
Jiwret of sll ik they weren't etories. They asked me what happened wit
Brda & Tim regarding her father. I told them what I had in.fact gotten

fram “aria who was then in Georgetwon. They came back with _hats not complete

smeugh, and I came back with thats all we can remember seceral times.
I mant back to Marim and asked her specific questiona, asked her to go
over it and see if she could remember anything else. She came back
with probably some additional details and I went back and relayed that
ovar the radic. That ias what happened-- there was no "inconsistency”,
Just clerification of events that occured over a year ngxix ago
ilRRexxx (SARAH)

Frenl
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The thing that is of some concern is that the main plaintiff in the
suit is PT, and we are mainly concened with T0S having been chi © ceun-l
for PT' over the ¥ears. now acting-- obviousl¥ using confidential information
aga’'=st PT. An® 'ta true that it was decided that Carol Stahl sign the

complaint beca:se =%a 1- the Treoeident of the Corporation, and that's
the reason that it was.

As far as approving any “versions ending up in paragraph eix of the
complaint, Gene says he didn;t know a goddamn thing about it, because
I had no idea what “version™ may have been used. ecause in fact all
I{ Gene) know is what I rememebr of several conversations Tim and I
had & couple of conversations that T was with in SF sometime in 1976
and the meeting of April 1977-- wherein I remember very very clearly
guscusslng with him Maria's gase and him giving legal advice concernig

t.

Garry ehpuld know that this-- paragarph e, age 5-- “here was no "vesio~?
What was decided that rather than have s lot of people giving arry info,
people who were not at sll versed in legal matters, and couldn¥t
separate relevant from irrelevant info, it would be better not to
confuse things, since conducting legal ma¥ters at a distance of 5,000
miles isnt the ecasiedt thing in the first place, and isn;t helped
by miscommunications and confusion. So we decided that Sene and Sandy
would be the best to give Yarry his info that he needs, along with Jun e,
since Jean Brown wasnt having the best success in sorting out what was
and what was not important.

Carol Stahl: Since the principa’cliaintiff was PT the logical person

to verify wgs Carol Sta“1--President of the Corp. When we're talking

about what arol Stahl may or may not have been knowledgeable to, let

ug rememebr that Caol - tahl was a member of PT from about 1968,

One of the oldest membefs of PT -- one of the first in California,

Has been in the center of the T®mple organization for years and years’

and years, intinately connected with Tim and certainly enough connected wijh
Tenple snd familair with Temple organization and activity to know

that akthough she may not have been persobally acquainted with

mhax evry last thing that wae in theat complaint, she knew enough

about Maria Katsaris and other matters to know that the essence of the
complaint and all the basic allegations of ymmxthe complaint and basic
moving facte were true. And she was competent to do that, although she may
not have known every single last detail. I want tomake a point here

on page six-- the "because she was expendable to operations in SF and could
be shipped to Guyana". ¥Wex Something infact was saild to the effect that Carcl
had not seen her daughter in oever a year, and her daughter was in fact
sick at the time, but more important she hadn;t seen her in a long

time, and Carol, as a qualified teacher who's contrcat was up, and who
would not be needed in the States right away-- it seemed logical for her to
come down to see her kid and help in the school. We have & very large
school here-=- fully accredited by Guyana-- and we needed more teachers,

and ghe is a highly qualified certificated teacher.

Page 6, paragraph H. The ‘version* ending up in so and so... its a bunch
of conclusionary stuff that needs to be struck. We said things that we knew
to be true-- the lie detector test should be attached, probably to Maria's
affidavit, and inficating that Gene , Jonem etc. had peen the lie detector
test and as far as wee were concerned Maria's story was true and correct.
This is very important because it goes to malice. “ecause having excellent
reason to bellev her story was correct and it was very easy to believe
and understand-- from what Maria told us the ac¥s he did he did while he was
drunk and we could understand from that he might very well pass a lie
detector test because he might not remeber his activity... I think this
much detail ia important because it goes to stae of mind which is part of
unclean hands... We beleieved her story to be true because!) we had
seen A lie detector test indicating that what she was saying was true,
and 2} because she téld us her dad did these things when he was drunk.
and 80 in fact, we want the lie datector test to go in with our uffidavit,
contraverting Pege 6, paragrah H -- not only saying we beleive it
to be true but we have very good reamins to believe it to be true
and that what TOS ie eaying is false and maliciously false, Fulthermore,
we'd asked Maria these same questions over aperiod of better than a year and
a half and she'd given us consistent story over thie period of time.

Now with respect to this specific " atory"” on consclidation, if we want
to we can point iax out that the only thing that had to do with specifiés
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had to do with trying to pin down the the exact dates when some of thege
conversations took place which is very difficult to #oc and will be
because we didn't document them at the time, and secondly that the dig-

common irzsues of fact and law and it would be cheaper and more convenient
to handle them In one suit.The rationale they give for this is a1l in their
head. Bullshit.

If we can get all these things in there especially the lie detector test--
its going to be difficult for them-- and I think that the lie detector test
a8xa result of these allegations will be admissable to prove our motivation
(good and valid resaon to believe her story to be tryue before we filed

against TOS. We beleieved it before, but btwfire we went shead and flLled we
wanted to be sure so she took a lie detector test, and based on the results
of thai document we decidad to go aljead and tile.*e felt that although we'ad
always believed her story to be true, our subjevtive feeling for her as a long'
time friend and co-worker wasn't sufficient and there should be something
oblective done ro substantiate the thing before we actuslly decided to
file. So we went ahead and did it.)

As far as the third defense unclean hands--
First of all, all these allegations filed on information and belief are
& nullity under California law. Futrthermore I think we should roint out
Thaixa k¥ xxkecoendrxx that nobody has asked for any evidence from her,
and their not going to be in a position to complain until 8such time asg
discovery had been denied d it hasn't. She can be back in the Staes
in 48 hours with a ticket, e think that the reaspn that all this is
thrown in here is to make Charles angry and upset, mikhxaxxandxkhakxxxxx
with us, A divisive tactic.,
GENE WANTS TO PUT IN HIS AFFIDAVIT ‘I‘m HE HAS NO RECOLIECTION OF DISAPPROVING

: OF HER TESTIFYING UNDER OATH({CAROCL} ethat he thinks ghe cantestify to

anything for which ghe has firet hand knowledge.

FOURTH DEFENSE, Medlock and Cobb suits, Gene doesnt know a fucking thing about
the Cobb suit. But he knows a considerable bit about the Medlock case
because he discussed the Medlock case with Stoen. We discussed it in our
law offige meetings on a humber of occasjons. I consulted with Tim in
the Los ngeles church concerning the Medlock case. I know for a fact that

- - he consulted with the Medlocksdirectly about that, and that he discused
their case with Rev, Jones. w 8 presnt in a group discussion of the Medlocks.
S0 I have axcellent firat hand knowledgeaf hisparticipnting with the
church in that very trabsaction, adixx as legal counmel for the church, {T0S)

Az a matter of fact, this information and bellef stuff should be

struck. @mmxmxxx The purposes of the plaintiff, whatever the hell our
motivation may be, if in faot we have a good case against Stoen, which we
obviously do---is irrelevant. Now 211 thig information and beleif stuff

wanted it available for media use, putting us in a position where we could
net sue for defamation.And the Proof of this iz that every single time that
he has filed a complaint agisnt us in any one of these proceedings it
has been Immediately followed by articlee in newsp-eras. Big splashy
articles in newspgers. Therefore the motlvation behind thie is ARERtYyxx
pretty obvioms as to who would be doing what. We are more inelined to

Bsay that the defendeht im u8ing this answer in a spurious way because he
has inchuded material that is not admissable, he has included materjial
that he knows ig a nulljty-- =nd obviously they weren't inclwded for the
purpose of the lawsuit because they are not receivable by theé cout and

TOS knows that. The purpose of including them was to make it avaiiable for
publicity porpoges.
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THE POINTS AND AUTHORITIES
i. Page 2,pp 1-- unlean hands because aiding and abetiing disobedience of
Calif cdurt order. Nothing in complaint or declarations that indicate
how thate being done. A statement to thset effect in the points and
authorities is meaninglees.

he v g mplaint-- well, that has to be proven.But one legal
voint 15 that conduct In the proceedings of litigation is something entirely
different than the transaction itself and it 1s the transaction that we
~re talking about res unclean hands. As a matter of fact, it appears to
me that the whole answer in the vitriolic and inflamma~ry way its written
lends itself more to publicity than it does towards a judicially responsive
pleading beczuse obvioualy these things are all subject to motions to
*gtrike-~ -+hich shouldbe wmade. .

SuEpgession of evidence agaisn, a ridiculous argument--éince they haven't
‘aske er ITor any ng-=-how do they know?

Abusé of judicial process-

Geneval nature of compialnt--~ they do have a point, complaint is not
specfic enough-- needs to be remedied with specfic affidabits before it
goes to a hearing. -

We will come up with things apecifically on edle~ks and Cobb.

We need to rmasdiedxxy remedy this when Charles gets here. Specfic affidavits.

Incidently, the P&A talks about all kinde of crap that isnt under oath--
diversions, threats ete. and even if it were, I don't know that iys
its at all relevant,

I think we need to add a declaration from Maraia, however I would like to
point outbthat she is not the only person who could rmmekexxOdraixxhexxx know
_peax i gpxtakdxa tesmxxixaamxeemaukoexx what she told Stoen. I can rememebr
some conversations where I was present. {Gene) .
I don't know what the problem with producing Maria is-- -~body has
agked for her. Its ridiculous.
The allegation that the case is a "sham". Look, the bacsic meat of the
- - case 1s that Stoen sctedz =as our attorney. We can prove that with
documenys and affidavits beyond a shadow of & doubt, That he had specific
-knowledege concerning all phases of the corporation i.~'uding its
asget structure etc. The fact of the matter is that the court can take judicu
knowledge that he is acting as attorney in a whole bunch of cases which
are adverse to the Temple. We've got & prima facie case. It ha: e be
dealt with on that basis. .
Freedom of speegh and rights to counsel-- Bullshit. No freedom
of speech where its limoted by a license, and there is very clear law io tha?
effect. Traditionally lawgers have ahd restrictions placed on them , and
unless TOS 1s arguing that the whole code with respect to limitations
. on aity confidentiality are violations of first amendment-- which is
pretty hard to believe.

The declarations of Katsris, Cobb and Medlock are irelevant. It really
doesnt make any differsnce because if he is viclating his atty-client
relationship with the church then he is, and he is not entitled to proceed,
repardless of their feeling on the matier. Asfar as Medlocks saying

" they never discussed the mater with Stoen, that just plain isn’t true.
. COBE Suit-- the fact is thet for years & years Cobb had been
doing all kinds of nasty things to us--badmouthing us etc. and TOS knew the
whole background-- and so even though TOS may be alleging that the "unlawful’
. acts, the {articullr dates may be subsequent to the time’ he terminated his
relationship is not relevant. The background he had regarding the history
of the Cobb-PT relationship , as to the functioning of the church,
etc. are extremely relevant to these lawsuits-- evidentf{ary in mome
ingtances--perhaps. The information upon which these suits are based
{cobb & Katsaris) and information relating to them goes years back, and
he wasppaxx privy to All that.

Medlock i the same thing. With respect to the Medlocks--~ he particpated
in it, because the thing started a very long time back, but on
page 7, paragraph li-- we do need specific declarations to remedy the
geneeallyy of the complaint.

Page 7, line 15-- geveral of us knew because we were ther at the time.
Not Just Maria.We were all their in basically a law office situation

\$ where that was discussed,
All these staements where TOS Bays " if she were called to testify and shy
did so truthfully, she would tesify etc.” are subject tc & motion to strikk
None of it is admissable because it is not a staement of fact. It slmply
is conjecture about what sbmebody might say. Not evidentary. In a hearing
on & preliminary injunction based on declratione the same rulse of evidence
\. apply to the declarations that would apply if the person were present in
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court and epeaking. Thls would not be evidentiary if Tim were called in &
/’yitnesa box. Just conjecture. Should be struck,

But just as a factual thing: MzaxxMaris doeent make the claim that she
talked to TOS regarding her father & conservatorships after Feb.1977,

on the contray she says Lt was the previous fall-- Fall of 1976. Akso,
no one disputes that %fix she wag in the US in the Spring of 1977.
Nobody even sald anything about her being in that meeting in April of 1977,
but that she was dischssed there-- her situatlon-- and he gave advice
regarding it,

Paragraph 16~- re: John. There are several things we should day about that.
We ought to get =2 half a dosen affidavits to the effect that TCS said

on numerous occagions that John was Jime kid, not his, which he did.
Repeatedly. Tkaxdazwxsmkxxx Secondly, the document iteelf constitues

an admission and as such it most certainly is relevant, and contray to

hie position that * everyone there knows the docu,ent ia.false & spurious"
that simply is not so. Although we cannot testify that we were in the bedror
we d11 took TOS'e word for it, and Grace's as well, iikx in that they con-
stantly told us that John wasn't his child. As a matter of fact, TOS

told Gene that he and his wife had no sexual relationship during the
pericd of John's conception.
Page 9, DParagraph 17: Not relevant to any of the issues in the case,
However in respect to T0 's returning in twe to sim weeks thats hard to
Imagine in that when he left he didnt notify anybody that he was k

leaving noe wihere he was going-- including by the way, J¥hn. REXXKRXX
A8 a matter of fact, for a period-- maybe a few monthe, the organizayion
had no idea of his wherabouts whatsoever, If that was his intentlon then
he certainly managed to kXeep it to himself-- very conveniently.

Line 1k, fage 10: Long dissertation regading mind-programming. Don'tisee

how this is reilevant-- his bekief or lack of belief is not evidentiary.

What is relevant is where he points out in page 10, lines 25- 26 what his
ue motivation for doing all this is-- that is, simply, that he wishes

5 obtain JVYhn Victor. That really is his motivation, and the reason for

his abusing his relationship amdxzzkimgxxaxx 88 an attorney is because

- he is so incensed over the JOhn Victor issue.

We ought to slso point out that thematter of John is presently being
litigated by all the parties in the courts of GUyana, and its very
difficult to see how on earth he thinks he can influence those proceedings
by his activities in the (.S, So it i pure vindictlvensss. SERXEEXXX
An example of his vindictiveness again is that he attached the entire
*Inside PT* story-- all of which is hearsay and not admissable to_ the
declaration. In sddition attached to it an unsigned, typewritten leetr
adreesed to "Jim" which obviously has no foubdation atached to 1%,
because there 1s no way of attaching a foundation to 1t-- all of which
ig specifically intended to be as prejudicial as it cold possibly be--

totally non-evidentiary. Itvreally shows the level of malice this guy has.

1f we want to use Tims methodology, I think if Pat  allinan were asjed

to testify, he would testify that Im wrote all the dicuments and he gimply
permitted them to go in with him as atty-of record.

Gene says-~ he read all these documents, worked with TOS as lawyer for four
or five years and recognizes beyond a shadow of a doubt that it is all
TOS's style,

Finally, it is true that people have a right to hire an atty of their choic
the fact remains-- why would all these people be eo enxious to have Tim if §
were not for the fact that he has this tremendous background & experience of
Pr and a lot of info they can use.
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11-26-77
TOs FATHER

FROI¥1 TOM GRUBBS
SUBJECT: PSYCHCLOGY REPORT : -

N -

7 ;NVIHEQE§}§OWING REPORT, I DD NOT WANT TO SOUND PRESUMPTIOUS.;NOR DO
I PROPOSE iéiii6§URE ANYONE. RATHER, I WISH TO FROVIDE A SYNTHESIS OF
THOUGKETS GATHERED FROM MY READINGS, EXFERIENCE AND FRESENT CONDITIONS.

IT IS MY BELIEF THAT WE HAVE SEVERAL YOUTHS IN VARIOUS STAGES OF
ALIENATION, NOT ONLY FRON THE COLLECTIVE AS PERSONS, YOU AS THE LEADER, AND
THE COLIECTIVE VALUE SYSTEM, BUT ALIENATED FROM ALL INDIVIDUALS. THIS IS5
REFRESENTED IN TRANSACTIONAL ANALYSIS AS THE EGO STATE, "I'M 0.K. YCOU ARE
NOT 0.K." THE SUBJECT BELIEVES HE OR SHE HAS BEEN GREATLY AND/OR FREQUENTLY
WRONGED BY ANOTHER OR OTHERS AND HAS RETREATED FROM HURTFUL SITUATIONS--
ISOLATING AND INSULATING THE EGO FOR PROTECTION. HOWEVER, INNER HEEQQ CAN

- - NOT BE SHUT OFF SO A GREAT CON JOB IS INITIATED TO JUSTIFY WHY "THE SUBJECT
SHOULD NOT RE-ENTER PERSONAL RELATIONSHIPS. AN OQUTCOME IS "Ik C.K., YCU
ARE FUCKED UP", IN THIS EGO STATE, THE SUBJECT PROVIDES HIS OWN EGC FOCD
TC SUSTAIN ONE OR MORE CHARACTERISTICS OF HIS SHAKY SELF IMAGE. TﬁE CONCEPT
OF SELF IMAGE BECOMES CENTRAL TO THE PROCESS.

PEOPLE IN GENERAL HAVE A YERY DIFFICULT TIME CONCEIVING THEMSELVES AS
NOTHINGS, ZEROS. INDEED THE MORE SHAKY THE EGO STATE, THE MORE THREATENED
THE SUBJECT WILL BE BY THOUGHTS OF BEING A NOTHING OR A NCBODY.

IN RESPONSE TC THE INSECURITY PRODUCED BY INSUFFICIENT EGO FEEDBACK,
THE SUBJ%CT FINDS HE CAN GENERATE EGO OR IMAGE SUSTAINING FEEDBACK IN AN IN-
TENSE PEREON&L MANNER BY THE GENERATION OF NEGATIVE OR HOSTILE FEEDBACK. EACH
TIME HE RECEIVES AND ENDURES A STRONG NEGATIVE ENCOUNTER, HE HAS éEAPFIREED
THAT HE IS5 NOT WEAK BUT STRONG. HOWEVER, THE NEGATIVE FEEDBAdK DéES NOT HAVE
THE SATISFYING QUALITIES OF ACCEPTANCE. INSTEAD, IT TAKES THE CHARACTER OF
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THE SEXUALLY INSECURE MALE WHO BECOMES ENMOTIONALLY ADDICTED TO SEXUAL.
INTERCOURSE FRYING TO AFFIRM THAT: (1) HE OR SHE IS NOT HOMOSEXUAL, oR

(2) THAT HE ©OR SHE IS ACCEPTED. THE SUBJECT BECOMES "HOOKED" ON NEGATIVE
FEEDBACK, “MDVE %m OR HATE ME, BUT DON'T IGNORE ME. IN EFFECT THE SUBJECT
IS STILL DEPENDANT UPON OTHERS BUT HAS CHANGED THE CHARACTER OF THE RELATION-
SHIP TO ONE BE CAN WMANIPULATE RELIABLY.

AGAIN, DENTRAL TO THIS DYNAMIC IS THE THEMc OF IMAGE IDENTIFY AND
PO#EZR. THE SUBJECT GAUGES HIS POWER ON HOW OFTEN, UNDER WHAT CONDITIONS,
AND TO wWHAT DEGREE HE CAN ANGER OTHERS TO CAUSE THEM TO ACT SILLY, FOCLISH,
ZANY OR CRAZY AS HE (THE SUBJECT) PULLS THE STRINGS. THE CONSEQUENCES OF
HIS ACTS FEED KIS NZED FOR REASSURANCE OF PERSONAL INTEGRITY.

THE ABOVE DE3CRIPTION IS NOT INTENDED TC DESCRIBE THE MASOCKIST, OR
SASO-MASOCHIST FERSONALITIES.

I DESIEE TO SUGGEST THAT THERE IS ANOTHER GLANDULAR RESPONSE ON wHICH
SOWE PERSONS™ BECOME "HOOKED". PARTICULARLY SNEAK THIEFS AND SEXUAL DEVIATES
GET A “HIGH® VERY SIMILAR TO A DRUG HIGH FROM THE GLANDULAR SECRETIONS wEICE
ARE PUMEED INTO THE BLOOD STREAM IN RESPONSE TO HIGH LEVELS OF FEAR AKD
ANXIETY, VINCENT TOUCHETTE WAS SHOCKED WHEN I DESCRIBED HOW KE FELT WHEW
HE COMMITTED SEVERAL OF HIS THIEVERIES AND WHEN CAUGHT, JERRY LIVINGSTON
ALSO SPOKE OF THE "ADRENLIN HIGH" HE EXPERIENCED WHILE BURGLARIZING. I, TOC,
HAVE EXPERIEWCED THIS PHENOMENA WHILE ON SEXUAL ESCAPADES. THIS MAY
ALSO FOR THE: STATEMENTS OF CAPITALIST MALES WHO GET A MUCH BETTER JAG OUT CF
SCORING WITK A ﬁ}RD~T0-GET WOMAN. -

1 FROPYSE THAT WE MAY DESIRE TO CAREFULLY EVALUATE OUR DISCIPLIui SYSTEM

&

IN REGARD TD- THE SOCIOPATH, ISOLATE 4ND ALIENATED INDIVIDUAL.
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WHILE FREUDIAN PSYCHIATRY AND COUNCILING MAY FERFORK THE FUNCTIOK OF UE-
DATING, REEVALUATING, DETERKINING CAUSUAL FACTCRS FOR EEHAVIOR AND CAUSE AND
EFFECT REIATIONSHIPS, IT MAY BE VERY SLOW TO SHOW RESULTS IN THE BEMAVICRIAL _
savez.

RATHER, §OR SOME INDIVIDUALS, I RECOMNEND THE SKINARIAN CONCEPTS OF OFERANT
EEHAVIORAL CONDITIONING., BASIC TO THIS SCHOOL OF FSYCHOLOGY IS THE BELIEF THAT
ALL ACTS ARE PURPOSEFUL AND GOAL ORIENTED. THAT ALL EEHAVIOR FATTERKS ARE SUS~
TAINED BY “FAY-OFFS® OR SATISFYING EVENTS. THUS, ALL BEHAVIOR CAN BE ALTERED EY
CONTROLLING AND CHANGING THE ENVIRONMENTS TO WITHDRAW THE PAY-OFFS FOR UNDERSIRAELE
BEFATIOR AND FROVIDE THE SAME, SINILAK OR MCRE DESTRABLE FAY=-OFF FOR AN ALTERNATE
DESIRED SEHAVIOR. THIS SYSTEX OF ANALYSIS AND CONTROL OF SUSTAINING FACTORS HAS
BEEN HIGHLY SUCCESSFUL WITH THE TREATHENT OF SOCICFATES AND FSYCHOTICS. CENTRAL
TO ADKINISTRATION OF OFERANT CONDITIONING AS A BEHAVIOR MODIFYING FROCESS ARE TEL
CONCEPTS GF "SHAFING" AND SCHEDULING OF REINFORCERENTS. BRIEFLY SHAFING NEAKS FHC-
VIDING PAYOFFS OR S~TISFYING EXPERIENCES AS REWARDS FOR BEHAVIOR WHICE BUST GET
CLOSER TO GOAL WITH EACH ATTEMPT. BRIEFLY REINFORCERENT SCHEDULING MEANS SCHEDULING
THE REINFCRCING OR REWARDS TO MAINTAIN THE OFERANT BEHAVIOR AT THE OPTIMUM LEVEL EY
NOT FRODUCING SATIATION OF TEE DESIRE FOR THE REWARD ELEMENTS, WHEN SATIATION. OCCURS,
THE MOTIVATION DROPS TO ZERO AND THE OPERANT LEVEL OF THE GOAL BEHAVIOR DROES OFF
DRASTICALLY. THE GOAL THEN IS TO PROVILE THE REWARD REGULARLY BUT REQUIRIG NORZ
FERFORMANCE PERIOD TO ACHIEVE IT. THERE IS AN ENTIRE FIELD OF STUDY IN REWARD SCHE-
DULING.

IN ORDER TO IMPLIMENT SUCR A FROGRAM HERE WOULD REQUIRE A FULL TINE FROGRAN
HERE WOULD REQUIRE A FULL TINME PROGRAN DEVELOPER/COCRDIKATOR/ICNITOH AND ANALYST. I
BELIEVE SUCH A PROGRAN HAS NERIT IN AREAS THAT ARE FARD TO REACH WITH GUIDANCE/

COUKCILING SUCH AS ISOLATES, ALTENATED FERSONS AND SOCIOPATHS. INLEED, SUCH A.:_

a
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FROGRAM. FAY WORK VERY WELL AS A PRE-REQUISITE TO GUIDANCE AKD COUNCILING,

OFERANT CONDITIONING IS CONCERNRED PRIMARILY WITH BEHAVIOR MODELING, ONCE
THE BEKAVICR IS KODELED, THE NEW BEHAVIOR IS LESS APT TO FRODUCE THE NEEATIVEE
FEEDBACK WHIGE FED THE UNDESIRED BEHAVICR. THIS BREAK IN THE CYCLIC SYSTEM -
1EADS TO EXTINCTION OF CAUSE AS WELL AS THE OBSERVABLE EFFECT.

THE FOREMOST DIFFICULTY WITH INITIATION OF AN GPERANT CONDITIGNING FROGRAL.

IS THE AVATLABILITY AKD DESIRABILITY OF REWARDS. 1 FEEL CERTAIK, HCWEVER, THAT
SOMETHING COULD BE DONE TC IMPLEXYENT TEE PROGRAM.

PART No, 2., 1IN AN_S'JEH TO WHY £ME INDIVIDUALS FUNCTION BETTER AND SEEN HAPFIER
UNDER CLOSELY SUFERVISED SITUATIONS.

THE NEED AND DESIRE FOR CLOSE STRUCTURIKG IS COMMON THROUGHOUT THE CAFPITALIST
SYSTEM, THE VOLUNTEER MNILITARY SYSTEY HAS PROVEN THAT YOUNG MEN WILL FAKE BANY
PERSONAL SACRIFICES TO ACHIEVE A SECURITY FROVIDED BY CLOSELY STRUCTURED MILITARY
BEHAVICR. FANY WILL FRARKLY ADMIT, "I LIKE IT BECAUSE I DON T HAVE TO THIKRK OR
MAKE DECISIONS, JUST DO AS 1 AN TOLD".

I DESTIRE TO CONSIDER TWO ASFECTS CF THE SITUATION. BOTH ASFECTS INVOLVE EDUCA~
TION, BUT DIFFERENTLY.

EDUCATION IN THE HOME BY PRECEPT AND EXAKPLE IS (UNDER CAPITALISK) GEARED TO

THE. RATICNAI FUNCTIONS AND DENY, DISCREDIT AND CONTRADICT THE ERCTIONAL ASFECT CF

CHILDREK. CHIKDREN ARE, HOWEVER, BASICALLY EMOTIONAL ANINALS UNTIL THEY DEVELOF
SUFFICIENT TOOLS OF LANGUAGE TO PROCESS ABSTRACT THOUGHTS. 50, IN ESSEKSE, THE

AJOR PART OF THE CHIID'S LIFW EXFERTENOCE, BEING,

18 DEKIED BY UNWITTIRG ADULTS

WHO INSIST THE CHILD'S FEELINGS ARE UNREAL OR WITHOUT JUSTIFICATION. THE NET
RESULT IS A_GREAT CHASM BETYEEN THE RATICHAL FUNCTIONS (EMPHASIZED GREATLY THOUGH

THE EMQTIONAL, IN ERIEF, THE SYSTEN CREATESR SCHT20PHRENTA,

e A b AL
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MOSTLY NEGATIVE FEEDBACK ON HIS ENCTIONAL NATURE, HE LEARNS TO DISTRUCT NOT ONLY
KIS ENOTIONS BUY ALSO HIS ABILITY TO COPE (R CONTROL THEN. ENOTIONS UNEXFRESSED
SEEM TO LOOM IMBIDE VERY LARGE AND VERY POWERFUL = VERY DEVESTATING. THE INDI-
VIDUAL MAY B@E FREIGHTENED OF THE CONSEQUENCES OF ACTING ON EIS CQ‘..PULSIONS__‘:
THAN BEING w IN A SITUATION WHICH DOES ROT EMOTE THOSE FEELINGS OR DCOES KCT
AFFCRD AN OPMOERUNITY FOR EXPRESSION. THE CONTROLLING STHEUCTURE THEN IS VIEWED A
HAVEX, OR SHELTER.

SECONDLY, ﬁUCATION UNDER CLASSICAL EDUCATION OF CAPITALISK IS CGEARED TG KNCWING
RATHER THAN m. KNCWING DOES NOT ¢IVE SUFFICIENT FEEDBACK FOR THE INDIVIDUAL TC
DEVELCE A vaE ATTITUDE AKD BELIEF IN HIS ABILITY TO CONTRCL. TG THE COKTHARY,
THE EDUCATION ‘OF XNOWING AS OFPOSED TCO DOUING IS SC IRRELEVANT AND DEVCID OF BASIC
APFLICABLE FEANING THAT AGAIN THE INDIVIDUAL DCOES NOT DEVELOP A BELIEF TEAT HE Ck Sikb
CAN FUNCTIOK 1IN "THE REAL WORLD WITHOUT SUPERVISION. THE SUFERFICIALITY AKD HYFOCRICY
OF CAPITALIST ]ﬁ'ﬁ‘. ONLY EMFPHASTZE THE CONFUSION AND INABILITY TO COFE WITHOUT SEEKIKG
CF GUILAKCE ANDETRUC’I‘UHE. PERSONS LACKING A BASIC TRAINING IN CAUSE=-AND-EFFECT Ri-
LATIONSKEIPS FERK DEEPLY ILL-AT=-EASE MAKING IMPORTANT DECISIONS. THEY FAY CCHE TC
BELIEVE THAT THEIR MISTAKES ARE WORSE THAN OTHERS AND LEARN TO RELY OK THE LECISIQKS
OF OTHERS.

BASICAILY, THE FREE INDIVIDUAL BEGINS 1EARNING EARLY CAUSE=-AND-EFFECT RELATION-
SHIFS AS THE BASIC LOGIC STRUCTURE WITH WHICH TO EVALUATE EVENTS, THEIR RELEVANCE
AND THE VALIIITY OF ENOTIONS.

THE GOOD' ‘MBAINING PROCEDURES DO NOT DENY THE EXISTENCE OF “FEELINGS™ Ok EMCOTICHS
BUT RECOGNIZES THAT THEY AKE REAL THINGS AND HELPS THE CHILD EXAKINE THEL, BY
TRACTICE AND EFFFRIENCE THE PERSON FINDS CONFIDENCE IR KIS ABILITY TO EVALUATE,
UFDATT, ERANICATE, FOSTER, AND ENPHASIZE HIS FEELINGS. HOWEVER, IN CRDER TO A@lﬂm
THIS, FRIENDS, {UIDES, TEACHERS AND COUNCILORS TREAT THE DISCUSSION (NCT THE {é‘rmc
OUT) OF FEELINGS AS REAL AS APFLES. THEN HELP THE CHILD LETERIINE THZ VALIDITY OF

ar

THCSE FEELINGS. THE CHILD EVALUATES THE FEELINGS, THE GUIDE GUIDES THE INTROSFECTICE.
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AS THeE CRILD MNS TEAT THE THOUGHTS AND FEELIKGS ThREMSELVES ARE NOT HARKFUL,
KE IFARKS HE CAN DEAL WITH THE} SAFELY =- THEY HAVE KO LCRT POWER THAN EE GIVESE
THELR; TRAT HE CAN EXAMNIKE THEN, DISARLK THEr, RENDER THELN KARIIZSS AKD FORGET Tl'[él‘i.

WE CAN IMPLIMENT THE EDUCATIONAL OUTLINKE AS DESCEIBED AECVE. BASICALLY, IT
EZZINS FIRST AS TEACHER EFFECTIVENESS TRAINING. SUCE TRAINING SEOQULL INCLULE ALSC
SU}'SRVI.SOHS. THE CONDITIONS DESCRIBED FOR GUIDANCE AND COUKCILING SHOULT 3t A WAY
CF LIFF EXPR=ESSED BY ALL WHO WORK WITH CEILDREN. WE PRESENTLY HAVE FKANY YOUNG “COTTAGE
PARTNTS"™ WHO LACK BASIC UNDERSTANDOLS AND AWARZNESS. THEY ARE NCH CONFLICATING THE
iIVES OF CHILDREL.

FLEASE BCTE: I DO NOT PROPOSE A SOFTY-SOFT, FATSY AFPROACE TO CHILD REARILG.

I MERELY BELIEVE THAT WE MUST TREAT ALL FEELINGS AS REAL THINGS THAT CAN BE EVALUATIL
O3JSCTIVELY TC DETERKINE VALIDTY. FEELINGS RUST BZ EXARILED DISFASSICHRATDLY. IfR-
RESFOLSIELE EZHAVIOR LUST BE DEALT WITH VMCPE STERNLY. BERAVIOR MUST TE CONTRCLIZD

DY THOUGHTS, NOT FEELINGS (ZNOTIONS).
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Port Haituma, ) affidavit s/
North West Region, )

Guyana, South America)

I, Louise Teska Lee Williams, being duly sworn, declare:

On July 4, 1972, I went to a Peoples Temple meeting-in Redwood
:Valley. ¢a., I had been having bdlinding headaches for weeks.
‘Rev. Jones called me out and the pains went away immediately
and I haven't had one since.
] 7 .
%;M4¢05L44auﬁkkh“ha“"
Dated September 70, 1977

Witnessed:

‘Subscrived to and sworn before me,
a Commissioner of Oaths for the

Cooperative Republic of Guyana.

[ X3 TN ]
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Port Kaituma, ) Affidavit s/
Korth West KRegion, }

Guyana, South Amerieca)

I, Annie McGowan, being duly sworn, declare:
I wore a steel brace for 17 months during 1970 and 1971. Ny

.doctor told me I needed surgery and would have to wear the

sbrace for the rest of my life. At the end of the 17th month
31 was healed by Rev. Jjones. I returned to Dr. Thomas (Verncn
and Websfer Streets, San Francisco, Ca.) and at that time he
took more x-rays which showed no sign of a back ailment
whatscever, I have had n

7
{5211\414_.512 qk?7(f.aﬁfﬁ;<4/klgq\
Dated September 70, 1877
Witnessed:

Subscribed to and sworn before me
a Commissioner of Daths for the

Cooperative Republic of Guyana.

b U it | it s
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Port Kaitums, ) Affidavit s/
North West Region, )

Guyana, South america)

1, Tommy Keaton, being duly sworn, declare:
In 1374 I was diagnosed: a diabetiec and told I would have to
take insulin orally three timea a day for the rest of my life.

:I was continually weak and had probdlems with frequeﬁt urination
;and becoming hungry all of a sudden. During a meeting =t
Peoples Temple in June, 1976 Rev. Jones told me that hLe was
taking care of my condition and not te worry. 1I went back to
Dr. William Atkinson (Crenshaw 3lvd. & Florence Ave. West

Los aingeles, Ca.) who told me that I had no problem with blood

. TSIyl S, /ﬁ’%

Dated September 20, 1377

sugar whatsoever.

Witnessed:

a Comnisgsioner of Qaths for the

Cooperative Republic of Guyana.

"

[SITUNIR
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Port Kaitum=, 3 Affidavit s/
_ Worth West Region, }

fuyana, South America}

During a meeting at Peoples ‘Temple one day, I thought I was
having a stroke. ‘I Lad pains starting at my should?rs going
:down the center of my chest, arocund the area of my heart. I
;was told by Rev. Jones that I was not having a stroke but that
he would heal the condition that was causing the pain. “hat
night, I could see a line like an incigion, Several cthers
saw it, including or. Guyam the next day. He showed i1 to the
other doctors who were absolutely amazed. I have had several

electrocardiograns since then and everything is fine. I have

: never had pains like that since that time.

Dated September 20, 1977

Witneased:

Subscribed to and sworm vefore me,

a Commissioner of GQaths for the

R PO |

Cooperative Republic of Guyana.

IR
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Port Kattuma, ) Affidavit s/
Korth West Region, )

Guyana, South America}

I, Eddie Washington, being duly sworn, declare:
In 1976, I went to Santa Monica Hospital where I wak diagnosed

:as having a tumor in my bladder. The doctors recommended

P
e kil

my condition and told
everything would be alright. When I went in to have surgery,
the doctors found that there was no tumor at all, eventhough
they had run several tests and had no doubts about my condi-

tion. I have had no bladder trouble or related preblems since

ﬁx% vebsohigpo

Dated September 20, 1977

then.

Witnessed:
Subscrived to and sworn before me,
a Commissioner of Oaths for the

Cooperative Republic of Guyana.

e o,
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Port Xaituma, ) Affidaviy s/
North West Region, )

Guyana, South America)

I, Louise Teska Lee Williams,  Ybeing duly sworn, declare;

;In 197 , my vision was blurry and I had only half m& normal
Ivisicn. ™y stomach- was sore and painful and I had difficulty
eating. Rev. Jones said it would be-ak. and not to worry. I
now see very welliand the soreness and pain in my stomach  is

______ A eomaraas ama kosimiemd
BULE alld JITVEL returncu.

%L“ui-ihu&»7ﬁbﬁ&‘4*”“‘
Dated September 20, 1977
Witnessed:

Subscribed te and sworn befo:e ne,
a Comnissioner of Qaths for the

Cooperative Republic of Guyana.

*
>
-~
>
-
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Affidavit s/
Korth West Region,

Guyana, South Asmerica

I, £ddie Washington, being duly sworn, declare:

_Por ? years I suffered with severe pains in my lower back.

The

[
ot
i

octors told me that I had arthritis,

‘bursitus. Rev. Jones healed me of these terrible pains in 1974
during a meeting at Peoples Temple. When I returned to Dr. Xickens,
ne commented on the great improvement I showed in standing and
walking. Before, almost all leg movement was difficult, but

now I can get around guite well and have never agaln suffered such

Y% Wil e

Tated September 20, 1977

pains.

Witnessed:

Subscribed to and sworn before ne,
a Commiesioner of Datha for the

Cooperative Repuolie of Guyana.

.
Bl b

+
7’
{
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Port Kaituma, } Affidavit s/
Noerth West Region, b]

Guyana, South imerica)}

I, dary Pord, being duly sworn, declare:

For several years, I had migraineheadaches which incapacitated
me for hours at a time. I had been seeing dDr. Williams,

1101 Compton Ave., Los Angeles, Ca. ;ho diagnosedfmy con-
dition but was unable to prescribe any drugs that offered me

any relief. In 1378, Rev. Jones called ocut my name in a Peoples
Temple meeting and sent me a cloth to touch my head with. I no
longer have any headaches. Wwhen I went to Preabyterian Hospital

in San Francisco, Ca. they could find nothing wrong. I have

never had a4 migraire headache since then. ?“IQ

Pated September 20, 1977

st el e e Y

-

Witnessed:

Subscribed to and sworn before me,
a Commissioner of ODaths for the

Cooperative Republic of Guyana,

,.(‘lg

ST I
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Port Kaituma, ) Affidavit »/
North West Region, }
Cuyana, South Amerioa)

I, Viola Noton, being duly sworn, daclare:

:
:

I bhad gone to John ¥, Xennedy Memorial Hospital Cutpatlent
Clinic for breathing freatments which I received on a -
regular basis., T 414 not respond to ths treatments at all .
and was immedlately sdmitted to the hospltal, AL that
time, my temperature was elevated, my speoch was slurred,
- and I had no control over the movement of my eyes, I was
admitted to the hosjsital on Tusaday morning., Wednesday night, the
doctors instructed my bhusband to cell all of my relatives and
inform them that I was near death, When my son was reached 1n
Californis, he informed Reverend Jonea of my condition.
Reversnd Jones said that everything would be alright, 4lthough

I was hospitalized in Philadelphia, Pennsylvanis, the terrible pains

LI Y 4

I had been having in my head subaided immediately end I was soon
relsased from the hospital. I have never had anything like that
. since than, '

.

ed September 20,1877

Witnessed:

Subacribed to and sworn befcre me,

T
-

s Cormissioner of Oaths for the

Cocperative Republiec of Cuyana.
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Port Kaituma, } Affidavit s/
Forth Weat Reglon, } :

Guyane, So. America)

I, WNarion uampbsll, being duly sworn, declare:

1 nad terrific psins in ths Dack of @y nead and ahoulder,
uuf:mg Feoples Temple services in SAD Francisco, ule, adversnd

418 sones sent & nurss to me, ais message was that i wou.a ce saved

fTom my paln, Jnstantly, my pains were gons,

'}f?/xw;- (_7&"7“{“’(
Dated September 20, 1vw/7

witnessed:

Subscribed to and aworn bsfore me,
a Commissionsr of Oaths for tha

T
s

/;V”I,,
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rort Kaituma, ) Affidavit a/
Forth West Region, )

Guyana, South America)

I, Marion Campbell, being duly aworn, decleare:

I had terrific pains in the back of my head snd shoulder,

" oo

During a Peoples Temple service in San Frmeiseo,.Caliromin,
Reverend Jones sent a nurse to msj hia message was that I
would bes saved from my pain. Instantly my pains wers gone,
I have had no problems with head or shoulder pain since then,

K %‘fi‘{;sﬁg'd{;

Dated September 20, 1977

Witneased:

Subacribed to and sworn before me,
. & Gomniasioner of Qaths for the
; Cooperative Republic of Guyanes.

[RIRrE]
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Yort Kaituma, ] Affidavits s/
North West Region, )}

Guyana, South America)

1, Helen Love, being duly sworn, declare:

:I had been a patient of a Dr. XKillian for years'in ﬁhiladelphia,

:Pa. who was treating me for heart troudle. I grew worse instend

of better and spent my nights in & reclining chair since I could
not sleep. I could only walk 1 block and sometimes less than

that. This was in December 1971. I read of Rev.Jim Jones and
decided to fly to Redwoocd Valley. I was told I had to travel at

my own risk with a sign around my neck which stated my destination
and identification. 'I came %o Redwood Yalley where Rev.Jones took

1 me in. Rev. Jones told me I would be 6.k. and touched me. I
immediately felt stronger, and now can walk and sleep without
difficulty. I could not hear for a long time, and was almost blind.
Rev, Jones called me out and told me I would be slright, and now

I can hear and see well.

Helim Lo

Dated September 20, 1977

[

Witnessed:

Subscribed to And sworm before me,
i a Commigsicner of Qaths for the

Cooperative Republic of Guyanz,.

£F Wy
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Joneslown,Tort Kaitumn Affidavit o

North West bistrict , Guyana Lillie victor

1, ééfi/ﬁiLJZQQé? .being-duly sworn,declare:

I stayed with the Mertles in the summer of 1975 on Tomki Rd. in
uedrood VYalley,Ca. ,Lashay Mertle (thier adopted son) %as 11 yrs.
oldilived there also, He hAd a bladder infection and p}oblemsthat
lasled a while--but they still beat him, One night he wet the hecd
and they forced him to standwith cne leg up in the air all night ir
the living room, They had people stay up and watch him all night to

Ao o o o .

8it down or mOve, HEé was

- ha o Y
ule I L

[P T Al a
inant T ulrun

out during that night but he was 8till forced to stay there. They

treated him brutally,

B ity

il

Dated: August 18,1977

Witnessess:

T
-
-
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Jdnnentown,'ort Xaf tuma na ATTidnvit of

Norih West District,Guyana -Janet Tupper

I._gﬂa:nﬂj ; ['fiagﬂ , being duly sworn,declare:

I used te live with Rick and Barbara Cordell. In the summer of '7%
I had hurt my leg and I was on erutches. I had tn have my leg rubbed
several times a day with cintment, and parbara Cordell d@uld do it “or

me. ‘Une night,about Pa.m. in the morning, Rick Uordellscame in and
woke:me. and I thought it was time for my medication. He brought -c

to his bedroom and Barbara wasn,t there., He started rubbing my legz and
asked me if I wanted him to go higher. I told him no, but he kept
feeling and grabbing on me. .I kept telling him to get away from me and
he wonldn't, I kept trying to push him away, but I couldn't walk be-

cause he had my crutches on the other sideof the room. He wouldn't let

me go, he kept on molesting me,

LTI

pee"
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Joneatown,Pnprt Xaf tuma 8B Affidavil of

North Weat District,Guyana Wanda Swinney

I, z‘zMJ/ .é‘i,f—-_‘-—% ybeing duly aworn,drciare;

He emﬁgzzled a lurge

1337(:_ lnauét of money and merchandise from the nto?e. I had d}eat aLeficulty
balaj;cing the records and he would claim that there wasmme mistake thot
the merchandise was never delivere&.or had made a book-keeping error, but
this was not true, 1 perscnally saw him take sofas,pillows,tape record-
arg,records and a sterec from the saying he was loaning them to people
he even bragged about furnishing his home from the store free of charge.

The furniture was never returned. He was also a very violent person.

2 . P F. )

-

Dated August 17,1977 +

sﬁf Yitnessess:

v
a
-




donrstown, Port Kt tumn "un ATFIANVIL e

. Narih Went Diniriet,Guyann A Kums=el] Yoton

I, ( 2:“&&12 A 2;/'4:/25 ., being duly awora,declarc;

b? C - One Sunday evening at the Los Angeles Peoples Tenple—

in a fit ¢f rage picked up a letter opener,held it ts nmy throate--

stuck it against my throat and threatened to kill mel Fe said it
whsn't the first time he had killed someone and he'd do it again.

He also threatened the life of Maxine Betts one day mid-week zhort -

iy after because he thought she had saidsomething about him he
didn't like, 0
' QK T
: AL A v/

SEUSARCA ) v/
Dated: August 18,1977

Witnessess;

Pt a4
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Port Xaituma ) Atridavit o/
North West Digtrict)

Repubit of Guyana J  w». Dorothy Lee Werley
South America )

1, Dorothy Lea Worley, being duly sworn declare:

.

b-!wugt the years of 1966 and 1973 repeatedly shoplifted from a number

of stares in Ukiah, Californiam. — -

e i ————— R ——. s

F He brought cleaning suppl
owele, tollet tisgue, mops, and brooms home.

stole gupplies from the Uklah General Mospita
the She alsc gtole dental supplies

tron & centize sne worsed 1or QU

¢

0—-——
N

Subacribed to and sworn before me, MLu@st 1977

s Commisglioner of Oathe for the Witnessed:
Republic of Guyana

[ 4
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Tort Xaltumn, Yy AfTidavit s/
Lorth ‘lent Rerion, )

LN
2rnublie of Guyana, ) Ava Lrown Jonen
South America. )
I, Ava Lrown Jone:z , beins duly sworn, hcerehy declare:

I'v brgher Jares Cobb Jr. has always been a lier and a_thief, an! n
violent person R

—E on éifferent occessions T remember my brother s‘teaiinq from my
grandmother, who owned a confectioner's store. .ho was also
eriprled in her hende, less, and back. He used the money to buy
himself perscnal items, which he did not need. He constantly
lied about taking the money even after he was caught several times.

I remember another incident where my mcther was seven nonths

presnant, and he knocked her down with 2 breom. I can not under-
stand how he and my cister Teresa are so close because they have
always competed in there lying, stealing and fighting one another.

They both are sick, and disturbed human bebgs who cannot be trusted

or respected.

: ™,
| "‘g N
L, W
Dated: 1s%. August, 1

Subscribed to and sworn before me, “itnessed by:
a commissioner of oaths for the
Cooperative Republic of Guyana.

VLA P2y g
- Jutlize & -

Carvmiznion e Jff _
ot Cagramn -uw-i)."':
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Tort Eaituma, } AfTidavit o/

Korthwent Rerion, ) re,

Beruhlic of fuvonn,) Ava Frowm Joneo
South Amaricn. 3
I, Ava “rown Jdonec . brin duly sworn, hrveby deedire;

Yy sicter Terenn Ann Cobb han alwnyvs killed emnller gimiszlo,
remenbsr her takirs a larrser brick ord eonchine a bnﬁ& kittry
in half. She 21no choksd baby chickens. %he has alWays bean o
dery disturbed and vielert mernon.

She har alsn threatered human bein-s on ¢ifferert oceanion:s.
1 do not trust her with chidren or any livine thine.

/ N

iz \
Puviia """"'“-,_\,114— >
Subscrited to and svorm before me, Dated: Aurust lst. 1977

a Commissioner of Ozths for the witnessed: o
Cooverative Republic of Guyvana.

UL T 7 o all 82,

Ju »
Comum o RS \:!.;7’
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Port Kaituma, ) Affidavit s/
North Wegt Region, )
Republic of Cuyana,)

South America. ) Dians Lundquist .

I, Diane Lundquist , being duly sworn, hereby declares
I:saw Gary Lambrev come out of the bathroom laughing ﬁhout B
mbuse that had been caught by the leg and was dragging the
tiap.

He asked me to come see the mouse, he could hardly talk because
he wag go hysterical.

I told him that he was sick the way he was getting such Dleasuref
from the suffering of the mouse.

Kok e SRR
Dated: July 29, 1977

Witnessed:
Subzeribed to and sworn before me,
a Commissioner of Oaths for the
Cooperative Republic of Guyana.
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Jonostown, Port Kaituma [ 1] Affidavit of
North Weat Dilstriot, Ouyana Barbara Cordell

1, /‘:/’!‘4«. M Being duly sworn, docll::'.t

He never wanted to spend time with his
ehildren, He never wanted to take the children anywhere not unleas
I was along, Rick walked cut in thes middle of the night without
ssying & word to me or his children about where or why hs was leav-
ing or when he would be back, My first chizld was net his baby, and

when hs (Mark) was a baby he would mistreat him and push hin a-
ma__ _m s i ..

Found,
< - - = - o

father image. Hs was a resctionary psrect, Rick was very re-
sentful of bebies and children thet I took oare of in our home
even his own. Hs wanted the time spent on him, Rick would take
bis hostility out oo the childremn, Rick also purchase things for

mend ol s o - e = —— Fry [ e
Peoples !“-=."-1=. and guits often he Eept tha ‘t'hi-us‘. for himssll,

Dated; Aungust 18, 1977
Witoasses: 3

ek
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Jonestown,lort £altuma 88 Affidaviy of

Norih West District,Guyann Jim Arthur Jonesn

I, __%) ; C!ﬁzihlﬂl !!ﬂlﬂna duly sworn,declare;

Joyce Shaw beat me 150 times on the rear end with a thern bush and then
made me eat soap and roaches as my punishment for misbehaving while 1
was §taying with her in 1976,

- ~ o~ o ~
= - n
.

‘

Dagfed August 17, 1

Witnesses:

Mo Catiae s oy, Sl L mee e o

TN
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. Jonentown,Port Kaftuma  an Affidavit of

North West Disirict,Guyana Stanley Gieg

I, /&"‘"@’L A'/L;‘” ybeing duiy swaorn,declare:
T

b 7 C -stole hundreds of dollars worth af tools bought and paid

for by -;Peoples Temple bus garage. He had his transnission _-i:verhnuled

. and a f}eu engine put in his pick-up truck at the expenee 61‘ the Tenple
aleo. .He took the truck with him when he left the menbership of the
Temple. He also took with him socket sets, acrewdrivers,and cther

mechanic tools valued in the 100's of dollars which had been purchased

4
'Dltedfﬁjgust 1%

Witnesses:

with the Temple non-profit run&.

-
S
a

>
-
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Jonestown,Port Kaituma Affidavit of

North West District,Guyana Mary Tupper

.

1, 9{ “DB gg a Aa Pﬁn ,being duly sworn, dezclare:

I dssisted Deanna Hertle in running a concession staid owned by
Peoples Temple. The money would always come up short but Deanna
would always have an excuse. I saw her take money,from the cash

box and she would never pat any money back. Although neither Deanna

or her huspband had a job,they always had plenty of money.

Dated August 17,1977

Witnesses:

T

Pkt

. A3



Jonestown ,Port Kaitmwna

North West District,Suyana

Affidavit ot
Jeff Carey

being duly sworn,declare:

b 7 C_/ -ahe often. stole money from the cash register after

work purs, on a reguiar basia. Shewuld have me wait out in the car

down the street while she went inmide. She was fired from the job,I

dont know if it was because she wascaught stealing themoney.

i

Dated August 17,1977

DEFLN ]

[ LT




Affidavit of
Jonevatown, Port Kaltuma oo

Staniey Gier
North West District,Guyana

1, Jﬁa éift ‘Ei;f , being duly sworn , declare:

almost a year age my mom,Rose Giepg, left myself and my brother

Qlifford in the care of Peoples Temple . She has paid ébsolutely

no suppert at all for cur clothing,food or other expenses Bince

she 'has been gone.

Sty Aoy
J

Dated Adgust 17, 1977

Witnesses:

Blekite 13

Y R X
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Jonestown, Port Kajtumna a8 Affidavit

North West District, Guyana Wanda Swinney

I.chgwqﬁﬁﬁgf,éﬁbmk4‘of , being duly sworn, declare:
S .

I wasipresent many times when Wayne Pietla recommended violent aActs -
10 thé Peoples Temple Youth Group. He suggested things such as rob-
bing banks, killing people and blowing up bridges. He was trying to

ga@n the support of teenagersand children to do these acts. He stole

guns from his dad and other people he knew when he left home.

,7/ et /-fim’“q/

Dated August 17,1977

Witnesses®
e ey
% '}T " ‘af LK .‘/_
byl EL T TR / O PR
£ e [T ~ity
* Cenrprimine Sreanm, Sty ,m“"‘;.
T
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Jonestown. Port Kaituaa (1] Affidavit

North West District, Guyana ' YPark fordell

1, ”ﬂlé (—-ﬁ.%/ ., being duly sworn, deelnf'e:

Rick, (my dad), hac beaten me with belts until I had biack and blue

marks on my rear end. He also threatened to kill me, and would hit
me in the arms, One time when I was living in Redwood Valley, ] was
on crutches then, be threatened to "kick my ass”, and he pulled my

erutches from under me. He kept on hitting me until my mother,

70 Barbara stopped him. — Abont
b & year ago on the 4th of July, 1 knocked en his bedroom door end he
wouldn't answered ma, 80 I busted the door down., He'd taken an over-
dose of pills, trying to committ suicide. All of his children saw him,
I . . . . and they were all terrified.

o)

Dated August 17, 1977
¥itnesses:

é.ﬂ . i ‘: 4 ed et
A (.-..:f—'-j‘.-.u Guv:j-l. Sern At
- <
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Jonestown,Port Kaituma &8s Affidavit ot

North West pisirict,Guyana Mark Cordell

I, %ﬁf{ 4’3’{{% , witnessed Jackie Swinney physienlly hit

the patients in her care,while I was staying one time in her frone.

She would beat them with her hands for no reason at all,” She nistreat-

ﬁymi it

bated August 17,1977

ed tHem often and called them obscene names,

Witnesses:

inla
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Jonentnawn,Port Kaitumn 8]n AfTtidoavit of

wo-th Went Diotriet,tinyana - Curtin Smith

-Tﬁ’d'\m M ,being duly aworn, declarn:

Joyce Shaw louston beat me once about 50 tirmes with a switeh ans co-o
e to éat soap and roaches in it as discipline for misbehaving. I Luve
-grioué back problems and have had many operations omn my back but 5™ o

gdidn’'t seem t0 care when she was beating me with the switch.

Klor St

pated August 17,1977

Witnesses:

e FOLm Al B

e

‘\
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Jenaabow, vort Laltwa) oo fildavit oy
worth .est wdatoies, vuyrne Voltndy brdse haek

1, IE&Q(” ("L &\,_g (2)\1 Ed 2,. ‘-\,‘.!' r(-,hn;' duly pvorn, <aclavas

I rosidod with tha Stoens for oo yeer, -noa cltornson after nnp iap
1 rcoide Groee's cod, I discovor:@ vnoor ier waottroess o wlidto
wavole:s full ef woner., I naver sew so smuch monsy In rim 1ils

end pountod out f'iva thous-nd dollura, I nut it beel undc:fr tho
::att.;'ess. Cno wa2it later Lrace Stocn loft hore to g2 trifh hor
boyfiiend “elte» Joanag,

MQ(~LL~L_ B;\t UO_Q u\.Q'h-Q/)

~ated Aurust 13, 177
“itoessoss

s waq AidTme

cemap, ool Aeanet
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Jonemtown  Port Kaitumas nn ATTidnvit or

¥orth West District, Guyana S5tanley Giep

I, , being duly sworn,declare:

I know for a fact thnt-!)stnle wArious parts from

junk yards and part houses such as Redwood Auto and Reliable X:il1

in Ukish. He took sécket setn, ncrewdrivers,wren:heﬂihnﬂmers,urldinc
la;s,tnd special parts for deisel engine repair. He ;130 told nc to
stgnl parts and tocls for him. He aiways bought the best of partis and
tools , in worth of 100's of dollare for his electrical musical
equipment (especinlly his guitar} with funds fro=m the church
t;easury--?eoplea Temple— and when he left the membership he took

the topls and instiruments (amplifiers amlso)} with him.

/

&
Dated August 17, 1977
¥itnesses @

r
-
-
-
-



Jonestorm, Fort Kaituma ss Affidavit of
North Vest District, OCuyana , Chriz Rozynke

" 9
1, quu&fm Kr,it_{.,f.’.‘f’ » being duly sworn, declsare;

T T

Vincent Lopez and Dwayne Scott these ware two boys from hia child
cere homs, One particular tims Walter Jones,(also kmown as Smithy)
-lost his temper. I% was as Af he had gone insems, He atruck ocut at
Dweyne Scott, and started to beat him up, Several of us that were
stonding around jumped in between Walter snd Dwayne to stop him, If
it had not besn stopped, Dwayne would have been sericusly injured,

Walters! actions wers not thoase of a responsible adult,

Dated August 18, 1977

Witnesses:

[

Pk



Jonestown,Port Kaituma Affidavit of

North Weat Diatrict, Guyana Julie Cordeld

1, E;, Lu Qm,t.ﬁ , being duly sworn,declare:

v

L7¢

' e}gy dnys work. He beat all ofus childten.taking ou:t his anger
o;: us. He would alwaye try to scare us by throwing glasses of milk
en the floorQ-- or at the walls. He aver did that once or twice to
a little 3 yr. old baby girl who was livingsth ua. Por a vhile he
ceae home from work evary day and ©r no reasonwuld beat on us all
with sticks—-trying to make us cry. One time he beat me for a
long time tryingt zake me cry but Iwouldn't so he kept beating ae

over and over until he iust gave up.

-+8;4977

[
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Jonrsiown,Port Xailtuma AfTidnavit of

North West District , Guyana Rraunshaunski Darnes

1.50cvnl Dafact , being duly sworn,declare:

I lived with the Mertle Family in Xedwood Yalley in ﬁhe summer o
1475. There was a young fellow about 1%yrs. old 1iviné there alsg
wﬁpse name was Lashey. The Mertles (¥ert and Deanna) would give
h{m what they called "spankings "™ but what they did was beat hin--
they bent him over the couch and kept on hitting him--they wouldn':
stop for a long time. They made him stand up all night in a corner .
He had a bladder problem and every tire he wet the bed they would
pick him up and throw him in the c old shower. Once they made hinm
stand on one foot all night just because.he wet the bed; The older
xids in the family would stay up and watch him all night. another
tire he accidentally broke a glass and all of the older Mertle
- girls( Linda, Sandy Rozynkopianne ) they started pushing him over
the couch and knocking him around, picking him up and throwing him--

slamming him dowm.
Dated: August 18,1977

witneSﬁ;ss? .
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Joneztown,j'ort Laitumn: nn Affidavit ot
North Weat Digirict,Cuyana Ritn Cordell

I, ¢;£ !E QZM ., -being duly sworn,declare;

When he left cur family he didn't say a word—-just picked up and

left. He never spent any time with his children, —

Dated August 18,1977

Yitnessess:

MbA
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AFFIDAVIT OF
JEFPRIY CARZY

Port Laituma
Horth West Berion
Republjv of G‘;’a‘n.

[ Jy - — .
»OoucLn Aumorien

)
)
)
}

b

"o

- I, Jeffrey Carey, boinp duly svorn declare:

I was peraonally present thln— cashed fraudulently
obtnined welfars checks, which he was receiving with his wife,

-

o—
~J
©

Daflotls August 2,7 1977

Vitnessed:

Subscribsd to and swvorn before me

s Somiziszionor of Gaths for taas

Republic of Cuyana

LA R1He’ et
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Fort Yaituma
North Weat District
Resutlic nf Cuyana

Zouth Ameriean

Affidavit s/
as.

Charlen E. Touchette

I, ~hzrles Y. Touchette, brirn duly swern declare:

f'iekey Jean Touchette my oldast daughter, tried to suffncéte my

younsect daughter Michelle Elaine Touchette

ey ™
(2} I' kdwne

ver
before =he was stopped.

Mol l1ole Fmmnn +n dtho aveamt +h
11T & 1alc WO L-pan -

¥ickey held'm pillew

g lnet pamcinushnn
s =

o +
whe 1057 COnNCigushnzd

On another occascsion :"ickey thoved her youn;=r

brother from a cabinet top to the floor causing a severe wound to hesr

brother's head.

/] jﬁ/ﬁz&
(AL tbe

Subseribed to and sworn before me, Dated 1st August, 1977
a Commissloner of Caths for the Viltnessed:

Republic of Guyana.
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L7¢

Tort Faitupa ) Affidavit s/
torth “est Rerfion, ) ss,

Rapublic of Guyana,) Ronald B. Sines
South America. )

beins Aduly sworn. declare:

—durin:: the year of 1975 regularly hnrgl:grlzed

!fanroad cars topping over in Ukiah, California. 'l'hef itens
taken consisted from construction supplies such as piwood.

2 x b Yourlas Pir Studs, cases of paper tissue, large rolle of
paver table cloth covers.

GBS B R

Subseribed to and svorn.before me, Dated: 1st Auzust 1977
a Comniesionesr of Oaths for the =ltnesyed:
Cooperative Republic of Guyana. '

A
N e
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Tort Kaituma ) Affidavit s/
Sorth Vent Dirtrict ) sS.

Republic of Guyana } Stephen . Addison
South America )

+ Sterhen I'. Addison, beinr duly cworn declare:

In 1976, David Wise illemaly wire-tapped several telephones in_Can

Francisco's(California) Teople: Temple. David Wire was seen aﬁd caurht
st the malh switch board on the znd floor of the church buildiﬁg wira=-
tappine thd telephone

Oddearn
Subscribed to and sworn before mwe, Dated: 1st August, 1977
a Commissioner of Qaths for the Witnessed.

RS TR
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= Jonestown, Port Ealtums [ T I Affidavit of
Forth West Diatrioet, Guysna Cynthis Davis

. Being duly sworn, deoleres
*
r
. QD -t o¢ thst mry times between the years of 1073
1975 , the items she stole from larges department storea, such as
» the BEsporium, I, Magnim, snd Montgomery Wards. BEhe stols con-
; b 7 C tiniously for S years.
Dated: August 18, 1977
-+
x

&

e

AT

.o

| VY VI




Jomestown, lort haituma ) Affidavit of
sgTthmest District }
Cooporative liewnblie of Guyana)

In the month of Jecember of 1975 J.R. Furifoy, his wife Betty lurifoy and son u'_huny
purdfmy and his }r.'d'e Gale Yurifoy removed materials, tools, and machinery from a .
Feoples Tenple c:_hurch aprarirent Wuldling under repairs at the time at 1345 Alvarade
Tesgame, los Angeles, Cplifornia that did mot belong to them.

Jissy and Gale FPurifoy said to me the evening they were loading the truck, that they
veme going to do 2 job in Fresno California for the Feoplcs Temple church and that it
would take about two or three days and will be back for Christmas dinner. we never
saw them again,

Tee materials stolen belonged to Peoples Temple church.

Subkctited to and swom by ne, k— P
a commfissioner of oeths for the Uyted August 5, 1977
Repabic of Guyana. kitnessads

MBA st .
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State of California } AFFIDAVIT OF
} ss.
City and County of San Francisco} JUNE CRYM

I, June Crym, being duly sworn, declare: :
>  That I have known Marvin and Jackie Swinney sinc; 1971
w&pn I joined Peoples Temple. I remember noticing from the
very start how Marvin and Jackie would ridicule their teenage
son, Don Swinney, because he was slow and mentally retarded.
Marvin was ashamed that the had brought a child into the
world that was not "normal® and he never missed a chance to
make fun of Don, to make him appear a fool. I saw Jackie and
Marvin both physically beat Don many times - the child grew up
constantly battered by his dad's belt or his mother's slaps.
pon gradually became violent himself, following in his dad's
image. He bullied little children and threatened tihem con-
stantly. When Don went to our Agricultural Mission in:Guyana,
to live with his uncle Tim and where he was later joined by his
grandparents, his move came as the result of his having stoclen
a knife and threatened to cut some children at school with it.
{Bishop) Jones wanted to save Don from certain imprisonment
behind bars and so made a place for him in the Mission.

Marvin and Jackie Swinney remained behind in Redwood Valley,‘
California, U. S. A., a very racist small town. The church of
Bishop Jones was centered in Los Angeles and San Francisco and
ié? membership was predominantly black. Jackie and &?rvin
stﬁyed away and did not come to church services and g§ld neighbors

a
ES

they didn't want to be "niggers™ anymore.

/’fﬂﬂﬂ’?




State of California ) Affidavit of
)} ss. .
City and County of San Francisco) Sandra L. Bradshaw

re

I, Sandra L. Bradshaw, being duly svorn, declar§=;}

Mt W M

WA om

I live at 2544 Sutter Street, San Francisco, Californza.

I hhve been a member of Peoples Temple for nearly B years, I
have worked as a Deputy Probation Officer for the County of
¥endocino in Northern California for over 7 years., Through my
association with Peoples Temple, I know Linda Swaney (Punn},
Faith Kice, Janet Phillips and Danny Phillips. While these
people were 'in our group, they vere the source of much contention

wm ook

1w

and negativity. They were frequently involved in alcohol and

drug abuse,
They vere always
on some type of “medication.™
Linda Swaney (Dunn) worked at the Masonite plant in
_ Redvood Valley and had a terr;hle reputatzon as a drunk and an

¥ W B w

"easy” mark. She flagrantiy exhibited her lifestyle in front of
other church members and her three children.(2 of them were
young teenage girls who looked to her example, and 1 was a young

el i

o
~NJ
¢

Mrs, Swaney's latest boyfriend had
nd faced investigation by the local welfare
department. was ultimately placed in a foster home, but
she still continued her anti~social behavior,

Danny Phillips was one 0f the sickest persomalities that
I have ever known, He was purposefully cruel and inhumane to
others. Hig whole manner was one of racist insensitivity. None
of the previously mentioned pecple are black, nor are they
married to black, nor have they adopted a black child. ,They
are openly elitists and believe themselves to be superiéi to
others.

(X1

. fqﬂflfi,




In 1973, when Bishop Jones was discussing the possibility
of starting an agricultural project in Guyana, South America,
all these people sought to discourage it from the beginning.
They felt that South America was too vastly underdeveloped
to ever merit investing in. Danny Phillips and the otMers-felt
t.ha;t the government of Guyana was totally CIA involved "and
firanceds They felt that people who had for so many years
under the paternalistic overseeing of Great Britian were
incapable of ever achieving self-determination.

Danny Phillips was in the first group that went to
Georgetown, Guyana. He disliked the country and people so
much that he left the second day-he was there., All these
people are obviocusly capitalistic in their orientation, and
have a vested interest in seeking to discredit anyone working
towards socialist objectives,

Dated this 57 day of ,d-ugwyﬁ‘ /1972 .

- - (/Ckfvﬁ-—»z \’_‘fhf—tf_\f-‘ﬂ-)

Sandra L. Bradshav

Subscribed and sworn to
before mey a Notary Public in
and for State of California,.

A\ . Randoiph

R2 4,31 Nolay Pblic - Cald,

\a.? Prin=ipal Office in
Mendocino County

My commission expires Oct. 7, 1972,

AT




State of California ) AFFIDAVIT OF
ss,
City and County of San Francisco; SHARON AMOS

I, Sharon Amos, being duly sworn, declare: S

Lihda Dunn Swaney was a person that I always thought was a very
superficial person., ' She was very clothes-conscious and like to
have a lot of fancy clothes, a brand new model car, and she did
not relate in the slightest to politics or Third World struggle.
She had no understanding of the capitalistic system and the evils
of exploitation. She simply wanted the “finest" things in life
and came to the church because her husband and his relatives

were members.

She did not give any concern to her children, and the only
understanding they found was with the Pastor of the church,

Rev, Jones, and the members of Peoples Temple who gave them love
and attention. I distinctly heard her say, as she was fipally
planning to leave the church, that she didn't want to put up

with this "Socfalist mess" any more and wanted to pursue her

own interests. She said she didot give a "damn" about her childrem,

We got reports after she left from people in &he ¢
-——she went into letely hedonistic life

s she
L? C/ rove her car into a tree and had to be hospitalized. This is
a documented fact in Mendocino County, where a personal friend of

mine was her ourse in the hespiral,

Linda has stated in the newspapers that she had left the church
i : because Jim Jones had made advances to her. I know that this was
a lie and that the truth is exactly the contrary. It was she who
badgered our Pastor to have sex withgher, and when she did not
get her way, she became the vengeful woman she ig today. Her
behavior after she left our fellowship certainly does not show
her to be a modest, proper woman who was offended by sexual ad-
vances, : .

Her daughter,

She later married a man who was openly racist.
avior

then 14, was so disturbed by her mother's outx

A son of Linda's who was a very happy and socaible chiid, has
withdrawn and is not at all like his old self. Linda refused to

let him play with or see his old and he was completel
traumatirzed.

I‘quner
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and mental stress,

Dated this _ /2~ day of August, 1977.

Subscribed and sworn before me,
a Notary Public in and for the

- < Neisa

State of California

3
: ;,A@{ dy%%— atrnnn
' officiat Seal |
RY PUBLIC 5 James R Rando'ph
(—/ / (G rs) Moy Public - Cat, |
A Principat Office i
NEY higeoters |

' My commission expires Qct 7, 1978,

aron Amos

" TN
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State of California ) AFFIDAVIT OF

) as. ™ .
City and County of San Francisco) —

-

* A - sy wvoro, dectare:

That when I was under age and still in high tchool,-

A ¥

})76/ ’mde advances towards me and even had me& to come over to

his house and he would try to get ma to go to bed with him. He
would pressure me by saying that I must be & ;acist if 1 didn't
want to go to bed with him and then one day, he forced my clothes
off of me and pushed me into the bedroom. He told me if I would
scream he'd hurt me and then he made me do horrible acts with
him. It has affected my ability to relate to other men now and I

bate him for that. Je had me bend down and lick his buttocks,

 then made me také hié penis in my moOuUtl ANl Fuck It wmdswalilow —— —-

sbatever he did in my mouth. He laughed . when I cried and said
that I deserved it since I was a honkie. I wvas young and very
impressinnable. I believed that he would hurt me and get me in
deep trouble with my extremely strick parents, He tried to get
nme to take drugs and told me that if I ever tcld anyone he would
get even with me.

When I was only 16, he had me take some barbituates that .
made me very drowsy and drunk.

Dated this ﬂ -~ day of August 1977.
Subscribed and sworn to
before me, a Rotary Public

in and for the State of
California

prer




State of California ) AFFIDAVIT OF
) ss:

City and County of San Francisco) CAROL STAHL

I, -

LY kL BT

That Terry Cobb Pietila said Guyana was the mbst facist
place in South America. She séid the government in power had
tried to cause race riots between East Indians andéd blacks there.
She said the black government was educated and "rules" over the
Chinese East Indians, and native people there. She said there
was no national unity in Guyana, just domination by blacks, and
that there was discrimination in the highest and lowest places.
She told me there were still riots going on, and that particularly
the sugar workers, who were East Indian, lived in terrible oover-
ty. The reason that the government in power had kept this racial
animosity up was that the only way they could rule was through
"divide and conguer™ tactics. She said they were complicit with

the CIA in this.
pated this /S +hday of Avgust 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of T
California Pt éé’,
Carol Stahl
: Official Sesi
: M Jomes R Kindoh
X ta-y Public - Cailf.
NO PUBLIC Z? gti;tyipal Dificy in

Venacino founty




State of California AFFIDAVIT OF

J
) ss.
)

City and Ccounty of San Francisco ANDY SILVER

I, Andy Silfer, being duly sworn, declarxe: -t
E That I was a student in the Peoples Temple collegé st;dent
prégram with Jim Cobb, Wayne Pietilla, Terri Cobb Pietilla, and
Micki Touchette. Many of the young people, some recently out of
the drug world, were confused about themselves, their identity.
(séxuél and ethnic} and their personal goals, and looked in par-

ticular to Jim Cobb for direction and inspiration. Using reverse

racism, he reguired the white students to prove they weren't

‘'racist by showing him respect as a Black man. He would stand on

a table in front of them at house meetings, spouting political
rhetoric, advocating terrorist activities and denouncing various
pclitical herces as "Tom's" including Malcolm X for his later
integrationist views. He would then order the women who were
white to come forward, sometimes to kiss his feet, and other times
to touch his privates. He established a paramilitiary organiza-
tion among the students, and established a library on how to make
bombs, blow up municipal institutions, and made many contacts for
the acquisition of guns.

While he was still a student, the church began developing
plans to begin an agricultural mission field in Guyana. He tried
to divide the congregation from the church leadership cover whether
thé Tenmple phiiosophy was consistent with the philosopﬁy of the

Guﬁanese government, and whether the socialist ideals §f the

[ X1

Guyanese government were sincere or diversionary.

M 1§4
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Another example of his using the church was in his asking
vln.ous church people to recommend him to a dental schcml scholar-
shj.__p committee; he was _shortly thereafter awarded an e’leven
thgﬁ&and;‘dollar scholarship. Be then quit the church.

Dated this “2 day of August 1977,

before me, a Notary Public
imand for the State of
California Andy Silver

m:%#_

lﬁﬁﬁ%’ac

Sgbscribed and sworn to Q‘,

7y Jsmes R, Rancolph
3 Notary Public - Calif.
N3 Princinal Oftice in

s Mendotino County

"My commission expires Oct. 7, 1978,
[l B ada e o
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State of California } AFFIDAVIT OF
} ss:
City and County of San Francisco} ANDREW SILVERS

LI

I,

AW e

That Jeanette Kerns Hommen was a person that'I kﬁew and
went to college with. She was very much apart of the bourgoise
life and often talked about finding herself a wealthy man and
living in luxury. While she was a member of the Peoples Temple
she used the church to finance her education. She was not a
serious student, as became evident half way through her college
education. She was seen attending and associating with members
of the right wing, conservative political party on campué and
she had affiliations with fundamentalist, evangelists who
preached a reactionary doctrine on variocus campuses and they
were commonly known amongst the socialist groups to be backed
and financed by the CIA. The Temple youth became suspicious of
her activities and associations and questioned her motives as
being a member of a progressive church. Her response was cold
and scon after, left the area.

After not seeing hexr for several months, she returned to
the Temple with her newly acquired husband, the son of a govern-
ment official ©f Iran. He was very supportive of the brutal
facist regime of the Shah of Iran. Mr. Hummone was in the United
Stﬁfes being educated at the expense of the Lockheed International
Cofporation in an arrangement made by his father, whoj}epresented
the Shah, in arm sales negotiations. He defended theéimprison-

ment of the poltical dissidents, and the torturing of anyone who

ff'”"gl |
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questioned the policies of the government. Jeannette, agreeing
with him fully, she stated that she was soon to move tﬁere and
se;tle down. She expresséd that she didn't care fabout'r'the suffer-
inélof the poor of Iran but was interested in the wealth that she
would receive when she got there.

We mentioned to her that her mother and sister were going to
Guyana t© visit and possibly live. Both she and her husband ob-
jected, saying that only niggers lived in the little jungle anad
that they wouldn't have it and would do everything in their power
to hinder such a move. Jeanette said that Guyana "has gone
Communist® and she wouldn't allow her family to go there.

"
Dated this “! day of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of :
California M_}J m )&_ﬁ‘@u

Andrew Silverﬁ

j Official Seal
| g7 Janes R. Randotplr
> =iy] Notary Public - Calit,
Principal Office in
Mendocing County
My comenission expires Oct 7, 1978,
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State of Callfornia ; Affildavit of
8B,
City and County of San Francisco) Sandra L. Bradshaw

I, Sandra L, Bradshaw, belng duly sworn, declares

I 1ive at 2544 Sutter Street, San Francisco, Ca lifornis.
I have been a member of Feoples Temple for nearly 8 yeafs. I
have worked for the County of Mendoclino, California as a Depuly
Frobation Officer for over 7 years, Through my assoclatlon with
Peoples Texple, I knew Wayne Fletila, 'ickl Touchette, Terri:
Cobb and Jim Cobb. On various occasions 1 was invelved in -
attending a small group session with Wayne as leader, in which
very violent terrorlst acts were discussed in detall, Blshop

rmd
Cidia

~Jones had suspected these people of belng involved in such things,

&0 he had sent me and othersto this meeting to keep a check on
Wayne's activities, I have personal knowledge that on more
than one occasion, Wayne initlated discusslons advocating viol-
ence.

At one such meeting, that took place on the acreage cof
the children's ranch run by the church, I saw Wayne Pletila
participate in this meeting, and he reported that he had per-
sonally gone to a number of different armories to check them
out to plan various maneuvers in anticipation of carrying off
an arced attempt to "liberate®™ the guns and weapons stored
ingide,

Wayne also spoke of explosives and where to get them and
how to use them, He used as a guide a terrorist book called the
"gnarchist Cookbook®, EHe discussed putting polson in the water
supply of majorT citles during an armed "take-over.®

Wayne Pletila went into detail talking about killing Pres.
Wixon, Gevernor BReagan, Governor Rockefeller, Billy Grgham,
Rev. Ike, and other religious leaders as well as political.
Wayne Pletila also spoke freely about putting bombs under peo=-
ples cars amd of various ways of getting terrorlst supplles,
Wayne had meps, gas tanks, =2ilitary books, ete, EHe talked about
his being the only person who was'dedicated' to the ‘*revolution'
and saw himself as an "heroic guerrilla fighter®., Wayne and Jim
Cobb especlally were always talking about guns and of doing things

like destroying radlo stations and other lines of communicetions,
WUanwma $latii1a MLalrd Maunnhat+an Tarrd Calh avd Jim Onbhh wors

Hﬂ:llv A AT v ALY LA R -vuuncvvﬁ| LT W b G A WA W W Y e
consistently and actively involved in trying to get the church
members to participate in violent terrorist activities. They -
left the church when thelr effortas were in vain and the church
was follewing a course too moderate for theilr tastes,

In 1973, when Blshop Jones was discussing the possibility
of starting an agricultural project in Guyans, So. America, these
same peoPle spoke out asctively against doing so, They did not
went us o expand our work to an under-developed country. Thelr
main objectlcon was that the leaders of Guyana had no reveolutionary
constlousness and there would be no significant contribution made

by Guyane in the struggle for liberstion

M . - - -
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CIA involvement and stated that the Guyanese leadershlp was not
astute enough to realize Just how infiltrated with agents they,
were., These people openly professed and advocated the use of
violent térrorist tactics and vere dlssatisfied not only with
the peaceful, rational course the Temple was taking, but crit-
jcized thls same approach that the country of Guyana advocated.

;
-

Dated this ! 2 day of lzizzﬁcwd;fz v 1977.

“Sandra L, Bradshaw

P v

Subsorived a nd sworn to
before me, a “Notary Publlc
in and for the State of California.

Cfficial Seal

James R, Randalph
Notary Public ~ Cal,

U Wy commission expires Oct. 7, 1978}
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State of California ) AFFIDAVIT OF
) ss. :
City and County San Francisco) LAURIE EFREIN

I, Laurie Efrein, being duly sworn, declare:

wap s AF 0

Walter Jones was sent by the Temple Board as a consultant
to the Guyana Mission. He was thought to have sufficient ex-
perience in mechanics and building to be able to assess the best
outlay of the agricultural mission, particularly the building
sites, well, and a potential hydro-electric plant. Rev. Jones
had expressed extreme reservations about his selection as the
person té do this job. He was new to the church and his loyal-
ities and basis iﬁ socialist principle were completely unknown.

when he returned, he proved to the church membership that
Rev. Jones' reservations were justified. "Smitty" was threa-
tened because he was under pressure of trying to hide a sexual
affair he was having with the wife of one of our members. To
build himself up in the eyes of this woman and to divide her
from the church, he began to bad mouth everything the church
was trying to do in Guyana. At first he attacked only the pro-
ject, saying we would never make it function, and that we had
made a stupid blunder in investing so much money there. Even-
tually, he attacked the people and éovernment leaders.

He picked out very inconsequential things and harped on
them to exaggerate a point. He said there were humaq;feces

left to lie around in food factories and people dumpéf raw

panS?

F




-2 -

sewage into canals through the city streets. He accused the
government of talking big in their papers about new factories
arnd imprmovements, such as a big new hydro-electric pla";lt, but

e .
said the "stupid little country” would never produce a thing.

to recognize and develop. He said all mining opera_tions had
come to & standstill when the British we.re kicked out-; that the
country was committing economic suicide by nat'ionalizing the
only money-making industries left. As evidence of this, he
said the bauxite industry was failing and the papers were lying
to the people that £'ney had actually made more profits since
nationalization.

I was not surprised when he left the church and began to
continue to degrade the Socialist Republic of Guyana and Peoples

Temple, as he is now is doing in the press.
Dated this /]J— day of hugust 1977.

Subscrileed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of
Calirf'orrd.a m; ,4..(,.,.\_
Laurie Effrein

NOTAWBLIC




State of California ) AfFIDAVIT OF
) ss.
City and County of San Francisco) HARRIET TROPP

TN

I, Harriet Tropp, being duly sworn, declare:

YR L I Th |

That I was one of the college students in the dormitory
at the same time as Jim Cobb, Terry and Wayne Pietilla, Micki
Touchette. When discussions would come up about the possibil-
ity of building an agricultural mission, all thé above-named
parties were very much against it. They called Guyana a
Banana Republic, accused President Burnham of being a CIA plant
and circulated literature stemming from an opposition movement
within Guyana whose publication I believe was called-"Daycleans.
They furthermore believed that socialism would never be
achieved in the manner of hard work and cocperation, but were
solely interested in what they called "glorious revolution™ --
violent overthrow of papitalist systems. They said Guyana was
a "hole"™ and backward and had nc¢ intentions of helping the
church build a cooperative farm.
It seemed to me at all times that these were people who
had no consistent commitment to socialist principle but were
rather interested only in recruiting supporters for their anar-

chistie, self-aggrandizing goals, which allowed them to "play

Wikl 1




revolutlon without the rigors of self- dlsc1p11ne. Froh the
time the Temple started to consider building a soclallst alter-

native in Guyana, these people worked actively aga1nst it.

Dated this 5" day of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary FPublic
in and for the State of
California

'Harrie roppV

. | Officisi Seal
, - : ames R. Rando!|
No y Public Notary Publn:n cmf
! Pnnclpll Offltl in
,l‘y ummlssbn expires M 7 197!
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State of California ) AFPFIDAVIT OF .
: ) ss.
city and County of San Francisco) DON BECK

I, Don Beck, being duly sworn, declare: s

-

That I remember that Grace Stoen’s whole reaction to

PT B

Guyana when she visited was very hostile. She spoke of the
backwardness of the country. She felt that they had no doubt
been better off under he British rule; at least they had ex-
perience in planning and running an economj. That was why now
there was a scarcity of so much =-- "not even refined white
sugar and cooking oil".

Her attitude was condescending towards everything about
Guyana. She thought the houses were crude an¢ dirty, the people
were backward, that they could do much more for their country
but nc one really wanted to. She thought the trouble was that
people were "lazy and shiftless"™. Like alohg the roads where
the people were walking. "They deserved to get hit if they

. wouldn't move faster out of the way®". She incessantly ran down
what she called "crazy drivers" and said it showed they were un-
civilized as a society. | -

Several times after I had spoken to our congregation of the'
many beautiful aspects of Guyana--her people, the country itself,
the spi;it of cooperative living--she would approach me asking
how I could be sc positive about Guyana. She said that Burnham
;as not really a socialist:; he had no intention of ﬁélping any-

one but himself there. She said that he knew and sﬁé knew for

pFT
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sure that the United States was not going to let him_ho any
éﬁch thing. She thought we ought to be realistic andfusé the
I-Eission as an angle to our advantage. T'hé Mertles were even
more intent upon using the Mission as a way to get money from
people here. They were very upset each time monies kept going
out to equipment there to actually build an agricultural
program.

Grace always said that she had no intention of sharing what
she had with others. She said she had worked hard to gét where
she was and wasn't about to have anyone put her where she couldn't
have the benefits and material things that she deserved. She
wanted to be able to get all the things and foods that she was
accustomed to. She said she didn't want her child growing up in
such a "barbaric®™ place. She said the schools were backward and
she would have to send him outside the country to be educated.
Besides she asked me once, what kind of identify would he get in
a black third world culture? She wanted him to be somewhere where
he could see more people of his own background and color.

She approached me once with a book about Burnham, The West
on Trial and asked if I had read about what Burnham really was
about. She seemed to take great pride to try and prove that the
;;cinlistic trend in Guyana was very much phony and the popular

enthusiasm was only Burnbam's plot to become a ruler of the

-
-
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economy. and a stepping stone in his ambition to Thirt_i World

leadership. She accused the Prime Minister of not having the

interest of his people at heart. She was totally un;illing

»
to relate to the refinement of socialistic cooperative living

that pervades Guyana.

. 1=
Dated this ‘ day of August 1977.
Subscribed and sworn to

before me, a Notary Publie
in and for the State of b"/\ &(é

California
Don Beck

b bt
AW T4 f’- X @-_:t‘”\- ‘
NOTARY PUBLIC T T TOwe)
OFRCIAL SEAL
LISA P. LAYTON

NOTARY PUBLIC - CALIFORNIA
PRINCIPAL OFFICE 1N

My Commission Expirss April 15, 1979
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. _would return from our visits with the officials, we would join

S
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State of California ) AFFIDAVIT OF
} 88, ’

City and County of San Francisco) DON BECK

? I, bon Beck, being duly sworn, declare: B

That I was in the trhvelim_ party from Pecples T;nple the

L)

.ﬂrst time the church members and Rev. Jones went on a fact-
finding trip to Guyana. This was the nation we had selected
as a potential site for the development of an agricultural

amission when we were interested in starting.

panny Phillips was among the travelers to Guyana as well.

:u the trip progressed, he became more and more agitated. He
joined us when we talked to officials, when we traveled to

yMatthews Ridge and were entertained at the Guyana house there,

and went on a tour of the university. Every evening when we

in discussion to try to determine the merits of our decision to
locate in Guyana. Everyne in the group was extremely positive,
but Danny was ocutright condemming. Nothing suited him. This took
place in December of 1973. One night during our stay there was a
demonstration of the PPP, and Danny went out to see what it was
about. BHe Aid not return until many hours later. The next
morning he tolé us he had been talking to members of the PPP which’
he was against the government. He accused the party in power,

the PNC, of being racist and discriminatory against East Indians.

- -
- Be said they condemmed homosexuals to to jail, and that in several
- -

cases homosexual males had been flogged. (NN
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That night we visited with a man from Israel. Relations
between Cuyana and Israel were deteriorating ét that tﬁme,_and
Da;ny evidently preyed on éhat man's hesitancy about tﬁ? PNC.
Thgt night Danny was extremely agitated and pressed Bishop
Jones into hours and hours of discussion. Bishop Jones tried
to assure him that his insecurities and fears were unfounded,
but he refused to come to reason. He began yelling at all of us,
told us we were crazy for coming to this "Ged forsaken place,”
and ran out of the house in Kingston, Georgetown, where we
were staying. His parting words were something to the effect
that the best thin
Venezuela to annex 2/3 of it, and Brazil the remainder. Evi-
dently, he returned during the night and stole enough funds to
set himself up for his return to the States.

(7%

Dated this day of August 1977.

Subscribed and sworn to »
before me, a Notaty Public :/; éa(["\
in and for the State of ;

California Don Beck

J
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NOTARY PUBLIC seosssasaado-sassassss
N Iﬁ OFFICIAL SEAL
- | TR LSA P, LAYTON
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ALAMEDA COUNTY
My Commbuton Fe=loe $=t "8 078
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‘I, }hyllis Houston, being duly sworr, declare: T

State of Califorunia ) AFFIDAVIT OF
. 58,
City and County of Sanmn Francisco; PHYLLIS HOUSTON

Was: present when Birdie Marable drove her car up onto the sidewalk
in an attempted wurder of a 16 year old girl, Pam Bradshaw. She
tried to run the girl down with her car because the teenager had
made a suggestion the day before about how Mrs. Marable could better
care for the seniors entrusted to her care. Mrs, Marable did not
seem to care how these seniors were cared for. She would be

serving time in the penitentiary at this moment had the girl not
hopped a fence and run down an alley to ellude Mrs. Marable's car.

Choosing to take out her demented hostility on children and seniors,
Mrs, Marable was also guilty of leaving the seniors in her home
without the care they required for days and weeks at a time. She
took the money that was designated for their board, keep, and
medical treatment to Reno and Las Vegas where she gambled regularly.
She never returned the money to the elderly people., One woman in

her care was fleeced for a new car, her life savings, and was
neglected to the point her health completely deteriorated. This
woman, left with nothing, is now bed-ridden. Mrs. Marable, meantime,
has pursued partying and liquor and has complaints monthly for
thousands of dollars of unpaid liquor bills, I personally called

on patients in her home and found her in a stupor in the corner.
Also, I have been there when she was absent for three and once

four days standing, leaving the people without food or protection.
She is currently in the position of losing her license to care for
people in her home and 1is under investigation by the welfare agencies,

When the Church Board told her that she was no longer to consider
herself a member of our congregation, pursuant to her delinquent
behavior, she vowed in anger that she would get back at Rev. Jones
and the entire membership. She practiced witchcraft and tried to
bring curses, in her demented way, upon the church members. She
tried to run down Pam Bradshaw with her car, She has bad-mouthed '
the church at every opportunity, though ndpne pays her any attention.

After our mission in Guyana had received some publicity, a series of
very positive articles in the local press, Mrs, Marable wrote a
letter to the editor in which she said that the glowing reports

were all fabricated and that she would certainly not want to go to

an under-developed, bug and snake-infested place like Guyana. The
first-hand accounts of the church members who had visitidd the mission
and had returned put to rest any doubts Mrs, Marable's Xrouble-making
could have caused. People in tge community know her for a very
troublesome, vindictive person and that she will soon lose her license
for housing the elderly.
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I, personally, am glad that my children and loved ones are
in Cuyana, away from the likes of this demented woman, and
othexr such unmsavory people as have tried to cause harm to our
worll. for the most vindictive, hateful reasons.

-

Dati_‘ this 17 day of August, 1977.
y ouston

Subseribed to me and
sworm before me this
day, a Notary Public

. in amd for the State
of C'..liforni.a. :

oo Vo Ta
‘\ -
NOTARY PUB‘LIC( o o

iy OFFICIAL SEAL
74  USA P. LAYTON

5] NOTARY MUBLIC - CALIFORNIA
St PRINCIPAL OFFICE IN
- ALAMEDA COUNTY
My Comnluion Expires Aprll 135, 1
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State of California )} AFFIDAVIT QF
} ss.
City and County of San Francisco) SHARON AMOS

I, Sharon Amos, being duly sworn, declare:

That I knew Grace Stoen for a period of at least seven

A oy

years. When she first came to Peoples Temple she was very
pninterested and indifferent to politics. She had come [rom
a middle class family and was very insensitive to seniors and
to people who were black. She expected special treatment at
all times and wanted the best of everything for herself.

She often made fun of socialism and said that she didn't
want to have to share with other people.

As time went on she would try to influence peoéle against
socialism and would exploit people for her own gain. She was
sexually seductive toa young teenage boy who lived at her home
and constatnly talked against socialist teachings to him. |

When she talked to black people she was judgmental and
showed ng awareness of the pain they have been through in their
lives — the persecution they have -experienced in the South.

Grace was very vindictive to socialism. She spoke often
of her preference to the capitalistic system. .

She was sexually promiscous and approached several young
teenagers under 17 years old and made advances to them. She
said she was so hostile to this integrated socialist group that
she wovuld like to go to agencies like the FBI and tﬂ; CIA and
tell them this group stands for socialism. She tooé-relish in
bragging about destroying socialism in the United States and

said she like to be able to have money and she didn't care -

if people starved or not because if they don't have money, it
ff‘fﬂ‘z
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is because they are ;azy and don't want

Dated this ll!é'day of August 1977.

k]
.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public
in and for the State of
California.

to work.
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NOTARY PUBLIC U/

Fryréa

Sharon Amos
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Dfficial Sesl
SRy James R, Randa'ph
Holary Public - Calif.
~/ Principal Dffice in
e Mendocino County
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State of California } Affidavit of
. } ss. .
City and County of San Francisco) Carol A, Stahl

- o Py, | - [ ey ey | L o_ " - - - - ’ -
I, Carmi A. Stahl, being duly sworn, decliare: - -

TR BT

I have known Jim Jones for the past 12 years.
I met Walter Jones, "Smitty"”, when he first came to
Peoples Temple, about four years ago. He avoided having anything
to do with any of our black members if he could possibly do it.
He made the comment that the only reason he even came was to
rlease his wile. . ‘
Re knew nothing about socialism and made no effort to
learn. Wwhenewer Jim Jones talked about Guyana and the beautiful
Socialist government there, Walter would f£ind something to do
so as not toc have to listen.
During -the spring of 1976, Walter Jones went to Guyana
for a visit. When he came back, he had nothing but derogatory
remarks to mame. He said things like, "...the country is
generally 50 wears behind the U.S." Several times he said that
the Guyanese &idn't even know how to wire their houses or cities.
He sajid they were unable to keep the voltage consistent and
that they didm*t even know any better than to have 50 cycle
current. Thea he would laugh in his superior way. He constantly
put down the mecple there, saying that they were not eguipped to
handle routine work with machines and tools. I remember one
remark he made about how you couldn't trust the "darkies" to do -
it there any more than you could at home...that you'd have teo
do it for them. Walter said that he had been up to Matthews
Ridge to see what there was in terms of facilities and materials.
He said that xl]l that was there was what the Union Carbide Co.
had_left. He said that since the Guyanese couldn't repair
anything so cemplicated, that it was all run down. He said that
if Burnham had any savvy, he would welcome the company igack again
to get the place built back up. 3

3
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Walter said that he had read that Burnham worked for
the CIA before and was probably still doing so. "He called
cooperative living a farce because people were too lazy to
work for themselves, let alone for their neighbor. He said
that at least the British knew this and kept things runningﬂ

: In regards to the young man, Vincent Lopez, who is )
now iiving in Jonestown, Walter had nothing but disparaging
rematks to make about him. Walter said Vincent was rather
limited in his abilities and that he was incorrigible. Once
on a summer trip we made back east just after Vincent left
for Guyana, Walter said that Vincent wouldn't be able to
learn much from the "darkie” Guyanese schools. He went on,
saying but then what could Vincent do anyway, since he was
partly "dark" too. He remarked that the poor dumb little
"wetback” wouldn't even know if he were happy or not.

Dated this 17th day of August, 1977.

Cuncl @ L7222

Carol A. S5tahl

James R. Rario'ph
Rotary Public - Calif.
Principal Office in
Mandocino County
expires Oct. 7, 1978

Subscribed and sworn to before me,
a Notary Public in and for the
State of California.
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State of California } AFFIDAVIT OF

: } ss.
City and County of San Francisco) JERN F. BRIEN
I, Jean F. Brown, being duly sworn, declare: . ’

-
-
*
1

Wayne Pietilla wes an agent provocateur within the ranks

" of Peoples Temple. He conspired with Terry Cobb Pietilla,
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structure set up by Rev. Jones. They called meetings of Temple
youth and preached violence. They purchased guns and tried to

get young members into shooting practice. Im on

T
1

Coa o o
eeting 1L was

present in, Wayne Pietilla told the group how to make bombs and

laid plans to attack a National Guard Armory at the intersection

= ers AT A oL Vo e o e a o wl o o S N IR
O Hlgnway lul ana oteele Lane 1 «santa Nosa. lney planneq o

do this without the knowledge of Rev. Jones and Temple leader-

ship and swore everyone in the meeting (which theﬁ held outside

g

[ Y S T N N
DY Tne bank O a river in

O Secrecy. wayne

said that this was the way the group would force the Temple to
take violent action. They planned to sieze the weapons in the
armory and stand off
defense of their actioms.

The young people were persuaded that this was the right thing;.

r
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racial equality and social justice for all Americans.
[y
Their real intentions, however, were to divide the movement

- ot i L L a3 Mo Ll o SAoes T w1 nnem il mas
a4 Dring iv vo 1uo &nu. 10 TiiA5 GQay, 4 LELLIEV ey
formants, and their recent lies on Peoples Temple and Rev. Jones

in the media bear this out. When they were unable to bring about
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the crisis they sought to because Rev. Jones discovered their
plans and they were told to get rid of their guns; théy left
t;e church and have been Eonspiring to attack th? Teﬁﬁle from
H%thout. Wayhe approached me last year when he returned for a
short time and told me if I would rencunce Jim ;nd the Temple
and the socialist movement, that he and the others would make

a comfortable life for me, that all I had to be ready to do was
turn States evidence against my allegiances: He said Prime
Minister Burnham of Guyana was a "Tom"™ and the CIA had beat
Rev.. Jones to the country. He said everything the church
______ n would be taken away when
the work was done. The CIA had bargained with Burnham and gua-
ranteed him that the country would get everything that belonged
to the Temple if the government there would cooperate. I did
not believe any of his lies because every since Pietilla and
others named above have been associatéd with Peoples Temple,

they have tried to sow this kind of division
Dated this 2 day of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, & Notary Public

in and for the State of /;; E;
Galifornia C;;LWZou

: L/Jean F. Brown

Aty
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State of California ) AFFIDAVIT OF .
H 88.
City and County of San Francisco) SHARON AMOS

-

" i. Sharon Amos , beipg duly sworn, declare: I -
i‘ That -was one of the first people I met wien

I joined the Temple ten years ago. He was at that time, in

my mind, very enthusiastic about socialism and very knowledge-
able about£ the goals of socialism. is very intellectual
and so at first I was impressed by what he had to sﬁy.

Shortly after I joined the 'remple,-:ame to my home
and told me he was leaving the church because he didn't believe
that socialism considered the individual interests of people
and he was afraid it led to communism. I told him that was

not true because Jim Jones was always compassSionate to people

and that socialism was the only way that people ‘ot jobs and
equality and justice. But he left the church and we heard no
more of him for several months,

Later, he came back to Peoples Temple. I was surprised
by this as he had been so adamant and in fact, denounced the
whole socialist way of life and stat®d that he didn’t approve
of the socialistic teachings of the church. BHe told me that

‘he had used rationalization when he said he was afraid of

socialism. He said that he was a homosexual and that he had
gone out because he wanted to pursue his sexual interests in

an orgliastic way and that this was the reasocn he had; left.

133 7L
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himself in sado-masochistic sexual activities with many men at

-2 -

He said he had made a terrible mistake and that he wanted
to prove himself and tha the life he had led waS'suE;rf%cinl
u;:d meaningless and tha.t ‘he had done nothing for socf:al c.:auses
since he had been gone from the church. ’

L] sta.yed in the Temple this time for several months and
than he told‘ne he was leaving. This time he made no mention of

d.isag_xeeing with the socialistic views. He, himself, along with

one of our other nenbers, QU
—and he had taken very strong stands in the

class. Be said that he likes a life style of the hippy pecople
and that he missed taking drugs and that he likes to inveclve

one time. He said that he knew his activities were often de-
praved and involved young boys and beating them but that he aid
not want to give up this type of life style. This was a shock
to us because though we kne.was homosexual, we didn't
realize ‘the extent of his activities.

We saw him once as our buses were passing along the high-
way laying in a field. He looked like he was stoned on drugs
and could barely orient himself. 1In a recent article, he com-
plained “that the church was organizing against Senate Bill 1
which is recognized by all f:eople interested in Civil Rights as
being very oppressive to the rights of people especially minor-

ity people who want to organize to better their situjtion.
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. 7 ( ’ I feel that any person who is as dual as—
R

4nd as fickle in his politics cou.‘l.d_eali_ly.be;.an..ggeé‘t_ p':;'ovoca-

éeur who exploits his contacts with liberal groups toc be paid.
;:I.s dependence on drugs would make him very receptive to this
kind of income. He has worked gainfully very little in his
life and the last time he was out of the church, he toock wel-
fare money and said he was incapable of working so therefore
he is dependent on agencies for his source ‘of income.

.

Dated this [Z-—' day of August 1977.

7;.5ubscribed and swoxﬁ tbﬂ

before me, a Notary Public
in and for the State of 4! . Ve
California. AT LA ALt/

NOTARY PUBL;C 1/
)
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“Sharon AmOS
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Btate of California ) AFFIDAVIT OF
) ss, ‘
£ity and County of San Francisco) JUNE CRYM

- e T T o JUS—. | S
4y YU LLYyin, Mol -

That I have known Marvin and Jackie Swinney since 1971

FIIT Rt

when I joined Peoples Temple. I remember noticing from the
wery start how Marvin and Jackie would ri‘icule-their teenage
son, Don Swinney, because he was slow and mentally retarded.
iarvin was ashamed that the had brought a child into the

iorld that was not "normal® and he never missed a chance to
make fun of Don, to make him appear a fool. I saw Jackie and
Warvin both physicaliy beat Don many times -~ the child grew up
ronstantly battered by his dad'’s belt or his mother'’s slaps.
Pon gradually became violent himself, following in his dad's
image. He bullied little children and threatened them con-
&tantly.. When Don went to our Agricultural Mission in;Guyana,
%0 live with his uncle Tim and where he was later joined by his
grandparents, his move came as the result of his having stolen
@ knife and reatened to cut some children at school with it.
#Bishop) Jones wanted to save Don from certain imprisonment

behind bars

]

nd so made a place for him in the Mission.

ckie Swinney remained behind in Redwood Valley,

,,,,,,,, - ==
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;
[*
=
Qi
G
]

California, U. S. A., a very racist small town. The church of
Bishop Jones was centered in Los Angeles and San Francisco and
i%s membership was predominantiy black. Jackie and Marvin

stayed away and did not come to church services and é;ld neighbors

they didn’t want to be "niggers"™ anymore.

fryAce
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About that time the church made known publically its

advocacy of socialist philosophy as the natural humané{way

o ife, and this declaration along with our obvious inter-

'n‘ L}
un

ra&ial commitment became too much for Marvin and Jackie.

They had é care home for teenage girls, and the girls
complained of their beatings and physical abuse. Jackie and
Marvin left the care'home and moved away. They spent a lot
of money on personal items, a boat, and cars and Marvin's
truck.v They were very selfish and finally demanded that we
send Don Swinney back to them from the mission. We asked
them why, and Jackie said they wanted to be able to collect
State money for Don because he was mentally retarded. They
did not care about their son -- it was only the money that
they wanted.

s aus /7 . - . .
Dated this 7/ / day of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of s ‘7
California Q"—"""c— :‘ L
é;/June Crym‘Z?

g et r—— e
Oificial Seal
AF;EA James R. Randolph
T '] Notary Public - Calid.
??' Pl‘;zipal o?r:u-

. ndocino County

Qney Pkl dotel
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N Y PUBLIC V
ﬁn Wy commission expires Oct. 7, 1978
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State of California ) - AFPIDAVIT OF

) ss.
City and County of San Francisco) JEAN P. BROWN
I, Jean F. Brown, being duly sworn, declare: *

e

was a racist and white supremacist. For a whilé, she appeared

R TE

to take on a positive attitude to the Temple and integration,
as taught by Rev. Jones. She became involved sexually with a
black woman ten years her senior and used this woman as a
slave.

She reacted violently when the woman broke off her rela-
tionship and became a vicious race-hater. She left the Temple

membership and joined her parents. She harassed our black

members in their homes and on the streets. She d;ove by as
many as five times a day yelling racial obscenities out her
car window at our black members, especially children and youth.
She accused the Temple of forcing her to relate to the
other woman, and when she couldn't get a reaction from the
woman, she began pulling other Temple members aside telling
them negative things about Guyana. She circulated copies of
New Yorker and Ebony magazines which contained articles.criti-
cal of the Prime Minister of éuynna. On three separate occa-
sions I know of, she spoke to yoﬁhg members o£ the Tenple and

tried to discredit Mr. Burnham and the Temple's move in that

. direction. She said black people were ignorant and q:auld

a




newer rule their own country or their own affairs. She saiad
' Barnham took money from Cuba and Russia and spent -it '?on him-
;*]I and his wife, showing the Ebony article to yaliéate her
;.-:ges. She made copies of the article and ci;culated it
spomnymously among members of the Temple she knew had given
momey to the G;ana Mission.

Dated this 27

Sebscribed and sworn to
befipre me, a Notary Public

in mnd for the State of 6
Calf fornia %‘% L oA

day of August 1977.

Jean F. Brown
4 /4&&%‘

Do oo o o Y

; bty commission expices Oct. 7, 1978,(
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State of California ) AFFIDAVIT OF -

)} ss,
City and County of San Francisco} JEAN F. BROWN
I, Jean F. Brown, being duly sworn, declare: r

*
f Deanna and Elmer Mertle spoke against the socialist
ideals of Peoples Temple and Reverend Jones, against socialism
as a philosophy or way of life, and especially against the
government of L.F.S. Burham, Prime Minister of Guyana. I
believe that they were and still are agents of conservative,
right-wing interests who are trying to discredit the work of
the Temple and the character of Jim Jones.

Both the Mertles were known to members of the Temple to
have been active in the John Birch Society before asking for
church membership. The John Birch Society is the organized
politicallarm of the far right forces in the United States.
Both Deanna and Elmer used every opportunity to try to influ-
ence Temple members against socialism. I personally remember
one merning at the Publications Center owned and operated by
the church they would come where workers would gather and
would read from Mao's Red Book and ridicule the socialist
teachings of that leader. They berated the teachings of Rev.
Jones, saying that socialism gives power to "blacks and embi-
cils™ and lived apart from the communal structure at Peoples

Temple taking every thing they could from the people.

L AT |
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When they learned we were planning to develop an agricul-

‘tural station in Guyana, they did what they called *inddpendent

el

‘research® on the nation and accused Mr., Burnham of being a CIA

L

plant and that everything we put into that country would be
taken away from us. They spread around among Temple membership
liﬁerature that was hostile and negative about Burnham. They
tried to poison the minds of Temple members whose relatives
went among the first groups to the country. They tried to divide
the people from the church saying to ones such as Tim Swinney's
family that there were race wars going on in Guyana and that
Burnham was responsible for them. Elmer told the wife of Phillip
Blakey that intermarriage was forbidden in that country and that
whites were in virtual slavery;there-since"the;isdepengence.,-
He said to Debbie that Phillip had been, in effect, sold into
slavery in Black Communist Guyana. He told her that the black
leaders in Guyana were plotting to torture and banish to starva-
tion in the jungle the white people in Guyana who were trying to
run missions there and were part of the American and British
churches in the country. -

1 swear these things are true and can be validated by the
people whose names are mentioned as victims and wiﬁnesses to
1hese white racists and anti-socialists.

Dated thise l;"rcay of Auvgust 1977.

Subscribed and sworn to
baforeme, a Notary Public

in and for the State of .
California Qw__/;“y gf&/}’*—'

*Jean F. Brown

LTI
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state of Califoamia ) Affidavit of

¢ity and County @f San Francisco) June B. Crym

I, June B, Crym, being duly sworn, declare:

In 1973 I :lived on North Dora Street in Ukiah, California,
a block away from Birdie Marable’s rest home where she had several
elderly p'atients living there. I witnessed Birdie drunk on liquor
several times, sfhen she was supposed to be taking care of her
patients. I vimited the care home from time to time and every
time I was thewe she was sitting around drinking and would not
pay attention wl‘nn an elderly patient might ask for her help.

I also saw her at church at Peoples Temple, but I noticed
that she didn't attend regularly and when she did, she was very
often hostile amd rough with people, especially the elderly. She
never participsied when Bishop Jones asked for help for people in
prison or to giwe food and clothing to a poor family. Birdie
Marable was very selfish and greedy, and I heard her say she

families. Instead she would come to church services wearing fancy
silk dresses anfl big hats and show off, insensitive to those
around her who #£ouldn't afford such things.

when Bishop Jones spoke about building an agrlcultural
mission in Guyaha, Birdie Marable disagreed and spoke out against
it. She said:the people in South America “are backward and
primitive"” an@ she didn't want to g:.ve up her liguor and fancy

ist Guyana. For years

Bishop Jones bl explained in services the practicality and

humane way of Yife in socialist countries, and we were all excited
because we had s chance to start an agricultural station in Guyana.
But Birdie Maxasble said that our mission would fail, that the
Guyanese govexsmment would never succeed and instead the whole
country would end up in poverty, and she did not want to be
involved in sything like that. She did not want te glve up

her home or sha&re any of her yooms with anyone, an 3 3
like the socialist idea of restructuring the economic wealth in
the ownership #f the people. She liked the capitalist way 6f

Ff?ﬁ‘?
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life because of the personal advantages she had gained for
herself and she 4id not care that others had less than she had.
when she finally stopped coming to the Temple services, it was
because she did not agree with our commitment to the
\agricultural _:station and working with the Guyanese people. :
Dated #this 17 day of August, 1977. .

(-\I:‘.c ‘é, &J..—h__.__./

June B, Crym

&

Otficial Sant

3 Jazes fL Randa'ple
| H!f;!j‘_’;ﬁ};ﬁ?l}_“l_
@ Principai Giiee B &

B

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

A mnAd FAavr bha Clabm ~& Mo
Ak QLW AWLE LS WLE LT UL g

[
Bt

Vendacne County

: g ; ; i My commission expires Oct. 7,197
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State of California ) AFFIDAVIT OF

) 5.
City and County of San Francisco) TIMOTHY CLANCEY

1, Tirnothy Clancey, being duly sworn, declare:
. Deanna and Elmer Mertle are two of the most vicious, racist and
classist people that I have ever known. They pretended to be interested in
thi s church when they first attended. Mrs. Mertle came from a very
conservative religious background and was also conservative politically. She
belonged to the John Birch Society which is one of the most conservative
rightwing organizations in the United States. Mr. Mertle ie a man with a
great deal of repressed hostility and has a tremendous desire to get revenge
on the church.

Both of the Mertles are very judgmental people. They present
themselves as very good people and put down other people, especially blacks
whom they say can't manage their lives at all. They had a young black teenager
living with them, Lilly Victor, and they worked her from early morning to late
at night, while they and their children enjoyed themselves. She had to work
scrubbing on her hands and knees while the white teenagers had a good time,
Their own children had not even a chore to do in the home. They said no man
would want to marry Lilly, and especially no '‘white man. "

Though the Mertles were in an atmosphere of cooperation and sharing
of the workload, they never would do their part. Mras, Mertle claims conditions
were very bad for her but then in the same breath states she lived in a $90, 000
dollar house which the church paid for some of the payments on it so the Mertles
would not lose their place of residence. The church supported this family for
many months, but this was not sufficient for them, they now claim that they
were exploited,

They also make claim that children in the church were mistreated.
However, one of the little mixed race children that they took care of was
sexually molested by Mrs., Mertle. Mr. Mertle was not to be undone in this
kind of bizarre behavior of young children., He had sex with a teenage girl put
in his care by a psychologist and this was reported by children who lived in
the Mertle home and observed this.

.

1)

Mr. Mertle had the nerve to say that Jonestown was a sterile place
where nothing would grow and that the bananas in one of our pictures of Guyana
were photographed at another site, and not in Guyana, He has been to Guyana and
for him to lie like this to have it printed in the press is a calculated attempt to
destroy socialism and discredit the work in Guyana.

s

Dated this 17th day of August, 1977

before me, a Notary Public in and for 1 ) mh X hncoiph |

the 5 o 27 Notary Public - Calif.
e ! tgte o éi?)rniz ; —/- ;F'/"
I 7 - [ 7. . B - ..

Principal Office |
Keadoline County |
¥y commisson npuu Oct 7, 19?8

Subscribed and sworn to ~"“- (AJ c/(o'\ | ‘..'_..,h Officiat Seal’
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State of California ) Affidavit of
) ) .
City and County of San Francisco) Laurie Efrein

I,Laurie Efrein, being duly sworn, declare: ' s

.. - lived in Redwood Valley for several years, and
during part of that time (NN
She made no pretense about hiding a sexuval relationship she
had with —who at that time was still a minor.

She talked openly about the sex they had, and would often make
physical contact with him such as kissing and petting in front
of children. .
She deserted her own husband and son. —has

had several difficulties adjusting to people, and especially

Sedd wot
-y

with young women. He exhibits hostilities toward women and
especially is outspoken about his contempt for his mother.
and needed her emoticnal strength, she left him and rejected him,
She humiliated him in front of other youths by relating to
another young man, just a few years older than her son.

!'urther,- left the Redwood Valley arsa and her
husband and son, and relocated in Los Angeles. She got herself
an apartment and a job, at which she earned a great deal of
money. She provided nothing for her son by way of financial
assistance and spent exorbitant amounts on herself. She ceased
to contribute anything to the church and tried to manipulate her
son's affections by arranging for him to stay with her in her
apartment. She tried to buy back his affections with the- purchase
of material things. When the young man chose to stay with his
father, who was still an active member of Peoples Temple and
was_participating stateside in mechanical work for equipment for
the. agricultural mission, she began talking badly about, the Temple
and Bishop Jones. Her motives are, simply, jealousy.

Dated this 17th day of August, 1977. 3

Subscribed and sworn to X

before me, a Notary Public in
and for the State of California.

Yy R —
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— e toilet bowls, —J Morkecd fros £ am tCc 5 pm.

Affidavit of
1

1.811ie Mae Victor
-

*

I, LILLIE MAE VICTOR, being duly sworn, dellare:

In 1975 Deanna and Elmer Mertle asked me to move in with
them. I was 17 years old. We lived in Berkeley in their
rest home, with B rooms on each of the 2 floors. Deanna kept
-me out of high school to use me as a house slave. She made
me clean every room, chance every sheet on each bed and wash
them, mop every room on each floor (16 rooms) plus the hallvays
and 4 bathrooms. T had t..o clean the bovel movement out of

Thern. I hal to

do the dishes after al]l the meals. Deanna constantly made
rpciet remarks to me and about me. She s2ié “sometimes 1
think vou require a slave master to beat you, if that's
vhzt you require, then I will beat you.™ She told me tc lie
dovn, she said she would put me in a trancegand see ﬁ"ny I
vas so hostile. Once when Y had & coid I vas redlly
congested and had bad pvain on one s5ide of my head, in my back
anc arms. J asked Deanna to take me to the doctor. She
refused and gave me somebody else's nedicin-e.

Sa2ndy Rozynko, 16 years old, and Diame Mertle, age 15,
their teenage daughter, would sleep in the bed and I had to

ey

sleep on the foor. Many mornings arcund 4 am Elmer Mertle

wvould come into our bedroom. sit on the bed.

fo et e £ LI

-

— I woke up to see him sneaking around our

room several times; he'd be in there about five minutes.

Fret 7z
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In 1975 Deanna and Elmer Mertle bought a big old house
in Oakland, on Telegraph Avenue, that they vere fixing up to
sell. All of its windows were broken out. They told me to-
stay the}e and watch the house, all alone, 3 or 4 times, :
They lefﬂ me in the daytime there and didn't come back for
me til the next days There was no heat, no blankets., I
slept on the couch in the front room covered with my coat.
They also had an old house in Redwood Vailey they had put
up for sale. I had to mop and wax it with a rag on my knees
all day and practically all night. .

I had the flu and was left here in San Francisco at
the church. Deanna said I was rebellious and didn't like
deing vhat T wer to0ld, thzt I can't follow throuwoh on
comingc homs. “Sometimes I don't know whether you are
crazy or reterded,™ Deannz said to me, She said that =
wnite person in that church woulé not let their white son
marry a2 black girl like me. She said I was nothing éﬁt shit.

I sav Deanna and Eimer Mertle stezl money from a church
project. I savw them take it out of the box. They woulé
spend it at K-Mart, the Gap, MacDonalds, pizz; parlors.
They were steazling the money that the high school students

in the church were saving for their education.

There was a patient in their rest home who had bowel

3
3
o1
1
n

and the patient. I had to give.all the patients baths wh'

8 )-,'H

Deanna laid in bed and slept. While Sandy Rozynko and Diane
Mertie vere in school, I had@ to stay there and worke. Deanna
told me she was a racist, that -she hzted black people even

before she came to the church. She said if Jim Jones ever
FFA7P2
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gave me anything to do, I coulda't follow through with it,
.
She said Jim only praises weak people. She asked me once

when she was bringing me home why I cared about Jim.

+ Elmer and Deanna keépt a rifle in their house in Redwood

M
Vafley. Deanna told me I could not look at TV until all my

work was finished. She said, "I am not going to criticize
you for a week; I am going to see how good you can vork
without a slave master.”™

Deannﬁ was always yelling and screaming at me about
vorking. She szid I had no charzcter a2t z21l. Whern I clean=d
up the howel movement from a patient who had died, she said
that showed orowth on my part and that I have a little bit

oY character. 7Tney alwaye telked aooot me Denind my cack,

nt

2nd when I walkesd in they woulé turn 2round and start smilina.
Ssometimes I would fall zsleep mopping the floor from beincg
50 overworked. The chores I had to do each day were
washing and cleaning dishes and kitchen after each meal; mop
16 rooms and wax them; fix each bed, z beds in each room;
wash the clothes; give patients baths; clean 4 bathrooms;
vacuum the living room; dust furniture; clean windows; sweep
all the stairs; water the grass; do other odd joks Deanna
could find, Sandy Rozynko and Diane Mertle did not work.
Deanna would try and buy your friendship and keep you like

a2 5lave. She wonld tear down all confidence in yourself so

R
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she can be held up highs She makes you paranoid and makes you

feel like you owe her a debt.

Dated: July R3, 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public
for the State of California.

4 :
_fijffé%} 56225(, Z4;iZé?

“ /LILLIE MAE VICTOR
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AFFIDAVIT OF JANE MUTSCHYANN

State of California

Fal-¥ PTIerge |
Lity arnda

é: I, Jane Mutschmann, being duly sworn, declare:

In September 1975'1 was called@ on the phone early one
morning, about 7:30 2.m., by Janet Shular. She said something
had happened at her home and she wanted me to call Leona Collier,
Bay Area secretary of our church, for her advice. She said to
te1l trer that the same thing had “happened to Curtis Buckley
that had happened to Margaret Bass" recently. (Margaret had passed.)
I called Leoﬁa on her job at Sledae Lock. I told her what Janet
rad said. Leon: said she could not take off work and asked if I
voulé go over to Janet's home immediately. X

I caught the Muni bus to Janet's as my car was not working
at the time.

On arxiving there, Janet locked distraught. She said Curtis
Buckley had died in the night. S5he said she found out right before
she called me. Janet said Curtis had gone to the mvies the night
-before. When Curtis got home he was "groggy” as if on drugs. Janet
said she azssumed that some other youth had given Curtis drugs while
at the movie.

She said she had Glenn Hennington walk Curtis for a long time
to get -him out of the "drug state." It was late, she saiq_i, when she
asked his friend and roommate, Glenn BHennington, to take :i-'lilﬁ to
his room downstairs. She said at that point Curtis fell awn some
stairs and hit his head. She said Glenn knew this but didn't tell
her until in the morning. Janet saié she thought a good night's sleep
would bring Curtis out of it.

FF-WI 73
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I went downstairs to see Curtis., He was lying on his
back in bed. I touched his face and slapped it lightly. He was
cold, mo breathing, and a bubbly substance, like scap bubbles

but brawnish, was coming out of his mouth continualily.

?I called Leona back and verified what had ha'ppeneé.
Janet alid she would take  the body to the hospital, Mt. Zion
Emergerncy, and explain what had happened. She didn't want to
call an ambulance, she said. I rode with Janet in the car to
the hospital. I stayed in the car with the body, and Janet

went in the hospital to explain the sitwation. I did not go in.

Dated: July <, 1977.

L ’%5 /%/{,ﬁ?%e/,,ﬁ,-‘___—

& T3ARE MUTECHMIIN

Subscribed to and sworn
before me, a Notary
Puklic for the State of
Califormia.
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State of California ) Affidavit of
) ss
City and County of San Francisco) Alfred Tschetter

o

% I, Alfred Tschetter, being duly sworn, declaret
*r
I am a certified radiclogic technologist, and I live in

€an Francicsco. California

Fels e Sl A - &

My dad was a Mennonite Minister and I was brought up in
religion and it was my whole life. I was married at age 20 and
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the BRaptist church.
In 1951 I moved to California with the intention of
" imtna Fho Aatry farmin T hoad 9Trm Crsd b
ints the dairy farmin I had in Scut

Dakotas After surveying the economic situation, I decided not

to enter dairy farming and spent one year servicing cars. 1In
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hospital a wise radiclogist approached me to encourage me to

finish my education to become a radiologic technologist. I
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a German Baptist Church.

[+"E.

One day as we vere eating dinner, the chairman of the Board of
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into a taxi to get him homes That same evening we had a Board
of Deacons meeting and that was my last day in the organized
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thing and doing another.

was elected to the Board of Deacons.




While back to visit my 91 year old mother, who was in a
fairly decent convalescent hospital and as a Mennonite-
who' vas taught from childhood to take care of our own,'
vhigh also follows the teachings of Jim Jones....I realized
that my mother .-was 91 and slightly feeble minded, but she
was not to the point where she belonged in a convalescent
hospitale T felt that my family had neglected her or did not
want to take responsibility of someone who had reared thems.
A number of years before my wife and I had offered to take
mother and keep her the rest of her life,

As I was driving back from North Dakota to California,
T realized that I belonged in the teachings of Pastor Jim
Jones. And I made up my mind that I would write a letter
to Pastor Jim Jones asking if I could return to the church,
which I did. He invited me to come back a number of times
and also sent a group of people to visit me, which I greatly
appreciated.

The years I spent out of Peoples Temple-~1 was never at
any time harrassed or gquestioned or asked anytping. I vas
given no pressure to return to the church. I returned on my
own and at the kind invitation of the Pastor.

As a medical person and from my own experiences, I know
that these healings are real, I have witnessed hundreds of
them, I know most of the healings he does are beyond éll
medical hope. Being a part of tﬁe medical profession,éi know

that these healings were genuine and could not have been faked.

Fr"(ﬂ 2Y
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Just this spring in Los Angeles I personally took the blood

pressure of a woman and it went from 180420 to- 120/ao

o

imp ? sible.
fi All the time that I vas out of the church, I 1ived in

Ukiah, Callfornia. I saw and worked with people from the

church and nobody ever said a negative word and were kinder

and nicer to me than some of the non-church patients that I

had.

Dated: July y 1977,

M’ﬂ M»éﬁLJ > 4 T(c P 7?

Alfﬂed Tschatter

Subscribed and sworn to
before me this day
of July, 1977,

Wlakple 1o o
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AFFIDAVIT OF IEONA COLLIER

State of California )
b1 e
; ) ss

City and County of San Francisco)

4!

‘I, LEONA COLLIER, being duly sworn, declarei-

ST |
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Thursday in September 1975, We were walking in a Safeway

store. She told me that Curtis Buckley went out and got

L. [ R —~
doctor. She

o
[+)
V]

some dope. I asked her if she had taken him
said "no, I douldn't do that."™ I said, "well, is he all
right?" She said, "yes, he'll be fine." I asked her what
happened. She said he went out and got this dope Wednesday
rieht, He wasn't home when she oot neme leter.

She szid, "vou know, I cave him 2 good whipping aboui
+his., I got tireé and I walked him around znd I turned him
over to David, David really whipped his ass good and put him
in cold water, alternating beﬁween whipping him and cold water,
walking him up and down the hallway.® Later on that night
she said she turned him over to Glenn Hennington, zznd Glenn
whipped him and walked him around. She said Glenn admitted
giving him Vivarins to wake him up.

On Friday on my job she called me and told me that

Curtis was dead. I told her I couldn't-leave my jcb. I called

Whkyls 1
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Jane Mutschmann because I was scared Janet would go into hysterics.
Janet and Glenn Hennington wrapped Curtis in a sheet and took him

,to Mt. Zion Hospital,

Pated: Lﬁ AE [T

TEOMA COLLIER

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public
for the State of California,

Wbl pe, n
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State of California )
) ss. AFFIDAVIT
City and Comnty of San Francisco} -

‘The undiersigned, being duly sworn, deposes and sayE:

;Jim Cabb, Wayne Pietila, Mickey Touchette,rahd I were members
of tﬁe Peopies Temple Christian Church during 1972 and parts of
1973. Durimg that time; we spent a great deal of time together
because the Peoples Temple subsidized our college education and we
lived in charch sponsored dormitories. I continued in close contact
with them unﬁil September 1973, when they, along with others, left.
In December of that year, Wayne rejoined the church and left agair
about six months later. In January and February of 1974 Jim Cobb
visifed me several times.

During the above vears, Jim Cobb ané Wayne Pietils spent &
great deal ©f time studving guerrilla warfare, weavonry, and ex-
plosives. They advocated change by violence, and said to me Der-
sonally, that they were accumulating weapons. I often saw them
with guns. After I left the church dormitories and went on to law
school, they frequently heid catharses. in which I heard of several
participating church members in the college dorms beaten or beine
ordered beaten up by Jim Cobb and Wayne.

Wayne and Jim Cobb approached me on several occasions with
requests to bUY weavons. If the accusations about pecple being threa-
tened with death are true, they are so only because~Jim and Wayne made
thenn- When Wayne returned in December 1973, he explaingd to me in
a private conversation that he, Jim Cobb and Mickey Toéchette and the

ethers who went with them had left not because they were disillusioned

church was not radical enouvgh. Accordinc to Wayne, they hoped to

FFY"?‘
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form a revolutionary cadre for purposes of violent militant
guerilla activitf. He further stated that he and the others were
armea to the teeth as they drove out of state on. their way from
the ghurch, and that had any law enforcement cofficers pﬁlled khem
over, Wayne and the others were prepared to shoot and kill them.

I was shocked and disappointed when Jim Cobb deserted his

lovely wi f&, Sharon, and ran off with Mickey Touchette and the
other so-called revolutionaries. 1In January and February 1974,
Jim Cobbk paid several visits to me in San Francisco. He confirmed
Wayne's statement that their reason for leaving was to commit revo-
lutionary actions, and they left because Jim Jones was unwilling to
éo so, or involve the church.

Further, I was chief of the group who counted offerings during
the period when Mickey Touchette was a member of the offerinc crew:
I was responsiblé- for tallying the offering count. She never knew
the amounts of offerings. I attended all the services and never

once heard Jim Jones misrepresent to the congregation the amount of

the collections. .

Dated this 2lst day of July 1977. :
s Ny 7/””
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. il sy (i, el
s JE—
Subscribed and sworn to ' —
before me, a Notary Public
in and for said County and (Seal)

State.

Wkl 200t
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State of California Affidavit of

0

)
) ss.
) Don Jackson

City and County of San Francisco

i, Don Jackson, being duly sworn, declare: :

LA
=L

'

One Sunday morning, in October 1975, about .11:30 @a.m.,

"
5

I sav Birdie Marable in a heated argument, cursing, using
profanities, and acting like a wiid beast. I walked over
to the stairway at the kack of our church to see what was
going on. She was cursing loudly and began hitting Ronnie
James in the facée and threatening to kill him if he did not
get out of her way. She was extremely drunk. She tried to
tear Ronnie's head off. This occurred at the back stairway
of Feoples Temple Church, 1859 Gearv Street, San Frazncisco,
Californiz.

ted this &3 day of July, 1277.

40624ﬂn¢ Lo fé)odhéuachx__

DON JACKSON

Subscribed to and sworn before
me, a Notary Fublic in and for s
the state of California. o

[T ]
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State of California Affidavit of

)
-} S5Se
)

City and County of San Francisco Kathy Tropp

. - -

\

I,'Kathy Tropp, being duly sworn, declare: ';

s

: Curtis Buckley had been living with Dick and I for about

I:‘J

one' ‘year when he came down with tonsillitis. He had a

susceptibility to tonsil inflammation, and infections. He
was taking erythomycin for it. He got sick on or around
Thanksgiving, 1972, FHe withdrew more over the next two days,

finally getting extremely moody, refused to take his medicine,

and seened very angry. The next day his behavior was trance~

like, and disoriented. I had to go to work, and so did my

o far h
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hushand, Dic
with. Rene Jackson kept him at her house; and'£016 me after

I got back {she had him for a weekend) that he was crying at
night, saying he was afraid of "little men® And wouldn't go
into the bedroom. 3She insisted he go to bed and tolé him
there was nothing to worry about. He also got violent with .
her the next day, she said. When Curtis came home, he had the
same spacey manner; for the next two months he'ne;er lost it.
Eventes after ﬁhat vwere that he was counseled by our pastor,
Jim Jones. Curtis® b;havior £oward Dick and me was more.
dependent, childish. He continued to complain about seeing
1ittle men. Mark Boutte was living with us at the time%

At ore point I asked the Mertles to keep him fﬁr a day Qé two.

I may have asked them to keep him for a longer time, I db

‘remember that after one night, Elmer Mertle called me up and

told me to come and get Curtis. . I don't remember exactly
what he did to alarm them, but when I came over to get Curtis,

both Elmer Mertle and Deanna Mertle were sitting thaere looking
FFyn78 .
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very scared. I don't know what he did. Dick and I tock
Curtis to San Francisco to see a doctor. We stayed over

at Janet \Shular 's house. I think we took him down ther? to
tay;{vith\her. She agreed to take hime. We talked about
st':ho‘:)’la for hin\i\ and thera;py. At some point, Cu:rtis seemed
better, started talking. He said he had used a slingshot
and shot and killed a bird, on his last day at school before
he got sicks The child who gave him the siingshot also gave
him some pills, he said. This seemed to explain his weird
behavior, We figured he had taken drugs. I don't know if
this admission on his part came now or 1ater.‘ I vas at
work vhen Janet Shular called me, about three weeks after
he had gone down there to stay with her. Curtis had very
suddenly "snapped out™ of his state and was talking and
erying and acting very normal. It may have been then that
he told Janet about the slingshot, killing the bird, and
the boy giving him drugs. -
Curtis came home to stay with us again. We seemed to
have more of a rapport after that, That spring ve moved to
a house in Calpella. Curtis asked me if he couldr move to
San Francisco. I didn't think it was a very good idea and

I told him s0. At that time the church work was centered in

Redwpod Valley, and X sav his going to the city as a move away -

from- its Curtis had a relapse around April of that year. He
started acting spacey again. Curtis went back to Janet’s
and started acting like himself after a couple of days, at

‘which time it was agreed he should stay with her.

FEY1 4 ,
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He fell back into the spacey thing several times after

he moved to San Francisco. Janet told me about it. It
\ .

seemed to' coincide with times that his tonsils vere T
¥ T

infla,"med, and Janet eventually started avoiding antibiotics
‘J‘ \\ N -

with*him, since he seemed to have this reaction to them,

Dated this day of July, 1977.

KATHY TROPP

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public
in 2nd for the State of
California.
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State of California Affidavit of

)
) ss )
City and County of San Francisco) Pauline Groot
\

N -
¥ . :
3 I, Pauline Groot, being duly sworn, declare: T .
1 , .
! Birdie Marable had a care home with four seniors

2 - - - - ey
there at night 50 she could be

(2
C
g

She wanted somebody
somewhere elses She offered me room and hoard in return for
me living there, and always hein§ home at night. I agreed.

There were several things funny about this deal from
the beginninge One was that my room was separate from the
rest of the house, a "guest room™ in a separate building
from the rests While T was legally on the property, if there
ha# been any emergency with the old people such as a fire or
a heart attack, I wouldn®t even have known about it.

Another probliem was that, when I moved in, she promised
to put a bed and a heater in the room. She did put ti'xe
befl in but as for the heater, I had to borrow it from the
homse, and it had no thermostat, so the 'roon vas always cold
when I came home at night and always cold vien T got up in
tte morning. She even tried to prevent me from borroving
the heater from the hounse.

I vould have-been quite wvilling to live in the house with
tlt‘ seniors. 'I:txere was a very comfortable couch in the living
romm, and it vas much varmer there. Birdie frequently kept
an open he;arth fire in the living room. I could have -;hlept
on the couch in comfort, and kept an eye on the fire, _;md kept
' my ears open for trouble. I could have stored my clothes and

stmff in the guest room. X actually did this one or two nights.

F;_wrﬂ




Put Birdie wanted me in the guest room ocut of the house. She
said I was a nuilsance and didn't look tidy on her good couchs

So she made me stay in the guest room, and leave the séniors
\

nprotected at night. )
%This‘worri?d me. Iltalked to Penny Kerns about it befére
movihg ine Penny advised me not to move in at all, or at the
very least, not to move in until after Birdie put in a bed and
a-good heater, in that room, and to get some money for being
there. So I did try to do as Penny advised. .
The next thing I heard was tﬁat Birdie had threatened
to cut up Penny Kerns with a knife. I did not personally
wvitness the threat, but I believed it., It sounded 1ike
something Birdie would do. I didn't want any more troubile
50 I moved in, X even did some chores for Birdie, after
she'd promised me I wouldn't have to., I stayed in my
guest house mostly, and stayed out of Birdie's way as much
as possible. I heard her say that she had already put her
husband in the hospital in a fight, and so I stayed out of
her way even more, ;
One of the seniors was a big capable woman, who did
most of the cooking and chores. I don*t Xnow how Birdie
was able to get money for caring for her, she was gquite
able to care for herself and others. Another senior, a
little.wispy womaé. begged me to write a letter and keep

it secfet from the others., She said her mail was opened -

Wakilo 1o

and - her person was threatened. I wrote the letter. A fev
veeks later she had moved to‘Los Angeles. She said she

was relieved to get awvay.

f,-’yﬁ" 77




After about two months of this I saw a chance to get
out, I moved @yself and all my goods and gear at night,
vithoﬁq\ietting Birdi{e know where I was going. She never
did £ind mes I heard she wanted to kill me too, butf;he
né;er Qot ﬁﬁe\chance- .

Dated this ‘day of July, 1977,

Pauline Groot

subscribed to and sworna
before me, a Notary Public,
for the state of California,.

Wit 10 M
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State of California ) Afridavit of
E8 .
City mnd County of San Francisco; i Jacki:e B« Colbert
.\ | ;
\ R

¥, ‘Jackie B, Colbert, being duly sworn, dgclare;

LE TR Wy

X lived with Myra Wilson until I was 13 yeara of age. 1
moved to 698 ;uou Street, Ukiah in July of 1973, Birdie
Marable lived across the street. She used to come to our
house and visit every day unigis Ve were gone on the weekend.
She used to sit down and talk with nﬁr foster mom. At this
time they only visited and didn't drink. Birdie would swear
a lot when she talked. When she moved to Washington Court
on Washington Street in Uxiah, she would come to the rest
home days. She sometimes left the patients unattended,
tne day I couldn®t find my mom and I walked to Washington
Court %0 see if she was at Birdie’s. She was there and this.
was the first I had seen my mom with beer and Birdie had beer.
And my little brother Harold was drinking beer tooc. He had
his ovam can ©f beer. He is mentally retarded and wvas 13 tbén
and a Toster chiiad. ;
Thig was around 10 pm at night. My foster mom offered me
a beer in front of Birdie, I said, "no, that's o.k."™ Birdie
was living alone at this time,
. Birdie would say things 1ike "I'11 kick some asses in

that crch,” referring to Peoples Temple. She was al@ays

making threatening comments like this about Peoples Te;l}p.l.e.

_At different times I could smell liquor on her.

Feamae £V



Myra told me that when she died everything was willed
to Harold and X, But when she died, Birdie went and got
her furniture. All of Myra's furniture was in Birdie's

N P

garage, I saw it with my own eyes.

The next time I saw Birdie and Myra drinking, I came

oyt

home from sch;ol and Hy;a wasn't home, I went over to Birdie's
house againe This was the same week, They were drinking
again and Birdie was smokings And this time I reported it

to Jack Beam. ) ' .

The third time I saw them drinking, it was night time
several weeks later just a few days before Myra died,

Birdie and Myra left Harold and me unattended alone and Myra
came home around midnight and had been drinking., (The house
was always dirty and beer cans were all over,) I was sick
and trying to find her. She said she had been with Birdie,
After she started drinking with Birdie, she developed.
'problems with edema of the legs and phlebitis, and she had
to take water pills., She had had an enlarged heart.

A‘day or 8o later I found my mom dead in the laundry
roome X was 13. Don and Thelma Jackson with Péoples Temple
got me legally.

Dated this __ _ day of July, 1977.

Subscribed ami sworn to

Whbghy b o

for the state of California.




State of California ss. Affidavit of
City and County of San Francisco Michael Klingman

Yt Nt

. I, Michael Klingman, being duly sworn, declare:

Y L]

I am now -a member of the Peoples Temple Christian

Church and I reside at 2451 Road K, Redwood Valley, California.
I rirst attended the Peoples Temple in February, 1971, At .
that meeting, helid in Rédwood Valley, Jim Cobb was congronted

[ T P Lo "Foaremom moemd L mms —emmoned Laee Lowwe menim omdtana o em o d BT
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practice., Cobb admitted that he was doing this secretly and

" clearly without the permission or support of the pastor and

congregation. Pastor Jones stated that such endeavors were
completely contrary to the principles of the church and
demanded that such activity cease immediately and permanently.
Cobb responded that he had always thought of himself as dying
violently in a revolution and that he did not plan to live
past age 30.

Dated: July _ , 1977. . ;

MICHAEL KLINGMAKN

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public,
for the State of California.

i
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State of California Affidavit of

)
} ss.
)

City and County of San Francisco Lillie Mae Victor

*L I, LILLIE MAE VICTOR, being duly swvorn, detlaret

In 1975 Deanna and Elmer Mertle asked me to move in with
them, I was 17 years old. We lived in Berkeley in their
rest home, with 8 rooms on each of the 2 floors. Deanna kept
me out of high school to use me a2s a house slave., She made
me clean every room, chance every sheet on each bed and wash
them, mop every room on each floor (16 rooms) plus the hallways
and 4 bai:hrooms. I%é to clean the bowel movement out of
i.‘ne-_'t.:h T oowls., I worked froo £ am 4t 5 pme Ther I tal wp
d6c the dishes after alil tiheima;;.::m;e;ma constantly made
racist remarks to me and about me. She stié "sometimes I
think van require # slave master to beat you, if that's
vhat youcrequire. then 1 will beat you.™ She told me tc lie

down, she said she would put me in a trance and see why I

vas s0 mostile. Once wvhen I had a cold 1 was really
congesteS and had bad rain on one side of my head, in my back
and armse« I asked Deanna to tnke me to the doctor. She
refused mnd gave me somebody else's medicine.

Samly Rozynko, 16 years old, and Diare Mertle, age 15,

[ng
o]

t he na hter, would sleep in the bed and I _had
i} . é‘ -
sleep on the foor. Many mornings around 4 am Elmer Mertle

would came into our bedroom, sit on the bed, “
Y — I voke vp to see him sneaking around our

room seweral timer; he'd be in there about five minutes.

their tasnage daunghter
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In 1975 Deanna and Elmer Mertle bought a big old house

in Oakland, on Telegraph Avenue, that they were fixing up to

sell. All of its windows were broken out. They told me to
stay there and watch the house, all alene, 3 or 4 timgs.
Thgy left me in the daytime there and didn't come back for
b
me til the next day: There was no heat, no blankets. I
slept on the couch in the front room covered with my coat,
They also had an old house in Redwood Valley they had put
up for sale. I had to mop and wax it with a rag on my Xnees
all day and practically all night, .
I had the flu and was left here in San Francisco at
the church. Deanna said I was rebellious and didn't like
deing vwhzt T wze told, that I can't follow through on
coming homz. “Sometimes 1 don't xXnov wnether vou are
crazy or retzrded,” Deanne sz2id to me. She said that a
wnite person in that church would not let their white son
marry a black girl 1ike me. She said I wes nothing but shit.
I sav Deanna and Elmer Mertle steazl moneyv from & church
project. I sa¥% them take it out of the box. They would
spend it at K-Mart, the Gap, MacDonalds, pizz; parlors.
They were stealing the money that the high school students
in the church were saving for their education.

There was a patient in their rest home who had bowel

ané the patient. I had to give ail the patients baths while
Deznna lzid in bed and slept. While Sandy Rozynko %gd Diane
Mertle were in school, I had to stay there and vork. Deanna
to1d me the vas a2 racist, that she hated black peoplie even

before she came to the church. She said if Jim Jones ever

fff???ﬁﬁi
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gave me anything to do, I couldn’t follow through with it,

She said Jim only praises weak people. She asked me oOnce

.when she was bringing me home why I cared about Jim. ;i
i

;, Elmer and Deanna kept a rifle in their house in ﬁ%dwoqd
‘hgheya Deanna told me I could not look at TV until all my
work was finished. She said, *I am not going to c;iticize
wou for a week; I am going to see how good you can work
without a slave master.”

Deanna was always yelling and screaming at me about
workings She szid I had no chkarzcter ¢t all. When I clean=d
wp the bowel movement from a patient who had died, she said
that =showed arowth on my part and that I have a little bit

ol character. They alway: teliked soocut me ozhind my nzck,
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2ns when I velked in they would turn eround angd s

times I would fell esleepr mopping the flocr from being

Som

in

o overworked. The chores I had to do each day were\
washing and cleaning dishes and kitchen after each meal; mop
1% rooms and wax them; fix each bed, 2z beds in each room;
wesh the clothes; give patients baths; clean ¢4 Hathrooms;
wacuum the living room; dust furniture; clean vindows; sweep
the st

ircy watar +ha o
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tould find. Sandy Rozynko and Diane Mertle did not work.
;- Deanna would try and buy your friendship and keep you like

m siave. She would tear down all confidence in yourself so

Kbt
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she can be held up high. She makes you paranoid and makes you
feel like you owe her a debt,

Dated: July &3, 1977. e

s A8y
Prestan

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public
for the State of California.

o
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AFFIDAVIT OF JANE MUTSCHMANN

State of california )
_ . ) ss. i
City and County of San Francisco)

é? I, Jane Mutschmann, being duly sworn, declare:

In September 1975'1 was called on the phone early one
morning, about 7130 a.m., by Janet Shular. Sﬁe said something
had happened at her home and she wanted me to call Leona Collier,
Bay Area secretary of our church, for her advice. She said to
tel! ror that the same thing had "happened to Curtis Buckley
that had happened to Margaret Bass"™ recently. (Margaret had passed.)
T called ﬁeona on her job at Sledge Lock. I told her vhat Janpet
reé¢ saidé. Leonz said she could not take 0Zf work and asked if I
woulé go over to Janet's home immediately.

I caught the Muni bus to Janet's as my car was not working
at the time.

On arriving there, Janet looked distraught. She said Curtis
Buckley had died in the night. She said she found out right before
she called me. Janet said Curtis had gone to the mov;ies the night
.before. When Curtis got home he was "groggy" as if on drugs. Janet
said she assumed that some other youth had given Curtis drugs while
at the movie.

- She said she had Glenn Hennington walk Curtis for a long time
to get'him out of the “drug state.* It was late, she said, when she
asked his friend and roommate, Glenn Hennington, to take ;;iim to

ES

hig room downstairs. She said at that point Curtis fell down some

stairs and hit his head. She said Glenn knew this but didn't tell
her until in the morning. Janet said she thought a good night's sleep
would bring Curtis out of it.

F,rqﬂd z



I vent downstairs to see Curtis. He was lying on his
back in bed. I touched his face and slapped it lightly. He was
cold, no breathing, émd a bubbly substance, like soap bubb_;ses
but brownish, was coming out of his mouth continually. _i

;I called Iieona back and verified what had ha'ppeneg'i.
Janet sa'i;d she would take  the body to the hospital, Mt., Zion
Emergency, and explain what had happened. She didn't want to
call an ambulance, she said, I rode with Janet in the car to

the hospital. I stayed in the car with the body, and Janet

went in the hospital to explain the situation. I did not go in.

Dated: Julyzld, 1877.

_,--—%«C , %f%/y\ﬂ—-_——-

e e et - — -
<& TORRED MUTECErEIN

Subscribed to and sworn
hafars mm. a ‘Mn'!-ary

LI T Ay =& SPnda

Puklic for the State of
Californda.
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State of California Affidavit of

y
)} ss
)

¢city and County of San Francisco Alfred Tschetter

' , , by 3

L

N

ﬁ-l. Alfred Tschetéer, being duly sworn, declare:
- T am a certified radiclogic technologist, and I live in
San Francisco, California, -

My dad was a Mennonite Minister and I was brought up iﬁ
religion and it was my whole life. I was married at age 20 and
moved away from the Menncnites immediate vicinity. I joined
the Baptist church.

In 1951 I moved to California with the intention of
going into the dairy farming business as I had in South
Dekota. After surveying the economic situation, 1 decided not
to enter dairy farming and spent one year servicing cars. 1In
1852 I had the opportunity to become an orderly and in the
hospital a wise‘radiOIOQist approached me to encourage me toO
£inish my education to become m radiclogic technologist. I
received my training in Dallas, Texas, and was a member of
a German Baptist Church. I was elected to the.Board of Deacons,.
One day as we were eating dinner, the chairman of the Board of
Deacons was &0 inebrjated that it took three of us to get him
into a taxi to get him home. That same evening we had a Board

of Deacons meeting and that was my last day in the organized
a 28
churche To me it was all too much hypocrisy, teaching .one

thing and doing another,

: FEYAEY
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While back to visit my 91 year old mother, who was in a

fairly decent convalescent hospital and as a Mennonite

who was\taught from childhood to take care of our own,ﬂ
H

‘which also follows the teachings of Jim Jonesees.I reaﬁ}zed

L

that, my mother .was 91 and siightly feeble minded, but she

~was not to the point Where she belonged in a convalescent

hospital, I felt that my family had neglected her or did not

want to take responsibility of someone who had reared them.

_ A number of years before my wife and 1 had offered to take

mother and kKeep her the rest of her life.

As I was driving back from North Dakota to California,
I realized that I belonged in the teachings of Pastor Jim
Jones. &nd I made up my mind that I would write a letter
to Pastor Jim Jones asking if I could return to the church,
vhich I dids He invited me to come back a number of times

and also sent a group of people to visit me, which I greatly

’ appreciated.

The years I spent out of Peoples Temple--I was never at
any time harrassed or guestioned or asked nnyt?ing. I was ]
given no pressure to return to the church. I returned on my
own and at the kind invitation of the Pastor.

As 2 medical person and from my own experiences.'l Know
that these healings are real. I have witnessed hundreds of
them. I xnow most of the healings he does are beyond a1l
med1cal hope. Being a part of the medical profess;on; ; xnow

that these healings were genuine and could not have been faked.

VALY




Just this spring in Los Angeles I personally took the hlood
pressure ©f a woman and it went from 180420 to 120/80
in less than one minute. I know that this is medically
:lmnoasibh. . -':‘ﬁ

‘ »
A1l the time that T was out of the church, I live'c; in

a
'

Ukia'h, cajifornia. I sav and vorked with people from the
church and nobody ever said a negative word and were kinder

and nicer to me than some of the non-church patients that I

had.,
Natad:s -:.r=.1§’ » 1977,
| @l ) L frs = pr
. Alfred Tschetter ‘(CP 7

Subscribed and sworn to
before me this day
of July, 1977.
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AFFIDAVIT OF 1LEONA COLLIER

State of California )
} ss -
City agg County of San Francisco) :

o ’ ;i .

;;1, LEONA COLLIER, being duly sworn, declarei

The following is what Janet Shular told me on a
Thursday in September 1975. We were walking in a Safeway
store. She told me that Curtis Buckley went out and got
some dope. I asked her if che had taken him to a doctor. GShe
said "no, I douldn't do that." T said, "well, is he all
right?”* sShe said, "yes, he'll be fine." I asked her what
happened. She said he went out and got this dope Wednesday
night. He wesn't home when she got home later.

She szid, "“vou know, I gave him a goof whipping about
this. I got tired and ¥ walked him around and I turned him
over to David. David really whipped his ass good and put him
in cold water, alternating Eetween whipping him and cold water,
walking him up and down the hallway.™ Later on that night
she said she turned him over to Glenn Hennington, and Glenn
whipped him andé walked him around. She said Glenn admitted
giving him Yiverins to wake him up.

On Friday on my job she called me and told me that

Curtis was dead. I told her I couldn't leave my job. I called

o Ay
1
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. Jane Mutschmann because I was scared Janet would go into hysteries.

Janet and Glenn Hennington wrapped Curtis in a sheet and took him

X

"TEOMA COLLIER

Subseribed and sworn to
before me, a Notary Public
for the State of California.

1 -
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State of California )
} ss. AFFIDAVIT

City and County of San Francisco) -

The uvndersigned, being duly sworn, deposes and says:

“gim Cobb, Wayne Pietila, Mickey Touchette, and 1I wjre members

LI

of tﬁe Peoples Temple Christian Church during 1972 and parts of
1973. During that time; we spent a great deal of time together
because the Peoples Temple subsidized our college education and we
lived in church sponsored dormitories. T continued in close contact
with them until September 1973, when they, along with others, left,
In December of that year, Wayne rejoineé the church anéd left again
about six months later. In January and February of 1974 Jim Cobb
visifed me Several timeé-

During the above yezrs, Jim Cobb anc Wayne Pietila spent &
great deal of time studving guerrillaz warfare, weaponry, and ex-—

Thev advocated chan
ihey agvocated Cchar

U]

lpcives
lgeives.

sonally, that they were accumulating weapons. I often saw them
with guns. After I left the church dormitories and went on to law
school, they freguently held catharsef, in which I heard of several
participating church members in the college dorms beaten or being
ordered beaten up by Jim Cobb and Wayne.

Wayne and Jim Cobb approached me on several occasions with
requests to:buy weavons. If the accusations about people being threa-
tened with death are true, they are so only because~Jim and Wavhe made
then& When Wayne returned in December 1973, he explaiped to me in

3 n
a private conversation that he, Jim Cobb and Mickey Toéchette and the
others who went with them had left not because they we%e disillusioned
with Jim's leadership, his methodology, or goals, but because the

church was not radical encugh. According to Wavne, thev hoped to

B
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form a revoluticnary cadre for purposes of violent militant

guerilla activity. He further stated that he and the others were

over, Wayne and the others were prepared to shoot and kill them.

1 was shocked and disappointed when Jim Cobb deserted his

lovely wi fz, Sharon, and ran off with !ickey Touchette and the
other so-called revolutionaries. In January and February 1974,
Jim Cobb paid several visits to me in San Francisco. He confirmed
Wayne's statement that their reason for leaving was to commit revo-
lutionary actions, and they left because Jim Jones was unwilling to
éo so, ©or involve the church.

Further, I was chief of the group who counteé offerings during
the period when Mickey Touchette waes a member of the offering crew;
1 was responsibleé - for tallying the offering count. She never Kknew
the amounts of offerings. 1 attended all the services and never
once heard Jim Jones misrepresent to the congregation the amount of

the collections. .

Dated this 2ist day of July 1977.

R e +,—’ o
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Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public
in and for said County and (Seal)
State.
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State of California ) Affidavit of
) ss.
City and County of San Francisco) Don Jackson

%

"t . -

, Don Jackson, being duly sworn, declare:
214 One Sunday morning, in October 1975, about . 11:30 a.m.,
I sx‘av Birdié Marable in a heated argument, cursing, using

-

pﬂ:ﬂf“anities, and acting like a wiid beast, I walked over
to the stairway at the back of our church to see what was
goimg on, She was cursing loudly and began hitting Ronnie
Jawes in the face and threatening to kill him if he did not
gt’-but of her way. She was extremely drunk., She tried to
tear: Ronnie's head off. This occurred at the back stairway
of F:"Poples Temple Church, 1859 Gearv Street, San Francisco,
Cali:fornia.

Ietegd this &2 day of July, 1977.

(ﬁ_@uj_ﬂ K‘D‘vﬁ;{:ﬂa—w____

DOR JACKSON

Sphecribed to and sworn before
me, 2 Notary Fublic in and for \
the state of California. .
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State of California Affidavit of

e
tn
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City and County of San Francisco Kathy Tropp

\
A

-
b
-

., 1 Rathy TCOPP,

%} Curtis Buckley had béen 1iving with Dick and I fci‘ about
oné'Lyear when he came down with tonsillitis. He had a
susceptibility to tonsil inflammation, and infections. He
was taking erythomycin for it, He got sick on or around
Thanksgiving, 1972, He withdrew more over the next two days,
finally getting extremeiy moody, refused to take his m;dicine,
and seened very angry. The next day his behavior was trance-
1ike, and disoriented, I had to go to work, and so did my
husband, Dick, so I started arranging people for him to stay
with. Rene Jackson kept him at her house, and £016 me after
1 got back {she had him for a weekend) that he was crying at
night, saying he was afraid of "“little men™ and wouldn't go
into the bedroom. She insisted he go to bed and told him
there was nothing to worry about. He also got vioclent with.
her the next day, she said. When Curtis came home, he had the
same spacey manner; for ﬁhe next two months he ‘never lost it.
Events after ﬁhat were that he was counseled by our pastor,
Jim Jones. Curtis*® b;havior toward Dick and me was more,
dependent, childish. He continued to complain about seeing
1ittle men. Mark Boutte was living with us at the time.
At Ebre point I asked the. Mertles to keep him for 2 day or two.
T may have asked them to keep him for a longer time, i:I do
remember that after one nig#t, Elmer Mertle called mé{up and
told me to come and get Curtis. . I don't remember exactly
what he did to alarm them, but when I came over to get Curtis,

both Elmer Mertle and Deanna Mertle were sitting there looking
FryR?0 ‘
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very scareds I e« Dick and I took
Curtis to San Francisco to see a doctor. We stayed over
at Janei: Shular's house. I think we took him down therg to
stay-with her, She agreed to take him. We talked aboui};
scho?f.ls for hiu_zi and thera.py. At some point, Cur.t:ls see?ned
better, started talking., He said he had used a slingshot
and shot and kxilied a bird, on his last day at school before
he got sicke The child who gave him the slingshot also gave
him some pills, he said. This seemed to explain his veird
behavior. We figured he had taken drugs. I don’t know ir
this admission on his part came now or later., I vas at
work when Janet Shular caljed me, about three weeks after
he had gone down there to stay with her. Curtis had very
suddenly "snapped out® of his state and was talking and
crying and acting very normal, It may have been then that
he told Janet about the slingshot, killing the bird, and
the boy giving him drugs.

Curtis came home to stay ¥ith us again. We seemed to
have more of a rapport after that. That spring we moved to
a house in Calpella, Curtis asked me if he could‘ move to
San Francisco., I didn't think it was a very good idea and
I told him s0., At that time the church work vas centered in
Redwood Valley, and I saw his going to the city as a move away
from:it.. Curtis had a relapse around April of that year. He

starfed acting spacey again. Curtis went back to Janet:"s

-
a

and started acting like himself after a couple of days..;'at‘

which time it vas agreed he should stay with her.

FFeR90
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He fell back into the spacey thing several times after n

he moved to San Francisco. Janet told me about it. It

seemggl:tc} coincide with times that his tonsils were :"
inr: iMed. and Janet eventuvally started avolding antibié,tics:_,
with"ﬂm, since he seemed to have this reaction to them. .

Dataed this day of July

KATHY TROFPP

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public
in and for the State of
Califurnia.
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State of California Affidavit of

)
) ss°
) Pauline Groot

City and County of San Francisco
N .

[y

i
! Birdie Marable had a care home with four seniors

I, Pauline Groot, being duly sworn, declare: x|

&)

-y Py

She wanted somebody tb be there at night so she could be
somewhere elses She offered me room and board in return for
me living there, and always being home at night. I agreed.

There were several things funny about this deal from
the beginnings One was that my room was separate from the
rest of the house, a "guest room" in a separate building
from the rest, While I wvas !egally on the property, if there
had been any emergency with the old people such as a fire or
a heart attack, I wouldn't even have known about it,

Another problem was that, when I moved in, she promised
to put a2 bed and a heater in the room. She did put the
bed in but as for the heater, I had to borrow it from the
house, and it had no thermostat, s0 the room waa always cold
when I came home at night and always cold vlen I;got up in
the mornings She even tried to prevent me from borrowing
the heater from the house.

I would have been guite willing to live in the house with
the.seniorss There was a very comfortable couch in the living
room, and it was much warmer there. Birdie frequently kept
an open hearth fire in the living room. I could have-;lept
on the couch in comfort, and kept an eye on the fire,-;hd kept

my ears open for trouble, I could have stored my clothes and

stuff in the guest room. I actually did this one or two nights.

EFaAel
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But Birdie wanted me in the guest room out of the house. She
said I vas a nuisance and didn't lookx tidy on her good couch.

So she made me stay in the gquest room, and leave the seniors
unpgptecéed at night, ] ;

i!%is vorried me, I-talked to Penny Kerns about iglbefére
mcvigg ine Pe;;y advised me not to move in at all, or at the

fte

very least, not to move in until after Birdie put in a bad and
argood heater, in that room, and to get some money for being
theres So I did try to do as Penny advised,
The next:thing T heard was that Birdie had threatened
to cut up Penny Kerns with a knife, I did not personally
witness the threat, but I believed it. It socunded like
something Birdie would do. I didn't want any more trouble
s0 T moved in. I even did some chores for Birdie, after
she'd promised me I wouldn't have to, I stayed in my
guest house mostly, and stayed out of Birdie's vay as much
as possible. I heard her say that she had already put her
husband in the hospital in a fight, and so I stayed out of
her way even more, p
One of the seniors was a big capable woman, who did
most of the cooking and chores. I don't Xnow how Birdie
vas able to get money for caring for her, she was quite
able to care for herself and others, Another senior, a
little ‘wispy woman, begged me to write a letter and keep

it secret from the others. She said her mail was opened

Ykl ol

>
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and her person was threatened, I wrote the letter,
veeks later she had moved to Los Angeles. She said she

wag relieved to get away.

FFYRT!




out, I mowed myself and all my goods and gear at night,

vithout.l'ett:lng Birdie kxnow where I was going. She riever
dj:;i f:lnc‘l m@#e I heard she wanted to kill me too, but }he

négef got ihe_chance. y '

Dated this "day of July, 1977,

Pauline Groot

Subscribed to and sworn
before me, @& Notary Public,
for the state of California.

T
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State of California ) Affidavit of
) ==
City and County of San Francisco)

. -
AN

I, ‘Jackie B, Colbert, being duly sworn, declarer;y

L o]

I lived with Myra Wilson until I was 13 years of age. 'I
mo;ed to 698 N. Oak Street, Ukiah in July of 1973, Birdie
Marable lived across the street. 3he used to come to our
house and visit every day unless we were gone on the weekend,

She used to sit dovn and talk with my foster mom. At this

. time they only visited and didn't drink. Birdie would swear

a lot when she talked. When she moved to Washington Court
on Washington Street in Uxiah, she would come to the rest
home dayse. She sometimes left the patients unatiended.

One day I couldn't find my mom and I ﬁalked to Washington
Court to see if she was at Birdie's. She was there and this-
was the first I had seen my mom with beer and Birdie had beer.
And my iittle brother Harold was drinking beer too., He had
his own can of beer. He is mentally retarded and was 13 then
and a foster child. .

This was around 10 pm at night. My foster mom offered me
a beer in front of Birdie. I said, ™no, that's o0.k.” Birdie
vas living alone at thig time.

Birdie would say things like ™I"11 kick some asses in
tha€ church,”™ referring to Peoples Temple. She was alvays
mak.'[:r‘:g threatening comments 1like this about Peoples Tem;:ple.

-~

At dirferent times I could smell liguor on her,

FFYAFL :
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Myra told me that when she died everything was willed

to Ha;old and I. But when she died, Birdie went and got

her furniture. All of Myra's

g The next time I saw Bird

ge: T saw it with my own

furniture was in Birdie's

2ves .
i A4 -
i

ie and Myra drinking, I came

;home from school and Myra wasn't home. I went over to Birdie's

‘use again. This was the same week. They were drinking

again and Birdie was smoking.

40 Jack Beame.

M &b
1 31 L5

And this time X reported it

several weeks later just a few days before Myra died,

‘came home around midnight and

“Birdie and Myra left Harold and me unattended alone and Myra

had been drinking. (The house

+was always dirty and beer cans vere all over.) I was sick

After she star

and trying to find her. She said she had been with Birdie.

rdie, she developed.

ﬁroblems with edema of the legs and phlebitis, and she had

to take water pills, She had

had an enlarged heart.

A day or so later I found my mom dead in the laundry

room. I was 13, Don and Thelma Jackson with Peoples Temple

got me legally.

Imted this day of July,

rr—r—

L Y

Subééribed and sworn te
‘before me, aiNotary Public
for the state of California.

Jackie B. Colbert
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State of California } Affidavit of
City and County of San Francisco) Michael Klingman

I, Michael Klingman, being duly sworn, declare: b

f; I am nov a .member of the Peoples Temple Christian
Church and I reside at 2451 Road K, Redwood Valley, California.
I first attended the Peoples Temple in February, 1971. At 7
that meeting, held in Redwood Valley, Jim Cobb was confrcnted
by Pastor Jim Jones and the congregation for engaging in rifle
practice. Cobb admitted that he was doing this secretly and
clearly without the permission or support of the pastor and
congregation. Pastor Jones stated that such endeavors were
completely contrary to the principles of the church and
demanded that such activity ceese immediately and permanently.
Cobb responded that he had always thought of himself as dying
violently in a revolution and that he did not plan to iive
past age 30.
Dated: July __ , 1977. . .

MICHAEL KLINGMAN

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public,
for the State of California,.

’
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State of California -) Affidavit of
) ) ==,
City and County of San Francisco) Lillie Mae Victor

L

1] * L}
'L 1, LILLIE MAE VICTOR, being duly svorn, detlare:
In

[N l',.- ¥

1975 Deanna and Elmer Mertle acked me to move in with
them. I was 17 years old. Ve lived in Berkeley in their
rest home, with 8 rooms on each of the 2 floors., Deanna Xept
me out of high school to use me as a house slave. She made
me clean every room, change every sheet on each bed and wash

them, mop every room on each floor {16 rooms) plus the hallways

r

and 4 bathroomg. T had to clean tha hoval movement out of

a

%
"
0

[43
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the toilet bSowls. I worked frox § ar

Pn..  Trer

doc the dishes after &1: the meals. Deanna constantly made
racist remarks to me and about me. She s2id “gometimes I
think you require a slave master to beat you, if that's
wvhat you reguire, then I will beat you."™ She told me tc lie
dovn, she sz
vas s0 hostile. Once when I had a colid I wvas redlly
congested and had bad cain on one side of wmy head, in my back
ané arms. I asked Deanna to take me to the doctor. She

refused and gave me somebody else's medicine.

Sandy Rozynko, 16 years ©0ld, and Diare Mertle, age 15,

"
-

* [ ="-% ) =Y s T el
- = SaST)y Ll

.
-
e

g

6fleep on the foor. Many mornings around 4 am Elmer tgertle'

would come into our bedroom, sit on the bed, -

b 7¢ — T woke up to see hir sneaking around our

room severzl timer; he'd be in there about five minutecs.
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In 1975 Deanna and Elmer Mertle bought a big ©ld house
in Oakiand, on Telegraph Avenue, that they were fixing up to
sell, All of its windows were broken out, They told me to
stay there and watch the house, ali alone, 3 or 4 tiﬁ%g.
Té?y left me in the daytime there and didn't come baéﬁ for
me.til the next daye. There was no heat, no blankets, I
slept on the couch in the front room covered with my coat.
They a21so had an old house in Redwood Valley they had put
up for sale. T had to mop and wax it with a rag on my knees
all day and practically all night. )

I had the flu and was left here in San Francisco at
the church. Deanna said I was rebellious and didn't like
doing vhet T wze told, thet I cap't follow throuch on
coming homs. “Sometimes I don't knovw wnether vou are
crazy or retarded," Deannz said to me. She said that a
whnite person in that church would not let their white son
marry @ black girl like me., She said X was nothing but shit.

I sav Deanna and Elmer Mertle stezl money from a church
project. 1 sav¥ them take it out of the box. They would
spend it at K-Mart, the Gap, MacDonalds, pizz; parlors,

They were stealing the money that the high school students
in the church were saving for their education.

There was a patient in their rest home who had bowel
@pvement all over her body. Deanna made me clean up the mess
a;d the patient. I had to give all the patients baghs while
Deanna 12id in bed and slept. While Sandy RczynXo énd Diane
Mertie vere in school, I had to stay there and work. Deanna

told me she was a racist, that she hated black people even

before she came to the church. She said if Jim Jones ever

;;—‘r.»w?r




gave me anything to do, I couldn't follow through with it,

She said Jim only praises weak pcople. She asked me once

when she was bringing me home why I cared about Jim,

Elmer and Deanna kept a rifle in their house in ﬁédwoqd

P UL

Véfley. Deanna told me I could not look at TV until all my
work vas finished. She said, "I am not going to Cl:iticize
you for a weeki I am going to see how good you can work
without a slave master.”

Deanna was always yelling and screaming at me about
vorking. She szid I had no charzcter 2%t 211, When I cleanad

up- the bowel movement from a patient who had died, she said

©f charaCiel. They always talked awout me cehind my back,
ang when I walked in thev would turn around and start smiling.
Sometimes I would fall asleep mopping the floor from beinc

s0 overwvorked. The chores I had to do each day vere
washing and cleaning dishes and kitchen after each meal; mop
16'rooms and wax them; fix each bed, % beds in each roomj
wagh the clothes; give patients baths; clean 4 Bathrooms;
vatuum the living room; cust furniture; clean vindows; sweep
all the stairs; water the grass; do other odd joks Deanna
comld find., Sandy Rozynko and Diane Mertle did not work.

- Deanna would try and buy your friendship and keep you like

a #lave. She would tear down all confidence in yourstlf so

T
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she can be held up high. She makes you paranoid and

feel like you owe her a debt.

Dated: Julyg_s_, 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public
for the State of California.
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State of California Affidavit of

) .
) s=s
City and County of San Francisco) Alfred Tschetter

3 . : .
{l I, Aifred Tschetter, being duly sworn, declares }
¥

I am a certified radiologic technologist, and I live in
San Francisco, California.
My dad was a Mennonite Minister and I was brought up in

religion and it was my whole life. I was married at age 20 and

+he Mennon | g
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oved awvay
the Baptist church.
In 1951 I moved to California with the intention of
going into the dairy farming business as I had in South
Dakota. After surveying the economic situation, I decided not
to enter dairy farming and spent one year servicing cars. 1In
1952 I had the opportunity to become an orderly and in the
hospital a wise radiologist approached me to encourage me to
finish my education to become z radiologic technologist. I
received my training in Dallas, Texas, and was a member of
a German Paptist Church. I was elected to the Board of Deacons.
- One day as ve vere eating dinner, the chairman of the Board of
e -me TDEACONS vas 0 inebriated that it took th%ég_qf us to get him
=4 ° . into a. taxi to get him home,. That same evening ve had a Boé;d
of Deacons meeting and that was my last day in the organized

church. To me it was all too much hypocrisy, teachina-one

‘I
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-—-.-7 thing and doing another. =
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While back to visit my 91 year old mother, who was in a
fairly decemt convalescent hospital and as a Mennonite
3 )
who was taught from childhood to take care of our own,

which also follows the teachings of Jim Jones.ee.I realized.l
that my métl:r ‘was 91 and slightly feeble minded, but she -
was not td;ﬂ-;e pdint where she belonged in a convalescent
hospitals I felt that my family had neglected her or did not
want to take .responsibility of someone wvho had reared them,

A number of years before my vwife and I had offered to take
mother and keep her the rest of her life.

As I was driving back from North Dakota teo California,

I realized that I belonged in the teachings of Pastor Jim
Jones. And I made up my mind that I would write a letter

to Pastor Jim Jones asking if I could return to the church,
vhich I did. He invited me to come back a number of times
and also sent a group of peovple to visit me, which I greatly
appreciated.

The yeare I spent out of Peoples Temple—-~1 was never at
any time harmssed or gquestioned or asked anyt{xing. I was
given no presgure to return to the church. I returned on my
own and at tle kind invitation of the Pastor.

As a mediical person and from my own experiences, I know
that these bemlings are real. I have witnessed hundreds of

theme I know most of the healings he does are beyond all

medical hopes. Being a part of the medical profession, I know 7

-

that these healings were genuine and could not have been fakegl:'.
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Just this spring in Los Angeles I personally took the blood
pressure of a woman and it went from 180420 to 120/80

in less than one minutes I know that thig is medicalyy

=
-

impossible.
¢ A1l the time that I vas out of the church, I lived in

Ukigi, Califorﬁig. I saw and vorked with peoplé from the

church and ﬁobody ever said a negative word and were kinder

and nicer to me than some of the non-church patients that I

had,.

Dated: July ____, 1977.

wl ) 1 hrtes Pre Py

Alfred Tschetter ‘

Subscribed and sworn to
before me this day
of July, 1977.
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AFFIDAVIT OF LEONA COLLIER

-

State of California )
) ss -
City and County of San Francisco) _

{¢I, LEONA COLLIER, being duly sworn, declares
The following is what Janet Shular told me on a
Tharsday in September 1975. We were walking in a Safeway
stare. She told me that Curtis Buckley went out and got
some dope, I asked her ifshe had taken him to a doctor. She
saﬁa "no, I douldn't do that." I said, "well, is he all

ight?* She said, "yes, he'll be fine." T asked her what

H

happened. She said he went out and got this dope Wednesday
migh+. He wasn't home when she got home later.,

She s2id, “vou know, I gave him a good wWhipping aBout
this. 1 got tired znd I walked him around and I turned him
over to David. David really whipped his ass good and put him

in ©cold water, alternating between whipping him and cold water,
and down the hallwav.™ Later on that night

she said she turned him over to Glenn Hennington, ﬁnd Glenn
whipped him and walked him around. She said Glenn admitted
giving him Vivarins to wake him up.

On Friday on my job she called me and told me that

Curtis was dead. I told her I couldn't leave my job. I called

(B
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Jane Mutschmanm because I was scared Janet would go into hysterics.
Janet and Glenm Hennington vrapped Curtis in a sheet and took him
,to Mt, Zion Hospital.

Dated: 5 . - -

TEONA COLLIER

Subscribed and sworn to
before me, a Netary Public
for the State of California.

Bkl gl
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i S5. AFFIDAVIT
City and County of San Francisco}
The undersigned, being duly sworn, deposes and says:

é;im Cobb, Wayne Pietila, Mickey Touchette, and I were members
of téE Peoples Temple Christian Church during 1972 and parts of
1973. During that time; we spent a great deal of time together
because the Peoples Temple subsidized our collede education and we
lived in church sponsored dormitories. I continued in close contact
with them until September 1973, when they, along with others, left.
In December of that year, Wayne rejoined the church and left ageirn
about six months later. In January and February of 1974 Jim Cobb
visifed me several times. .

During the above years, Jim Cobb and Wayne Pietila spéent =
great cGeal of time studvincg guerrilla warfare, weaponry, and ex-

and said to me per-

Thev advocated

- oy @uvlalted L= e My VILIUITLIYE 3 13

rlos
sonally, that they were accumulating weapons. I often saw them
with guns. After I left the church dormitories and went on to law
school, they freguently held catharses, i
participating church members in the college dorms beaten or being
ordered beaten up by Jim Cobb and Wayne.

Wayne and Jim Cobb approached me on several occasions with
requests to'buy weavons. 1f the accusations -about people being threa-
tened with death are true, they are so only because Jim and Wayne made
themg When Wayne returned in December 1973, he erplained to me in
a private conversation that he, Jim Cobb and Mickey Toé?hette and the
sthers who went with them had left not because they wegé disillusioned
with Jim’s leadership, his methodolegy, or goals, but because the

church was not radical enough. According to Wayne, they hoped to

FFYATH
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fofm a revolutionary cadre for purposes of violent militant
guerilla activity. He further stated that he and the others were

arméﬁgto the teeth as they drove out of state on. their way from

- -

the éhurch, and that had any law enforcement officers pulled £hem
over, Wayne and the others were prepared to shoot and kill them.

I was shocked and disappointed when Jim Cobb deserted his

lovely wi f&, Sharoh, and ran off with Mickey Touchette and the
other so-called revolutionaries. In January and February 1974,
Jim Cobb paid several wvisits to me in San Francisco. He confirmed
Wayne's statement that their reason for leaving was to commit revo-
lutionary actions, and they left because Jim Jones was unwiiling to
o so, or involve the church,

Further, I was cnief of the aroup who counted offerings during
the period when HMickey Touchette was a member of the offering crew;
I was responsible - for tallying the coffering count. She never knew
the amounts of offerings. I attended all the services and never

once heard Jim Jones misrepresent to the congregation the amount of

the collections. s

Dated this 21st day of July 1977.
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Subscribed and sworn to —_—

before me, a Notary Public
in apd for said County and (Seal)
State.
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AFFIDAVIT OF JANE MUTSCHMANN
State of California )
} ss.
City and County of San Francisco)
é; I, Jane Mutschmann, being duly sworn, declare:
In Septembef 1975'1 was called on the phone early one
morning, about 7130 a.m., by Janet Shular. She said something
had happened at her home and she wanted me to call leona Collier,
Bay Area secreéary of our church, for her advice. She said to
tell rer that the same +hing had "happened to Curtis Buckley
that had happened to Margaret Bass™ recently. (Margaret had passed.)
I called Leona.on.her job at Sledge Yock. Y told her vhat Janet
had said. Leonz sz2id she could not take off work anc asked if 1
vould go over to Janet's home immediately.
I caught the Muni bus to Janet's as my car was not working
at the time.
On arriving there, Janet loocked distraught. She said Curtis
Buckley had died in the night., She said she found out right before
she called me. Janet said Curtis had gone to the mov&es the night
.before. When Curtis got home he was “groggy™ as if on drugs. Janet
said she assumed that some other youth had given Curtis drugs while
at the movie.

She said she had Glenn Hennington walk Curtis for a long time

-

to get-him out of the "drug state.” It was late, she sai@, when she
asked his friend and roommate, Glenn Hennington, teo tak2'§im to

his room downstairs, She said at that point Curtis fell auwn some
stairs and hit his head. She said Glenn knew this but didn't tell

her until in the morning. Janet saié she thought a good night's sleep

voulé bring Curtis out of it.
FFun?8
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I went downstairs to see Curtis. He was lying on his
back in bed. I touched his face and slapped it lightly. He was

cold, no breathing, and a bubbly substance, like soap bubbles
but brdipish, vas coming out of his mouth continually. o

wi? .

1:X called Leona back and verified what had happened.
Janet said she would take the body to the hospital, Mt. Zion
Emergency, and explain what had happened. She didn't want to

call an ambulance, she said. I rode with Janet in the car to

the hospital, I stayed in the car with the body, and Janet

n the situation. I did not go in.

[
I

ital to expla
t expla

subscribed to znd swvorn
before me, a Notary
Public for the State of

California.
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State of California ) Affidavit of
) ss.
City and County of San Francisco) Don Jackson

-¢ I, Don Jackson, being duly sworn, declare: )
7 :

One Sunday morning, in October 1975, about . 11:30 a.m.,

T
(-

-

.

I saw Birdieé Marable in a heated argument, cursing, using
profanities, and acting like a wild beast. I walked over
to the stairway at the back of our church to see what was
going on. She was cursing loudly and began hitting Ronnie
James in the face and threatening to kill him if he did not
get out of her way. She vas extremely drunk. She tried to
tear Ronnie's head off. This occurred at the back stairway
of Feoples Tempie Church, 1BS59 Gearv Street, San Francisco,
Californie.

ted this o2 d&av of July, 1277,

Ag£2$nt4J151 /5904%éaach;__

DON JACKSON

subscribed to and sworn before
me, a Notary Public in and for ,
the state of California. .

"
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state of California Affidavit of
‘) ss.
)

City and County of San Francisco Kathy Tropp

A,

21

\
\ )
} I, Kathy Tropp, being duly sworn, declarei %

ARarr

T Curtis Buckley had been living with Dick and I for about

'

g

one year when\hg came down With tonsillitis. He had a
susceptibility to tonsil! inflammation, and infections. He
was taking erythomycin for it. He got sick on or around
Thanksgiving, 1972, He withdrew more over the next two days,
finally getting extremely moody, refused to take his médicine.
and seemed very angrys The next day his behavior was trance-
like, and disoriented. I had to go to work, and so did my -
ﬁusband, Dick, so I started arranging pgople for him to stay
with, Rene Jackson kept him at her house, and told me after

I got back {she had him for a weekend) that he was crying at
night, saying he was afraid of *"little men" ﬁnd wouldn't go
into the bedrooms ©She insisted he go to bed angd tolé him
there was nothing tc worry about, He also got violent with.
her the next day, she said. When Curtis came home, he had the
same spacey manner; for fhe next two months he’ne;er lost it.
Events after fhat were that he was counseled by our pastor,
Jim Jones. Curtis® b;havior toward Dick and me was more
dependent, childish. He continued to complain about seeing-
1iftle men. Mark Boutte was living with us at the time.
Atton: point I asked the Mertles to keep him for a aa§ or two,
I may have asked them to keep him for a longer time,}& do
remember that after one nigﬁt, Elmer Mertle called ﬁe up and
t0ld me to come and get Curtis. . I don't remember exattly
what he did to alarm them, but when I came over to get Curtis,

both Elmer Mertle and Deanna Mertle were sitting there looking
FFon 00 _



very Qcared. I don’t know what he did. Dick and I took
Curtis to San Francisco to see a doctor. We stayed ove;:;

at Janet Shular®s house. I think we took him down ther;: to
stay wit;\het. She agreed to taMe him. We tazked abou€
schools for him and therapy. At szome point, Curtis seemed
bettei) started talking. He said he had used a slingshnt
and shbt and killed a bird, on his last day at school before
he got sick. The child vho gave him the slingshot also gave
him some pills, he said. This seemed to explain his veird
behaviors We figured he had taken drugs. I don't know if
this admission on his part came now or later. I was at
work when Janet Shular called me, about three weeks after
he had gone down there to stay with her. Curtis had very
suddenly “snapped out™ of his state and vasg talking and
crying and acting very normai., It may have been then that
he told Janet about the slingshot, killing the birg, and

the boy giving him drugs.

Curtis came home to stay with ue again. We seemed to
have more of a rapport after that. That spring ve moved to
a house in Calpella, Curtis asked me if he coulcl' move to
San Francisco. I didn't think it was a very good idea and

I told him sos At that time the church work was centered in

Redvood Valley, and I savw his going to the Tity as a move away

from it. Curtis had a relapse around Apri} of that year. He

started acting s'pacey again. Cuartis went back to Janet's
and started actisig 1ike himself after a couple of days, at
which time it was agreed he should stay with her.
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He fell back into the spacey thing several times after

he moved to San Francisco. Janet told me about it. It
A}

“wl

geemed to coincide with times that his tonsils vere '1‘

4 -
inflizuned. and Janet eventually started avoiding antibigtics,

1 N
with'_i-xim. since he seemed to have this reaction to them,

Dated this day of July, 1977.

KATHY TROFPP

Subscribed to and sworn
hefore me, a Notary Public
in and for the State of
California.

Fliats tw
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State of California Affidavit of

)

} ss :

city and County of San Francisco) Pauline Groot

\\ &

: t

’i.? I, Pauline Groot, being duly sworn, declare: N ..

P B

¥ Birdie Marable had a care home with four seniors

She wanted somebody to be there at night so she could be

somevhere elses She offered me room and board in return for

me living there, and always being home at night. I agreed.
There vere several things funny about this deal from

the beginnings. One was that my room was separate from the

rest of the house, a "guest room™ in a separate building

from the rest. While I was legally on the preperty

had been any emergency with the old people such as a fire or
a heart attack, I wouldn't even have known about it,

Another problem was that, when I moved in, she promised
to put a bed and a heater in the room, She did put the

bed in but as for the heater, I had to borrow it from the

gy 8 o P

house, a it had no thermostat, s0 th

when I came home at night and always cold wven T got up in
the morning. She even tried to prevent me from borrowing

the heater from the house,

I would have been gquite willing: to live in the house with
the, seniors. There was a very comfortable couch in the living
roo:lt. and it was much warmer there. Birdie frequently kept
an open hearth fire in the living room. I could have -;lept
on the couch in comfort, and kept an eye on the fire, -;and kept
my ears open for trouble., I cou]:d have stored my clothes and

gtuff in the guest room. I actually did this one or two nights.

Ff“qﬂ o7
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But Birdie wanted me in ihe guest room out of the house, She
said I was a nuisance and didn®t ook tidy on her good couch.
So she made me stay in the guest room, and leave the seniors
unprotected at night. ) ;
ggThis worried me. I talked to Penny Kerns about it before

movitg in. Per?ny advised me not to move in at all, or at the
very least, not to move in until after Birdie put in a bed and
a‘good heater, in that room, and to get some money for being
there, S0 I did try to do as Penny advised, -

The next thing I heard was that Birdie had threatened
to cut up Penny Kerns with a knife, T did not personally
witness the threat, but I believed it. It sounded like
something Birdie would do. I didn't vant any more trouble
s0 I moved in. I even did some chores for Birdie, after
she'd promised me 1 wouldn't have to. I stayed in my
guest house mostly, and stayed out of Birdie's way as much
as possible. I heard her say that she had already put her
hustand in the hospital in a fight, and so I stayed out of
her wvay even more. ;

One of the seniors vas a big capable woman, who did
most of the cooking ﬁnd chores, I don't know how Birdie
wvas able to get money for caring for her, she was quite
able to care for herself and others. Another senior, a
1:ltt1e:w:i.spy woman, begged me to write a letter and keep

it secret from the others. She said her mail was opened

hitornn

and “her person was threatened. I wrote the letter. A few
veeks later she had moved to Los Angeles. She said she

vas relieved to get avay,

FEgmie/
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After about two months of this I saw a chance to get

cut. I moved myself and all my goods and gear at night,
without letting Birdie know where I was goinge. She néver
digd finé me, Y heard che wanted to %ill me too, but ;.n
neﬁer got !;.he_ chance.

Dated this ‘day of July, 1977.

Pauline Groot

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public,
for the stmte of California.
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State of California ) Affidavit of
) sB
City and County of San Francisco)

Tt Y, Jackie B, Colbert, being duly sworn, declare:;
i; I lived with Myra Wilson until I was 13 years of age. ] I

mov;d to 698 N. Oak Street, Ukiah in July of 1973, Birdie

Harable lived across the street. She used to come to our

house and visit every day unless ve were gone on the weekend.

She used to sit down and talk vith my foster mom. At this

. time they only visited and didn't drink. Birdie would swear

a lot when she talked, When she moved to Washington Court
on Washington Street in Ukiah, she would come to the rest
home days. She sometimes left the patients unattended,

One day I couldn't find my mom and X ﬁalked to Washington
Court to see if she was at Birdie's, She was there and this.
was the firgt I had seen my mom with beer and Birdie had beer.
Apd my 1little brother Harold was drinking beer too. He hag
his own can of beer, He is mentally retarded and vas 13 then.
and a foster child, ;

Thie was around 10 pm at night. My foster mom offered me
a beer in front of Birdie, I said, "no, that's 0.k+"™ Birdije
was living alone at this time.

Birdie would say things like "I*11 kick some asses in
that :’church." referring to Peoples Temple. She was alva;ys
makirig threatening comments like this about Peoples Tem;.vle.

-

At different times I could smell liquor on her.

Fﬁ;},,g/oil
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Myra told me that when she died everything was willed
to Harold and T, But when she died, Birdie went and got

\ . -
her furniture. All of Myra's furniture was in Birdie!g

A} T
garage. ' I saw it with my own eyes. . .
b " R

;E The next\time I sa? Birdie and Myra drinking, I éame
home from school and Myra wasn't home., I went over to Birdie's
house againe This was the same week., They vere drinking
again and Birdie was smoking. And this time I reported it
to Jack Beams ’ ' .

The third time I saw them drinking, it was night time
several weeks later just a few days before Myra died,
Birdie and Myra left Harold and me unattended alone and Myra
came home around midnight and had been drinking. (The house
was always dirty and beer cans were all over.,) I was sick
and trying to find her., She said she had been with Birdie,
After she started drinking with Birdie, she developed\r
problems with edema of the legs and phlebitis, and she had
to take water pills. S-he had had an enlarged heart.

A day or so later I found my mom dead in the, laundry
room. I was 13, Don and Thelma Jackson with Péoples Temple
got me legally.

Imted this day of July, 1977.

Jackie B. Colbert

Subscribed and sworn to

for the state of Califcrnia,.
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State of California ) ss Affidavit of
[ ]
City and County of San Francisco) Michael Klingman
i
* ' I, Michael Klingman, being duly sworn, declare: -
¥
.

T am nov a member of the Peoples Temple Christian
Church and I reside at 2451 Road K, Redwood V
I first attended the Peoples Temple in February, 1971. At
that meeting, held in Redwood Valley, Jim Cobb was confronted
by Pastor Jim Jones and the congrecation for engaging in rifle
practice, Cobb admitted that he was doing this secretly and
clearly without the permission or support of the pastor and
congregation., Pastor Jones stated that such endeavors vere
completely contrary to the principles of the church and
demanded that such activity cease immediately and permanently.
Cobb responded that he had always thought of himself as dying
violently in a revolution and that he did not plan to live
past'age 30.

Dated: July ___, 1977. ;

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public,
for the State of California.

Flebrhs puon
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AFFIDAVIT OF JANE MUTSCHMANN

State of California )
) ss. K]
) .

City,jand County of San Francisco
.t

et el

! I, Jane Mutschmann, being duly sworn, declare:
In September 197511 was caliled on the phone early one
morning, about 7130 a.m., by Janet Shular, She said something
had happened at her home and she wanted me to call leona Collier,
Bay Area secfetary of our church, for her advice. She said to
t211 rer that the same thing had “happened to Curtis Buckley
that had happened to Margaret Bass"™ recently. (Margaret had passed.)
I called Leona oﬁ.her job at Sledge Locks I told her what Janet
nacd said. Leonz said she could not take off work and asked if 1
would go over to Janet's home immediately.

I caught the Muni bus to Janet's as my car was not working
at the time.

On arriving there, Janet looked distraught. She said Curtis
Buckley had died in the night. She said she found out right before
she called me. Janet said Curtis had gone to the movges the night
before. When Curtis got home he was "groggy™ as if on drugs. dJanet
sa2id she assumed that some other youth had given Curtis drugs while
at the movie.

- She said she had Glenn Hennington walk Curtis for a long time
to gét him out of the "drug state.™ It was late, she sgid, when she
asked his friend and roommate, Glenn Hennington, to tak:;'e him to
his room downstairs, She said at that point Curtis felz down some
stairs and hit his head. She said Glenn knew this but didn't tell
her until in the morning. Janet said she thought a good night's sleep

would bring Curtis out of it.
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I went downstairs to see Curtis. He was lying on his
back in bed. I touched his face and slapped it lightly. He was
cold, no breathing, énd a bubbly substance, like soap bubyies
but br@gnish, was coming out of his mouth continually. i

;;I called Leona back and verified what had happeneé.
Janet said she would take the body to the hospital, Mt, Zion
Emergency, and explain what had happened. She didn't want to
call an ambulance, she said. I rode with Janet in the car to
the hospital., I stayed in the car with the body, and Janet

went in the hospital to explain the situation., I did not go in.

Dated: Julyl<d, 1977.

PR il
2 SANE MUTECEMAIRN

Subscribed to and svworn
before me, a Notary
Puklic for the State of
California.
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State of California Affidavit of

) .
} ss
) Alfred Tschetter

City and County of San Francisce

T

-~ I, Alfred Tschetter, being duly sworn, declare:

]
*

FY

-

I am a certified radiologic technologist, and X live in
Ssan Francisco, California.

My dad was a Mennonite Minister and I was brought up in
religion and it vas my whole life. I was married at age 20 and
moved avay from the Mennonites immediate vicinitys, I joined
the Baptist churche.

In 1951 I moved to California with the intention of
going into the dajiry farming business as I had in South
Dakotz. After surveying the economic situation, I decided not
to enter dairy farming and spent one year servicing cars., In
1952 I had the opportunity to become an orderly and in the
hospital a wise radiologist abproached me to encourage me to
finish my education to become = radiologic technologist. I
received my training in Dallas, Texas, and was a member of
a German Baptist Church. I was elected to the'Board of Deacons.
One day as We wWere eating dinner, the chairman of the Board of
Deacons was 80 inekriated that it took three of us to get him
into a taxi to get him home. That same evening we had a Board
of Deacons meeting and that was my last day in the organized

church. To me it vas all too much hypocr isy, teachin&»one

"l'yil

thing and doing another,

-
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While back to visit my 91 year old mother, who v;s in a
fairly decent convalescent hospital and as a Mennonite
who vas\tgught from childhood to take care of our own, -,
vhich also follows the teachings of Jim Jones.ss.X reaiized.
thaﬁ my mother -was 91 and slightly feeble minded, but éhe
was not to the point where she belonged in a convalescent
hospitales I felt that my family had neglected her or did not
want to take responsibility of someone who had reared them.
A number of years before my wife and I had offered to take
mother a2nd keep her the rest of her life.

As I vas driving back from North Dakota to California,
I realized that I belonged in the teachings of Pastor Jim
gones., And 1 made up my mind that I would write a letter
to Pastor Jim Jones asking if I could return to the church,
vhich I did. He invited me to come back a number of times i

and also sent a group of people to visit me, which I greatly ;

appreciated.

The years I spent out of Peoples Temple--I was never at

cem e m s

any time harrassed or gquestioned or asked anything. I was
given no pressure to return to the church. I returned on my
own and at the kind invitation of the Pastor.

As a medical person and-from my own experiences, I know

that these healings are real., I have witnessed hundreds of-

th

[T
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em, I knov most of the healings he does are beyond

. e e x LeN H & =% e
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medical hopes Being a part of the medical profession,-I know

that these healings were genuine and could not have been faked.,

Franres



Just this spring in Los Angeles I perscnally took the blood
pressure of a woman and it went from 180420 to 120/80
in less than one minute. I know that this is medically

L

impossible. .

-igau the time that I was out of the 'church.' I 1ived in
uxigi, Califorﬁiq. I sav and worked with peoplé from the
church and I.'IObody ever said a negative word and vere kinder
and nicer to me than some of the non-church patients that I
had,

Dated: July » 1977.

Alfred Tschetter

subscribed and sworn to
before me this day
of July, 1977,

ELIKE U
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State of Ccalifornia }
; ) ss. AFFIDAVIT
City and County of San Francisco) -

]
The undersigned, being duly sworn, deposes and saygg'

of tﬂé Peoples Temple Christian Church during 1972 and parts of

'Pim Cobb, Wayne Pietila, Mickey Touchette, and I were members
1973. During that time; we spent a great deal of time together
because the Peoples Temple subsidized our collede education and we
lived in church sponsored dormitories. I continued in close contact
with tﬁem until September 1973, when they, along with others, left.
in Degember of that year, Rayne rejoined the church and left again
about six months later. In January and February of 1974 Jim Cobb
visiEeﬂ me several times. 7

Dwmiring the above vears, Jim Cobb ané Wayne Pietilz spent &
great fizal cof time studving guerrilla warfare, weaponrv, and ex-
rlesiwes. They advocated change by vioclence, and saié to me per-
sonally, that they were accumulating weapons. I often saw them
with guns. After I left the church dormitories and went on to law
school, they fregquently held catharses, in which I heard of several
partigipating church members in the college dorms ﬁeaten or being
orderef beaten up by Jim Cobb and Wayne.

Wmyne and Jim Cobbk approached me on severzl occasions with
requests to buy weavpons. If the accusations about people being threa-
tenéﬁ«with death are true, they are so only because Jim and Wavne made
then;?- When Wayne returped in December 1973, he explained to me in
a priwvete conversation that he, Jim Cobb and Mickey Toéchette and the
sthers who went with them had left not because they wefe disillusioned
with Jim's leadership, his methodology, or goals, but because the
church was not radical enough. Ac?ording to Wayne, they hoped to

P
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form a revolutionary cadre for purposes of violent militant
gquerilla activitf. He further stated that he and the o;hers were
armeéito the teeth as they drove out of state on their 9ay from
the ;iurch, and that had any law enforcement offipers pulled khem
over, Wayne and the others were prepared to shoot and kill them.

I was shocked and disappointed when Jim Cobb deserted his

lovely wi f&, Sharon, and ran off with Mickey Touchette and the
other so-called reveolutionaries. In January and February 1974,
Jim Cobb paid several visits to me in San Francisco. He confirmed
Wayne's statement that their reason for leaving was to.commit revo-
t because Jim Jones was unwilling to
do so0, cor irvolve the church.

Further, I was chief of the group who counted offerinas during
the pericd when HMickey Touchette wac a member of the offerinc crew:
I was responsibleé- for tallying the offering count. 5She never knew
the amounts of offerings. 1 attended all the services and never

once heard Jim Jones misrepresent to the congregation the amount of

the collections. ,

Dated this 2l1st day of July 1977.

- 7

s S dP (T, LGt
- _‘/‘ e —
Subseribéd and sworn to : —
before me, a Notary Public

in and for said County and

State. (Seal)

(RIS
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AFFIDAVIT OF LEONA COLLIER

State of California

)
} ss5
)

R

City and County of San Francisco

é;I, LEONﬁ COLLIER, being duly sworn, declaret

The following is what Janet Shular told me on a
Thur sday in September 1975. We were walking in a Safeway
store. She told me that Curtis Buckley went out and got
some dope. I asked her ifsche had taken him to a doctor, $he
said 'no, I douldn't do that.," I said, "well, is he all
right?® She said, "yes, he'll be fine.™ I asked her what
happened. She said he went out and got this dope Wednesday
right, He wasn't home when she got ncme later.

She =21id, "vou know, I gave him & good whnipping about
this. 1 got tired and I walkecd him azrouns a2nd I turned him
over to David, David really vhipped his ass good and put him
in cold water, alternating betweeﬂ whipping him and cold water,
walking him up and down the hallway."™ Later on that night
she said she turned him over to Glenn Hennington, ?nd Glenn
whipped him and walked him around. She said Glenn admitted
giving him ¥ivarins to wake him up.

On Friday on my job she called me and told me that

Curtis was dead. I told her I couldn't leave my job. I called

bkt
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Jane Mutschmar® because I was scared Janet would go into hysterics,

Janet and GlermW Hennington wrapped Curtis in a sheet and took him

-

,to Mt. Zion Howpital.

et

NC Do
SN et H e (L AL
TEONA COLLIER

Subscribed and sworn to
before me, a Netary Public
for the State &f California.

Bk b
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State of California Affidavit of

)
) SSae
City and County of San Francisco) Don Jackson
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One Sunday morning, in October 1975, about,lluBQ-a.m.,'
I saw Birdieé Marable in a heated argument, cursing, using
profanities, and acting like a wiid beast., I walked over
to the stairway at the kack of our church to see what was
going on. She was cursing loudly and began hitting Ronnie
James in the facé and threatening to kiil him if he did not
get out of her way. She was extremely drunk. She tried to
tear Ronnie's head off. This occurred at the back stairway
of Feonles Tempie Church, 1859 Gearv Street, San Francisco,
Californiz.

7

i 7

Deted this &3 day of July, 19

(ﬁ(—v_.c_izg - f; (M

DON JACKSON

Subscribed to and sworn before
me, a Notary Fublic in and for ,
the state of California, .

ke
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) SS8e
City and County of San Francisco)

I, Kathy Tropp, being duly sworn, declare:
Curtis Buckley had been living with Dick and I fer about

imadt ol o

LS L

one year when he came down With tonsillitis., He had a
susceptibility to tonsii inflammation, and iﬁféétions. He
was taking erythomycin for it. He got sick on or around
Thanksgiving, 1972. He withdrew more over the next two days,
finally getting extremely moody, refused to take his médicine.
and seemed very angry. The next day his behavior was trance- '
1ike, and disoriented. I had to go to work, and so did my
Busband. Dick, so I started arranging people for him to stay
with, Rene Jackson kept him at her house, and'fold me after

1 got back (she had him for a weekend) that he was crying at
night, saying he was afraid of "little men" énd wouldn't go
into the bedroom. She insisted he go to bed and told him
there was nothing te worry about. He alsc got violent with.
her the next day, she said. When Curtis came home, he had the
same spacey manner; for fhe next two months he'ne;er lost it.
Events after fhat were that he was c¢ounseled by our pastor,
Jim Jones. Curtis® béhavior towargd Dick and me was more.
dependent, childish. He continued to complain about seeing
1i€tle men. Mark Boutte was living with us at the time.
Atione'point I asked the Mertles to keep him for a day or two.
T may have asked them to keep him for a longer time, I do
remember that after one nigﬁt, Elmer Mertle called me‘up and
t0l1d me to come and get Curtis., I don't remember exactly
what he did to alarm them, but when I came over to get Curtis,

both Elmer Mertle and Deanna Mertle were sitting there locking
FF4n 09



very scared. I don't know what he did. Dick and I took
Curtis to San Francisco to see a doctor. We stayed over

at Janet Shular's house. I think we took him down there to
stay- yitl:"hgr. She agreed to take him, We talked aboué
scho‘:{ls for hirr} and thera.py. At some point, Cu.rtis seemed
bette'r. started\ talking. He said he had used a slingshot
and shot and killed a bird, on his last day at school before
he got sick. The child who gave him the siingshot also gave
him some pills, he said. This seemed to explain his veird
behavior. We figured he had taken drugs. I don't know if
this admission on his part came now or later. I vas at
work when Janet Shular called me, about three weeks arfter
he had gone down there to stay with her, Curtis had very
suddenly "snapped out”™ of his state and was talking and
crying and acting very normal. It may have been then that
he told Janet about the slingshot, killing the birgd, and
the boy. giving him drugs.

Curtis came home to stay with us again. We seemea to
have more of a rapport after that. That spring we moved to
a house in Calpella., Curtis asked me if he coulc'i move to
San Francisco. I didén't think it was a very good idea and
I told him so. At that time the church work was centered in
Redwvood Valley. and I saw his going to the city as a move away
from it. Curtis had a relapse around-April of that year. He
star;.ed acting spacey again, Curtis went back to Janet:_'s '
and started acting like‘ himself after a couple of days,-tiat

vhich time it wvas agreed he should stay vith her.

FF':/n/of
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He fell back into the spacey thing several times after

he moved to San Francisco. Janet told me about it. It

seemed to coincide with times that his tonsils were >

R 3
inflébmed. and Janet eventually started avoiding antibictics

+ N
with'him, since he secemed to have this reaction to them.

Dated this day of July, 1977,

KATHY TROPP

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public
in and for the State of
California.

Bekeoa Y
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State of California ) Affidavit of
: ) ss ’ :
city and County of San Francisco) Pauline Groot
< g

{ I, Pauline Groot, being duly sworn, declare:
§ 'Bird:le Marable had a care home with four seniors
She wanted so:nebbdy t;a be there at night so she could be
somevwhere else, She offered me room and board in return for
me living there, and alvays be1n§ home at night. I agreed.
There were several things funny about this deal from
the beginninges ©One was that my room was separate from the
rest of the house, a "guest room™ in a separate building
from the rest, While I was legally on the property, if there
had been any emergency with the old people such as a fire or
a heart attack, I wouldn't even have known about it.
Another problem was that, when I moved in, she promised
to put a bed and a heater in the room. She d4id put the
bed in but as for the heater, I &d to borrow it from the
house, and it had no thermostat, so0 the room vas aiways cold
when I came home at night and always cold vien T got up in

the morning. She even tried to prevent me from borrowing

the heater from the house,

I would have been quite willing to live in the house with. .

the. seniors. There vas a very comfortable couch in the living
room, and it was much warmer there. Birdie frequently kept
an open hearth fire in the living room. I could have -Es:lept
on the couch in comfort, and kept an eye on the fire, ;and kept

my ears open for trouble. I could have stored my clothes and

stuff in the guest room. I actually did this one or two nights.

FrEonire
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But Birdie wanted me in ﬁhe guest room out of the house, She
said I vas a nuilsance and didn't look tidy on her good couch.
S0 she made me stay in the guest room, and leave the seniors
nnp;ptecbéd at night, ) :
ghmia worr;ed me., I.talked to Penny Kerns about ié hefére
moviag in. Peﬁhy advised me not to move in at all, or at the
very least, not to move in until after Birdie put in a bed and
a.good heater, in that room, and to get some money for being
there. So I did try to do as Penny advised. -
The nextrthing 1 heard was that Birdie had threatened
to cut up Penny Kerns with a knife., I did not perscnally
vitness the threat, but I believed it. It sounded 1like
something Birdie wouid do. I didn*t want any more trouble
80 I moved in. I even did some chores for Birdie. after
she'd promised me I wvouldn’t have to. I staved in my
guest house mostly, and stayed out of Birdie's way as much
as possible. I heard her say that she hagd aiready put her
husband in the hospital in a fight, and so I stayed cut of
her way even more. ;
One of the seniors was a big capable voman, who did
moct of the cooking énd chores. I don't know how Birdie
vas able to get money for caring for her, she was guite
able to care for herself and othersg. Ancther senior, a

little v¥ispy voman, begged me to write a letter and keep

it secret from the others. She said her mail was opened

[ AP

and - her person was threatened., X wrote the letter, A

L]
)]
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After about tvwo months of this I saw a chance to get
out. I moved myself and all my goods and gear at night,
vitho;il-,\ietting Birdie know where I was going, She rgever
dia £ind me. X heard she wanted to kill me tco, but she
nq&er got ghe;chance. :

Dated this ____ ‘day of July, 1977.

Pauline Groot

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public,
for the state of California.

Ry TN P
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State of California ) Arfidavit of
_ Es .
City and County of San Francisco; Jackie B. Colbert

LATLLN

I, Jackie B, Colbegt, being duly svorn, dgclaref
I I lived with Myra Wilson until I was 13 years of age. ;I

moved to 698 ﬁ.-Oak Street, Ukiah in July of 1973. Birdie
Marable 1ived across the street. She used to come to our
house and visit every day ““iff? we wvere gone On the weeckend.
She used to sit down and talx vith ﬁy foster mom. At this
 time they only visited and didn't drink. Birdie would swear
a lot when she talked. When she moved to Washington Court
on Washington Street in Ukiah, she would come to the rest
home days. She sometimes left the patients unattended,
‘ One day I couldn't find my mom and I valked to Hashingﬁon
Court to see if she was at Birdie's. She vas there and this.
wag the first I had seen my mom with beer and Birdie had beer,
And my little brother Harold was drinking beer too. He had
his own can ©f beer. Ke is mentally retarded and was 13 then
and a foster child. ;

This was around 10 pm at night. My foster mom offered me
a beer in front of Birdie. I said, "no, that's o.k." Birdie
wag living alone at this time.

Birdie would say things like "I*11 kick some asses in
that church,™ referring to Peoples Temple, She was alvays
ﬁakfng threatening comménts 1ixe this about Peoples Teéple.

e
-

At different times I could smell liquor on her.
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Myra told me that when she died everything was willed
to Ha.rold and I, But when she died, Birdie went and got
her furniture. All of Mfra's furniture was in Birdie!s
gmge.\"‘ I sav it with my own eyes. .

* The next time I saw Bird.{e and Myra drinking, I came
ho}n from schc;ol and Hyi-a wvasn't home. I went over to Birdie's
houme again. This was the same week, They were drinking
, agadn and Birdie was smoking. And this time I reported it

to Jack Beam. .

The third time I saw them drinking, it was night time
several weeks later just a few days before Myra died.
Birdie and Myra left Harold and me unattended alone and Myra
came home around midnight and had been drinking. {(The house
was mlways dirty and beer cans were all cwér.) I was sick
and trying to find her. She said she had been with Birdie.
Aftexr she started dr_inking with Birdie, she developed
i:rohlems with edema of the legs and phlebitis, and she had
to tmke water pills, S.he had had an enlarged heart.

A day or so later I found my mom dead in the laundry
rooms I was 13, Don and Thelma Jackson with P'eoples Temple
got wme legally.

Datedl this day of July, 1977,

N Jackie B, Colbert
Subs-cribed and sworn to

before me, aiNotary Public

for the state of California.

b bele g
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Affidavit of
Michael Klingman

State of California

) S5
. . : ) *
City and County of San Francisco

I, H{i:haél'l(lingman, being duly sworn, declarei

I am now a .member of the Peoples Temple Christian
Church and I reside at 2451 Road K, Redwood Valley, California.
I first attended the Pecoples Temple in February, 1971. At -
that meeting, held in Redvood Valley, Jim Cobb was cont:ronted
by Pastor Jim Jones and the congregation for engaging in rifle
practice., Cobb admitted that he was doing this secretly and
¢clearly vithm;t the permission or support of the pastor and
congregation. Pastor Jones stated that such endeavors vere
completely contrary to the principles of the church and
demanded that such activity cease immediately and permanently.
Cobb responded that he had always thought of himself as dying
violently in a revolution and that he did not plan to live
past age 30.

Datedr July s 1977,

MICHAEL KILINGMAN

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public,
for the State of California.

(R T IL TN
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Georgetown, ; .- Affidavit /s of
Guyana, South America

Patty Cartmell

1, Patty Cartaell, being duly sworn declare:

I have observed how one Grace Stoen prescured Rev. Jim Jones repeatedly for sex.
Grace would call me on the phone and cry, and then come over to my house where

1 lived close to Kev. Jones' parsonage home, She would ask Jim over and over
for sex.

She was avare Jim did not want her in a sexual encounter. Jim was very kind and
alvays compassionate. Grac= would still continue on this insane issue of sex, -
She appeared to be obsess: with wanting sex with Jim Jones, ohe threatensd
sulcide on numercus occassions.

..
-And then I heard Tim Stoen ask Rev, Jomes in the parking lot to have sex with
Grace, because he: (Tim) was afraid she would leave him and try to hurt the
Feoples Teaple cause and bring public exbarrassment to Jim Jones, So then
Jis agreed, and in February or Harch, 1971, he d1d have sex with Grace at my
house. She gol more demanding afier that and more threats came from her.
Sulcide and threats of hurting tha cause. Kumerous threats to kill her
husband were made. Jim had sex with her again, m
as d everything to prevent any preznancies, prophiylactics, too.
Grace swore she was taking birth control pills, but later laughed and
said she wasn't,

I later heard Tim Stoen say he wanted Grace to have a child by Jim Jones, as he
thought that might settle her down. I don't know just what he meant, but
Tim seenod to want to belp people, though I wasn't around him enouzh to know for sure.

VWhen Crace got pregnant that began a nightmare.

Subscribed to and sworn before th,;,
Comaissioner of Oaths of the /3
Reputlic of Guyana

YL E IR
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State ;,of California ) AFFIDAVIT QF .
g ) ss.

City and County of San Francisco) JIM RANDOLPH

T, T Aﬁhndﬁf%%i, éeou; dﬁé% .ﬁ}d*;w ab-‘aﬁ;¥5vu£:

That Elmer and Deanna Mertle's keen interest in the Guyana

PR T

Program was connected with making money. At the time it didn't
seen Eko; we all thought Elmer Mertle was just interested in making
the g of cooperative living succeed. We were both taking pictures
that Christmas in 1974 when a group of us went over. I was over-
whelmed with the beauty I saw in the people and the country; but
all his comments were directed at posing pictures to appeal to
people back home. He seemed overly concerned about it. He men-
tione8 several times all the money these photographs could bring

in. Be looked for pictures to show poverty and underdevelopment.

He speke of Guyana as a backward country that would arouse people's

sympathy.
Elmer Mertle never really seemed to grasp the idea that the
agricmltural program was real. We learned of this more and more

as he became very much against large investments into the program
--not so much with people as monies.

Elmer Mertle's pattern in the states, we found out later, in-.
volvell various money raising schemes that he and his wife handled
themselves using the name of the church. His interest in raising

for the
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Elmer Mertle seemed very much interested in a group that
we iort of bu :
froégTexas and had a fancy private plane. He had §xpreésed
interest in contacting them and as far as I know, had done so.
But I never recall any feedback from him. It was.after that
that he became more. interested in the project as a means to ex-
port goods from the leasehold. Exporting lumbers, foods, plants,
fruits, etc. to the United States and other countries were men-
tioned. All these ideas were turned down by our Pastor and the
Board. He was greatly opposed to selling our produce and other
products at cost; he saw no reason to be nonprofit. He spoke a
great deal about looking for gold and diamonds. It was shortly
after this time that some of his and his wife's money-making
schemes came to light. Not long after, they separated themselves
from the church.

Dated this 11 = day of August 1977

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of ‘ C ; ; —/—
California s -
U Randolph U
{1) <y tD 7211
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OFFICIAL SEAL

: LISA P, LAYTON

INOTARY PURLIC - CALIFORMIA
PRINCIPAL OFFICE IN
COUNTY

ALAMEDA,
My Commiulion Expirss Apell 13, \VTF
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s St Soppt

City and County of San Francisco Sandra L. Bradshaw"

I live at 2544 Sutter Street, Sacramento, California. I

‘have worked as a Deputy Probation Officer for the County of

Mendocino for over, JSeven years. T have been a member of
Peoples Temple forr %early eight years.

I met with Timothy 0. Stoen on approximately March 30, 1977
in London, Englande At that time he had left the Peobles Temple
agricultural project in Guyana, South America, and had gone to
London to seek a career in law. As we were talking, Tim had
little good to say about the Guyanese people or the country of
Guyanas (He even complained about the climate.) He blatantly
stated that Guyana people lacked "culture" and sophistication.
Be referred to Guyana as culturally "barren." Tim Stoen was
extremely upset by the fact that he could not practice law in
Guyana. He stated to me in London that he did not wvant to
practice law in a Socialist country because he enjoyed the
~“competition™ of the courtroom in the capitalist system, He
openly admitted that he was an "elitist” and his lack of
participation in physical labor made that very apparent.

Tim Stoen felt that the Guyanese people lacked creative,
aggressive leadership and that Guyana woul@ never be able to
achieve real independence from previous British domination.

He felt that the nation was beiter served under British rule

and that the break to achieve independence had been a foolhardy
venture, Specifically, another remark of his was that the people
of Guyana vere essentially “submissive," "simplistic” people and
the country itself was “backward." Tim Stoen said Guyanz would
never achieve any degree of significance in the Third Worid.

Tim Stoen, on numerous occasions, those several days we met
in London in March of 1977, made derogatory and racist remarks
against the country and people of Guyana,

Dated this /X' day of = 54~ 197 .

;fw'"" oo K Lo ke

Sandra L. Bradshaw
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Subscribed and sworm to before

me, a Notary
the State of

Public in and for
Califormia.

o’"\
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' My commission expices Oct T,

Ofticial Seml )

- gemes R. Rando'ph |

Nolary 5.1 R cait, X

Prinv ipst Qffice n
Vendsziv A
), 1978
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State of California : ) AFFIDAVIT Or
City and County of San rrancisco; 85, . LEE INGRAM

I, Lee Ingram, being culy sworn, do declare:

I was present the night that— came to Bishop Jones and

asked for help out of a jam she was in. 5he said she had been

involved in forging and passing checks with another person and was

afraid for her life. She was wanted by the police for a felony
offense and by her former companion who had gotten b- . involved
in crime. Bishop told her he would help her out of crouble and
would see that she gpt legal assistance free of any charge. The

L RN

church legal staff p.govided legal counsel, testified on her behalf,
and church members wrote letters attesting to her desire to begin

a new life. The church, Bishop Jones in particular, accepted

responsibility for- and acted as her sponsor for the ensuing
probationary period. HRer children were to be taken away from her
but again te church was able to intercede on her behalf and members
were authorized by the court to take her children into their homes.
When she was through the probation and had shown interest in learning

a trade, the Temple-paid for her training as a dental assistant:

@D :: scon 2s she was in the clear, reverted to her previous

‘uay;._ She 1eft her childtén, whom she-had again-received custody

of, with people and left for days at a time. It was commonly known
that she was prostituting again, as she had been before coming to
the Temple. Eventually she disappeared altogether, and left her

children behind.

- - .'
H she n the midst of the congregation

When she 4id re r

[ 23

appea

merbers, myself included, noted that she kept company with a man

who is known in the community as a police informer. She was

regarded with suspicion and ‘not trusted from that point on, although

for the sake of her children was admitted into church services.

Dated this [[“ day of August, 1977,

and subscribed and sworn to before me, Lee ingram
a-Notaxy Public for the State of California -, G ,,:',,"'.;'_" ims.'.li’]
: Kotary Mublic - Caldl.

Pincipst Office in

wneacino County

"My cammistion eupires Oct. 7. 1578
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State of Californil ) Affidavit of
) ss.
City and County of San Francisco) . Sandra L. Bradshaw

1 s.;‘n‘dr; L. Bradshaw, being duly sworan, deciare;

1 li\'ti at 2544 Sutter Street, Sap Francisco, California.
I have beea a member of Peoples Tempie for nearly 8 years. I have served the county of
Meodocino as & Deputy Probation Officer for over 7 years., Through my association
with Peoples Temple, I know Elmer ani Deanaa Mertie, Linda Mertle and Sandy Rozynko.
Elmer and Deanna Mertle helped run the churches' publications department. What ]
sbould say, to be more accurate, is that they were listed among a large group of pemple
who worked in publications. To say that the Mertles "worket;" there would be an insult to

the others. Deanna and Elmer never kept regular hours and constantly clustered ioa

L

small family group, often taking;ff_-t;) gb to the lake etc. while others were left in the
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themselves., Their office was elaborately furnis-hed with a television, stereo system and
fine office furniture all which was paid for with unauthorized church funds. They placed
these special orders for themselves without requesting appropriate spproval. It was
obvious from the beginning that the mertles felt they were better thao other people - -
th.ey had & racist, elitist point of view.

I first met the Mertle family on a church outing of a Temple financed boat cruise
around the San Francisco Bay on one of the ferryboats.' I can still remembe r telling
o the

[ CLis P o . 1_3 s~ = [P TRy [ Sy PR T = - [y,
Deanna that I was married o a Black mao and she called ber husbaad, Eir over t
-

rait where we were standing and started asking me very racist quest;-;bnl, like “what is

!i: like with a Black man?" and more personal questions about my life with my busband. My
first impresasion of this very covnser\rlti\m ‘“white'" family has oot changed much with

what [ have seen over the years, They are right-wing die-hard capitalists with oo

gr«qu?
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moral ethics.

1 heard Deanna Mertle stand up ir . meeting and admit that the only time that

she reached sexual climax was when she heard a child crying in painl Her husbhand

was the:_'::ie at the time and he verified her statement.
*!
I also know from first hand information and from Deannas' own admission, that

@be wlF s e xoa MR EEER - who was underage at the tin'

-hnd beena youngster with leadership poté‘iﬁﬁglpmgn-
with the Mertle familv-u; aa overt lesbian Wy her own admigsion and

®as very wetive in trying to recruit other young i€ fwmocent girls into that type of
life style. This was confirmed by ber many various partners.

Deanna and Elmer Me?tle ndmitted that they had eng.ged in vanous group sex n:ta

ﬁf_ndww It is my opinion and

observation that these are peopie of very low moral apptitude and I even question if

they were perhaps agent provocateurs from the beginning. In looking back on their reac-
tiooary orientations and efforts to block the progress of this organization, I can not help

but think that this is the truth, Their purpose was to infiltrate and cause dissention.

Dated this /7.f‘§ly of /‘i-dc ‘,_,}L . 1977,

Sade d. Bt L)

Sandra .. Bradshaw

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public
io and for the State of Caiifornia.

w W’#At“ “’ """"“"" trpies 0-1_? 1975
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State of California ) AFFIDAVIT OF
} ss.
City and County of San Francisco) HARRIET TROPP

'

i I, Harriet Tropp, being duly sworn, declare:

H

R L

¢
af

i{* That I was one of the college students in the dormitory

at the same time as Jim Cobb, Terry and Wayne Pietilla, Micki
Touchette. When discussions would come up about the possibil-
ity of building an agricultural mission, all the above-named
parties were very much against it. They called Guyana a
Banana Republic, accused President Burnham of being a CIA plant
and circulated literature stemming from an opposition movement
within Guyana whose publication I believe was called-"Daycleanw,

They furthermore believed that socialism would never be
achieved in the manner of hard work and cooperation, but were
solely interested in what they called "glorious revolution" --
violentkgzsrthrow of Fapitalist systems. They said Guyana was
a "hele” and backward and had no intentions of helping the
church build a cooperative farm.

It seemed to me at all times that these were people who
had no consistent commitment to socialist principle but were
rather interested only in recruiting supporters for their anar-

chistiec, self-aggrandizing géals, which allowed them tc "play
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revolution” without the rigors of self-discipline. From the

time sthe Temple started to consider building a socialist alter-

.. .
native in Guyana, these people worked actively against it.

Dated this 5§~ day of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Publie
in and for the State of
California

'Harxrie roppV

Dfficial Sea)
X\ James R Randa'ph
Notary Public - gatif,
3 Prmnpal Offite in

| Mendacine County
.My commission expires Oct. 7, 1978}

QL. @ZMM

Notary Public

[RITXR I
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State of California ) AFFIDAVIT OF
) ss. .
City and County 5an Francisco) LAURIE EFREIN

I, Lavrie Efrein, being duly sworn, declare:

Walter Jones was sent by the Temple Board as a consultant

LI L T

to the Guyana Mission. He was thought to have sufficient ex-
perience in mechanics and building to be able to assess the best
outlay of the agricultural mission, particularly the building
sites, well, and a potential hydro-electric élant. Rev. Jones
had expressed extreme reservations about his selection as the
person to do this job. He was new to the church and his loyal-
ities and basis iﬁ socialist principle were completely unknown.
When he returned, he proved to the church membership that

Rev. Jones’ reservations were justified. "Smitty" was threa-
tened because he was under pressure of trying to hide a sexual
affair he was having with the wife of one of ocur members. To
build himself up in the eyes of this woman and to divide her
from the church, he began to bad mouth everything the church
was trying to do in Guyana. At first he attacked only the pro-
ject, saying we would never make it function, and that we had
made a stupid blunder in investing so much money there. Even-
tually, he attacked the people and government leaders.

_ He picked out very inconsequential things and harped on
them to exaggerate a point. He said there were human feces

left to lie around in food factories and people dumped: raw
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sewage into canals through the city streets. He accused the
government of talking big in their papers about new fa;tories
andgimprovements, such as a big new hydro-electrig pla;t, but
saig‘the "stupid little country” would never produce a thing.
He said there was gold and oil there that they were too stupid
to recognize and develop. He said all mining operations had
come to a standstill when the British wére kicked out} that the
country was committing economic suicide by nationalizing the
only money-making indus tries left. As evidence of this, he
said the bauxite industry was failing and the papers were lying
to the people that they had actually made more profits since
nationalization.

I was not surprised when he left the church and began to

continue to degrade the Socialist Republic of Guyana and Peoples

Temple, as he is now is doing in the press.
Dated this /7> day of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of . p
California _L324;u444:2}qunﬂ:
Oificial Sest )

Laurie Efrein
| & Randoph |
-7/} /<:ég2¢744a£:” ’ ooy Putic - Catt. &
Principa! Office
W.endocing County

NOTARY. PUBLIC U |
j ¥y commission ewir_e_s__on.':l. 1978ik
L ————
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State of Calfifornia Affidavit of

City and County of San Francisco Sandra L. Bradsiaw

I live mt 2544 sutter 5treet, 3an Francisco, Callf'ornw.
I l.gve boen & member of Feopies Temple for nearly B years, 1
have worked ms a Daputy Protation Officer for the County of

-h'

Fendocino in Korthern California for over 7 years. Throush ry
association with Peoples Temple, I know Linda Swaney (Sunn),
Faith ¥ice, Janet Phillips and Danny Phillips. Yhile these
pecple were in our group, they were the source of much contention
and negativity. They were frequently involved in alcchol and
drug abuse,

They vwere always
on some type of "medication.”
Linda Seaney (Dunn) worked at the Masonite plant in

w—  Rpdwoo? Valley and had a terrible reputation as a drurk and =an

"easy" mark. She flagrantly exhibited her lifestyle in front of
other church members and her three children. (2 of them wvere
young teenage girls who looked to her example, and 1 was a young

Mrs. Swaney's latest boyiriens had
and faced investigation by the local vslfare

H’as ultimstely placed in a foster hore, but
she still coatinued her arti-soszial behavior.

Danny Phillips was one of the sickest parsonalities that
I have ever knovn. FKe vas purposefully cruel and inhumane to
others. His whole manner was one of racist insensitivity. kone
of the previously mentioned people are black, nor are they
married to bmck, nor have they adopted a black child. They
are openly elitists and believe themselves to be superior to
others,

LN
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In 1973, when Bishop Jones wvas discussing the possibility
of starting an agricultural project in Guyana, South America,
all these people scught to discourage it from the teginning.
They felt that South America was too vastly underdeveloped
to ever merit investing in. Danny Phillips and the others. felt
that}the government of Guyana was totally CIA involved and
fing;ced. They felt that people vho had for so many years
under the paternalistic overseeing of Great Britian were
incapable of ever achieving self-determination.

Danny Phillips was in the first group that went to
Georgetown, Guyana. He disliked the country and people so
much that he left the second day.he was there. All these

rave a vested interest in seeking to discredit anyone working

towards socialist objectives,
— r .
Dated this f5~ cay of Neaw nF—  JEFZT .
</ ’

I3

/.\ j f;/_’ f ’f .
T N\bmn A on A i 1-3/-.j--f--)

Sandra L. Bracdshavw

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public in
and for the State of California.

e, &@ﬁéjpﬂ{’—\

LLAAAJAA-A“‘A‘.
. Official Saal
@ A%\ Jsmes R Randotph
- Bigtay PoSlic - Calif,
a2 Prin-ipsl Dffice in
¥enzozing County
expires Oct 2, IBJ’?,[

My commission
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Affidavit of
Sandra L. Bradshaw

State of Cglifornia ;
58
City and County of 3an Prancisco)

I, Sandra L. Bradshaw, being duly sworn, declaret

I 1ive at 2544 Sutter Street, San Prancisco, Ca lifornis,
I have been a member of Peoples Temple for nearly 8. yeafs. I
fave worked for the County of Mendocino, California as a Deputy
Frobation Offlcer for over 7 years. Through my associstlion with
Pecples Temple, I knew Wayne FPletils, ‘4ckil Touchette, Terri
Cobt and Jim Cobb, On various occaslons I was involved in
attending a smrall group sesslon with Wayne as leader, in which
very violent terrorist acts were discussed 1n detasill, Bilshop
Jones had suspected these people of belng involved in such things,
so he had sent me and others to this meeting to keep a check on
Wayne's actlivities., I have personal knowledge that on more
than one occasion, Wayne initiated discussions advocating viol-
ence,

At one such meeting, that took place on the acreage of
the children's ranch run by the church, I saw Wayne Pletils
participate in this meeting, end he reported that he hasd per-
sonally gone to a number of different armories to check them
out to plan varlous maneuvers in anticipation eof carrying off
an arced attempt to ™liberate™ the guns and weapons stored
inside.

Wayne alsc spoke of explosives and where to get thex and
how to use them. He used as a guide a terrorist book called the
"ainarchist Cookbook™. Be discussed putting polson in the water
supply of major cities during an armed "take-over.,™

Wayne Pletila went into detmll talking sbout killing Pres.
Nixon, Governor Reagan, Governor Rockefeller, Bllly Graham,
Rev. Ike, and other religlous leaders as well as political.
Wayne Fletila also spoke freely about putting bowmbs under peo-
ples cars and of various ways of getting terrorist supplies.
Wayne had maps, gas tanks, military books, etc, He talked about
his being the only person who was'dedicated' ta the 'revolution'
end saw himself as an "herole guerrilla righter®™. Wayne and Jim
Cobb especiplly were always talking about guns send of doing things
like destroying radleo statlions sand other lines of communicstions,
Wayne Pletila, Mickl Touchette, Terri Cobb and Jim Cobb were
consistently and actively involved in trying to get the church
members to participate in violent terrorist activities. They -
left the church when their efforts were in vain and the church
was following a course too moderate for their tastes,

; In 1973, when Blshop Jones was dlscussing the possibllity
of starting an agricultural project in Guysna, So, ‘America, these
same people spoke out apctively agelnst doing so., They did not
want us to expand our work to an under-developed coyntry. Thelr
maln objection was that the leaders of Guyana had no revolutionary
consciousress and there would be no significant contribution made
by Guyana in the struggle for liberation., They a 1so stressed

F/qn 2
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CIA involvement and stated that the Guyanese leadershlp was not
astute enough to reslize just how infiltrated with agents they,
were. These people openly professed and advocated the use of
viglent térrorist tactics and were dissatisfied not only with
the peaceful, rstional course the Temple was taking, but crit-
tcized this sawe approach that the country of Guyasna advocated.

. A . . y
Dated this [7 day of /aiquﬂLZF » 1977,

7,
'l Qﬁg Z - \,,2,.-;?—4@/5«-/

“Sandra L., Bradshaw

ey

Subscribed a nd sworn to
before me, a MNotary Fublic
§in and for the State of Californla.

SR S
A James . Randolph
i NP oy Notary Public - Calif.
w Principal Otfice in
| : " Mendocino County

1wk

Nz, aﬁ-W
) v

i Wy tommission expires Oct. 7, 1978,
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State of California ) AFFPIDAVIT OF
) ss:
City and County of San Francisco) ANDREW SILVERS

I,

That Jeanette Kerns Hommen was a person that'I knew and

L XS LT

went to college with. She was very much apart of the bourgoise
life and often talked about finding herself a wealthy man and
living in luxury. While she was a member of the Peoples Temple
she used the church to finance her education. She was not a
serious student, as became evident half way through her cocllege
education. She was seen attending and associating with members
of the right wing, conservative political party on campué and
she had affiliations with fundamentalist, evangelists who
preached a reactionary doctrine on various campuses and they
were commonly known amongst the socialist groups to be backed
and financed by the CIA. The Temple youth became suspiciocus of
her activities and associations and guestioned her motives as
being a member of a progressive church. Her response was cold
and soon after, left the area.

After not seeing her for several months, she returned to
the Temple with her newly acguired husband, the son of a govern-
ment official of Iran. He was very supportive of the brutal
facist regime of the Shah of Iran. Mr. Hummone was in the United
Staées being educated at the expense of the Lockheed International
Corﬁoration in an arrangement made by his father, who ?epresented
the Shah, in arm sales negotiations. He defended the imprison—

ment of the poltical dissidents, and the torturing of anyone who

Fr{qﬂllt
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questioned the policies of the government. Jeannette, agreeing
with him fully, she stated that she was soon to move tﬁere and
setéle down. She expressea that she didn't care ?boutfthe suffer-
ing ﬁf the poor of Iran but was interested in the wealth that she
would receive when she got there.

We mentioned to her that her mother and sister were going to
Guyana to visit and possibly live. Both she and her husband ob-
jected, sayihg that conly niggers lived in the little jungle and
that they wouldn’'t have it and would do everything in their power
to hinder such a move. Jeanette said that Guvana "has gone
Communist”™ and she wouldn't allow her family to go there.

=
Dated this {(} day of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of ‘ :
California 0//\&/)\/ }M JLM

Andrew Silverﬁ

Y W W)

] Official Seal
M{~ (Q’L—. S James R. Rancol
Melo / frme Notary Pubﬁ:-canl’i'f. .

NO/;)W PUBLIC NEZEY Pringipat Office in
| g

ey

| NS Wendocine County

!; My cominission expires Dct 7, 1!?8{!
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State of California } ) AF¥FIDAVIT OF
) )} 58,

City and Counly of San Francisco) TIMOTHY CLLANCEY

I, Timothy Clancey, being duly sworn, declare: .
: Deanna and Elmer Mertle are two of the most v1c1ous, racist and .
class—:st people that I have ever known, They pretended to be interested in
thi s thurch when they first attended. Mrs. Mertle came from a very
conservative religious background and was also conservative politically. Shc
belonged to the John Birch Society which is one of the most conservative
rightwing eorganizations in the United States. Mr. Mertle is a mvan with a
great deal of repressed hostility and has a tremendous desire to get revenge
on the church.

Both of the Mertles are very judgmental people. They present
themselves as very good people and put down other people, especially blacks
whom they say can't manage their lives at all. They had a young black teecnager
living with them, Lilly Victor, and they worked her from early morning to late
at night, while they and their children enjoyed themselves, She had to work
scrubbing on her hands and knees while the white teenagers had a good time.
Their own children had not even a chore to do in the home. They said no man
would want to marry Lilly, and especially no "white man."

Though the Mertles were in an atmosphere of cooperation and sharing
of the workload, they never would do their part. Mrs. Mertle claims conditions
were very bad for her but then in the same breath states she lived in a $90, 000
dollar house which the church paid for some of the payments on it so the Mertles
would not lose their place of residence. The church supported this family for
many months, but this was not sufficient for them, they now claim that they

were exploited,

They also make ¢laimn that children in the church were mistreated.
However, one of the little mixed race children that they took czre of was
sexually molested by Mrs. Mertle. Mr. Mertle was not to b= undone in this
kind of bizarre behavior of young children. He had sex with a teenape girl put
in his care by a psychologist and this was reported by children who lived in
the Mertle home and observed this.

Mr. Mertle had the nerve to say that Jonestown was a sterile place
where nothing would grow and that the bananas in one of our pictures of Guyana
were photographed at another site, and not in Guyana. He has been to Guyana and
for him to lie like this to have it printed in the press is a calculated attempt to
destroy socialism and discredit the work in Guyana.

a
-

Dated this 17th day of August, 1977.

F Y P S
LA L L1+ 1)

Subsgcribed and sworn to {
TN R Rando'ph
fintary Poblic - Calif.

before me, a Notary Public in and for
Principal Offiee m

the Stte of C;w:ni . -
e - : ‘ Lracuome County
/M M?L FI YAILS “Wy comrmission cip.res 0kt ), 197¢
7 1 7 )
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State of California .y Affidavit of
. } :
City and County of San Francisco) Lauvrie Efrein

I,Laurie Efrein, being duly sworn, declare: .
YWY 1ived in Redwood Valley for several yeais, and

furipg part of tnat tind

She imade no pretense about hiding a sexual relationship she
had with Y vho 2t that time was still a minor.

She talked openly about the sex they had, and would often make
physical contact with him such as kissing and petting in front
of children.

She deserted her own husband and son. (D -
had several difficulties adjusting to people, and especially
with young women. He exhibits hostilities toward women and
especially is outspoken about his contempt for his mother.
During a time when he (an 'adopted son) was in early adolescence
and' needed her emotional strength, she left him and rejected him.
She humiliated him in front of other youths by relating to
another young man, just a few years older than her son,

Further, — left the Redwood Valley area and her
hugband and son, and relocated in Los Angeles. She got herself
an apartment and 2 job, at which she earned a great deal of

money. She provided nothing for her son by way of fipancial
assistance and spent exorbitant amounts on herself. She ceased
to contribute anything to the church and tried to manipulate her
son's affections by arranging for him to stay with her in her

apartment. She tried to buy back his affections with the purchase

of material things. When the young man chose to stay with his
father. who was still an active member of Peoples Temple and
was participating stateside in mechanical work for eguipment for

,,,,,,, egualy

the agricultural mission, she began talking badly about the Temple

and Bishop Jones. Her motives are, simply, jealousy,
Dated this 17th day of August, 1977.

lu‘!‘v

Subscribed and sworn to m Zf
before me, a Notary Public in e S $
and for the State of California. g r
lames & Taalo'ph f
’ /7 d Netary P - Coid, ]
%},’}J W-——_ hﬂr Pumedomu- 'r

; Y,
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State of California ) Affidavit of
) ss. :
City and County of San Francisco) June B. Crym

I, June B. Crym, being duly sworn, declare:

In 1973 1 lived on North Dora Street in Ukiah, California,
a blgck away from Birdie Marable's rest home where she had several
eldeély patients living there. I witnessed Birdie drunk on liguor
seve}al times, when she was supposed to be taking care of her
patients. I visited the care home from time to time and every
time I was there she was sitting around drinking and would not
pay attention when an elderly patient might ask for her help.

I also saw her at church at Peoples Temple, but I noticed
that she didn't attend regularly and when she did, she was very
often hostile and rough with people, especially the elderly. She
never participated when Bishop Jones asked for help for people in
prison or to give food and clothing to a poor family. Birdie
Marable was very selfish and greedy, and I heard her say she
resented the church voting to give money or supplies to needy
families. Instead she would come to church services wearing fancy
silk dresses and big nats and show off, insensitive to those
around her whe couldn't afford such things.

When Bishop Jones spoke about building an agricultural
mission in Guyana, Birdie Marable disagreed and spoke out against
it. She smid the people in South America "are backward and
primitive” and she didn't want to give up her liguor and fancy
clothes to build a mission in Socialist Guyana. For years
Bishop Jones had explained in services the practicelity and
humane way of life in socialist countries, and we were all excited
But Birdie Marable said that our mission would fail, that the
Guyanese government would never succeed and instead the whole
country would end up in poverty, and she did not want to be
involved in anything like that. She Qid not want to give up
her home or share any of her rooms with anyone, and shejﬁid not
lixe the socialist idea of restructuring the economic wéhlth in
the ownership of the people. She liked the capitalist way of
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life because of the personal advantages she had gained for

herself and she did not care that others had less than she had.
When she 'finally stopped coming to the Temple services, it was
because she did not agree with our commitment to the :

agricultural station and working with the Guyanese people. ’
Dated this 17 day of August, 1977.

O‘f//.-u_ [D. &*5’1“""'/

June B. Crym U

CERELE

ol 8 PPt A
Oif.cial Seal

James R Rarca'sh
Kiotzry Public - Catit.
Princ.oal Ofze in
Wendatwma Cownty
expites Oct 7, 1978 1
 BR R d

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public
in and for the State of California.
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City and County of San Francisco

I, Jean F. Brown, being duly sworn, declare:

Deanna and Elmer Mertle spoke against the sacialist

ideals of Peoples Temple and Reverend Jones, against socialism
as a philosophy or way of life, and especially against the
government of L.F.S. Burham, Prime Minister of Guyana. I
believe that they were and still are agents of conservative,
right-wing interests who are trying to discredit the work of
the Temple and the character of Jim Jones.

. Both the Mertles were known to members of the Temple to
have been active in the John Birch Society before asking for
church membership. The John Birch Society is the organized
political'arm of the far right forces in the United States.
Both Deanna and Elmer used every opportunity to try to influ-
ence Temple members against socialism. I personally remember
one merning at the Publications Center owned and operated by
the church they would come where workers would gather and
would read from Mao's Red Book and ridicule the socialist
teachings of that leader. They berated the teachings of Rev.
Jones, saying that socialism gives power to "blacks and embi-
cils” and lived apart from the communal structure at Peoples

Temple taking every thing they could from the people.

birk's a0,
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When they learned we were planning to develop an agricul-
tural station in Guyana, they did what they called ";ndépendent
:':;esearch"‘ on the nation and accused Mr. Burnham of being a CIA
Elant and that everything we put into that country would be
taken away from us. They sbread around among Temple membership
literature that was hostile and negative about Burnham. They
tried to poison the minds of Temple members whose relatives
went among the first groups to the country. They tried to divide
the pecple from the church saying to ones such as Tim Swinney's
family that there were race wars going on in Guyana and that
Bﬁrnham was responsible for them. Elmer told the wife of Phillip
Blakey that intermarriage was forbidden in that country and that
whites were in virtual slavery_there.since the _independence.

He said to Debbie that Phillip had been, in effect, sold into

slavery in Black Communist Guyana. He told her that the black

leaders in Guyana were plotting to torture and banish to starva-

tion in the jungle the white people in Guyana who were trying to

run missions there and were part of the American and British -~
churches in the country.

I swear these things are true and can be validated by the
people whose names are mentioned as victims and witnesses to

t:.hese vwhite raci',sts and anti-socialists.

ﬁhted this Zc’; cay of August 1977,

Subscribed and sworn to :
beforeme, a Notary Public -

in and for the State of O qg
California AT A 7 e

“Jean F. Brown

1IN R
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State of California ) AFFIDAVIT OF
) ) sE.

City and County of San Prancisco) JEAN F. BROWN

I, Jean F. Brown, being duly sworn, declare: .

.

was a racist and white supremacist. For a while, she appeared

LT RY L PEYa

to take on a positive attitude to the Temple and integration,
as taught by Rev. Jones. She became involved sexuvally with a
black woman ten years her senior and used this woman as a
slave.

She reacted violently when the woman broke off her rela-
tionship and became a vicious race-hater. She left the Temple
membership and joined her parents. She harassed our black
members in their homés and on “the streets. She drove-by as
~many as five times a day yelling racial obscenities out her
car window at our black members, especially children and youth.

She accuséd the Temple of forcing her to relate to the
other woman, and when she couldn't get a reaction from the
woman, she began pulling other Temple members aside telling
them negative things about Guyana. She circulated cocies of
New Yorker and Ebony magazines which contained articles criti-
cal of the Prime Minister of Guyana. On three separate occa-
l%pns_l xnow of, she spoke to young members of the Temple and
tried to discredit Mr. Burnham and the Temple's move in that

direction, She said black people were ignorant arnd c§u1d

[R71]
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never rule their own country or their own affairs.

Burnham took money
self and his wife,
charges. She made

anonymously among

money Lo the zjfap
Dated this Z d
Subscribed

before me,

in and for

California

+he CfF
s JSva

Sy KR

She said

from Cuba and Russia and spcent it on him-

showing the Ebonv he

1 1g the Ehon y validite T

copies of the article and circulated it

members of the Temple she knew had given

ay of August 1977.

and sworn to
a Notary Public

o e P P T
o f;;éféamz('7A{j)/2¢xoo~——“
Jean F. Brown
’ vificial Seal |
/ A3\ James R Rancolph 1}
[/ @ Notary Fublic - Caiif, ¥
A\ Printipal 0'fice in |
*w !.‘.endovcinn County |E
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State of California )y AFFIDAVIT OF

} ss. :
City and County of San Francisco) JUNE CRYM
I, June Crym, being duly sworn, declare: . .

That I have known Marvin and Jackie Swinney sinde 1971 -

wéen I joined Peoples Temple. I remember noticing {rém the
very start how Marvin and Jackie would ridiéule their teenage
son, Don Swinney; because he was slow and mentally retarded.
Marvin was ashamed that the had brought a child into the

world that was not "normal" and he never missed a chance to
make fun cof Don, to make him appear a fool. I saw Jackie and
Marvin both physically beat Don many times - the child grew up
constantly battered by his dad's belt or his mother's slaps.
Don gradually became violent himself, following in his dad’'s
image. He bullied little children and threatened them con-
stantly. When Don went to our Agricultural Mission in.Guyana,
to live with his uncle Tim and where he was later joined by his
grandparents, ﬁis move came as the result of his having stolen
a knife and threatened to cut some children at school with it.
(Bishop) Jones wanted to save Don from certain imprisonment
behind bars and so made a place for him in the Mission.

Marvin and Jackie Swinney remained behind in Redwood Valley,‘
California, U. S. A., a very racist small town. The church of
Bishop Jones was centered in Los Angeles and San Francisco and
iés membership was predominantly black. Jackie and Marvin
stayed away and did not come to church services and told neighbors

they didn't want to be "niggers”™ anymore. <
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About that time the church made known publically its
advocacy of socialist philosophy as the natural humane:way
of-life, and this declaration along with our obvious ipte;—
raéial commitment became too much for Marvin and Jackie.

' They had a care home for teenage girls, and the girls
complained of their beatings and physical abuse. Jackie and
Marvin left the care home and moved away. They spent a lot
of money on personal items, a boat, and cars and Marvin's
truck.v They were very selfish and finally demanded that we
send Don Swinney back to them from the mission. We asked
them why, and Jackie said they wanted to be able to collect
State money for Don because he was mentally retarded. They
did not care about their son -- it was only the money that

they wanted.
Dated this / Z day of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of <:::¥ C:}
California T

L/yJune Crym U
/ R O e W P S
Ueney Kt Loty
OTARY PUBLIC y

T hfieiz) Sem o
Muficia! Seal

H
|| /4 James R. Randaiph
i Notzey Pubine - Calif,
i Principat Oilice in
V4 i Mendocino County

"My commission expires Oct 7, 1578
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- ) 8S.
Ccity and County of San Francisco)}

a 1, Sharon Amos, being duly sworn, declare: - .

!‘hat— was one of the first people I met when

joined the Temple ten years ago. He was at that time, in

&
' e

b?U my mind, very enthusiastic about sccialism and very knowledge-
' able about the goals of socialism. -s very intellectual
and so at first I was impressed by what he had to say.
- Shortly after I joined the Temple,-came to my home
and told me he was leaving the church because he didn't believe
2 that socialism considered the individual interests of people

and he was afraid it led to communism. T told him that was

B X not true because Jim Jones was always compassicnate to people
’ ) f_ _“and that% SOc;a.lis.m-‘was the only way thatwpeoplé— _gbt jobs ;ﬁd o
= equality and justice. But he left the church and we heard no
more of him for several months.
,§ Later, he came back to Peoples Temple. 1 was surprised

by this as he had been 50 adamant and in fact, denounced the
whole socialist way of life and stated that he didn't approve
of the socialistic teachings of the church. He told me that
- he had used rationalization when he said he was afraid of

socialisn. BHe said that he was a homosexual and that he had
gone out because he wanted to pursue his sexual interests in

an orgiastic way and that this was the reason he had left.

XL
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He said he had made a terrible mistake and that he wanted
to prove himself and that the life he had led was sug_:erficial
apd meaningless an :
si‘mce he had been gone from the church.
-sta.yed in the Temple this time for several rmonths and

than he told me he was leaving. This time he made no mention of

disagreeing with the socialistic views. He, himself, along with

7(./ G- : " hod taken very strong stands in the

class. He said that he likes a life style of the hippy peodle
and that he missed taking drugs and that he lilkes to invelve
himself in sado-masochistic sexuval activities with many men at

- - “one time. He said that-he knew his activities were often ce-
praved and involved young boys and beating them but that he did
not want to give up this type of life style. This was a shock
to us because though we km.-w.was homosexual, we didn't
realize the extent of his activities, ‘

We saw him once as our buses we® passing along the high-
way laying in a field. He looked like he was stoned on drugs
and could barely orient himself. 1In a recent article, he com-
plained that the church was crganizing against Senate Bill 1
which is recognized by all people interested in Civil Rights as
b‘_eing very oppressive to the rights of people especially minor-

i"ty people who want to organize to better their situ_‘étion.
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7(/ I feel that any person who is as dual as-

and a5 fickle in his polities could easily be an agent provoca-

_3
teur who exploits his contacts with liberal groups td be paid.

I;is 8ependence on drugs would make him very receptive to this
kind of income. He has worked gainfully very little in his

life and the last time he was ocut of the church, he took wel-
fare money and said he was incapable of working so therefore

he is dependent on agencies for his source of income.

Dated this ”/ day of August 19%77.

. —re———— —-- - Gubseribed and sworn-to —- : C———
- - before me, a Notary Fublic
in amd for the State of
California.
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State of California ) AFFIDAVIT OQF

) ss.

ity and County of San Francisco) JEAN F. BROW'N

I, Jean F. Brown, being duly sworn, declare:

Wayne Pietilla wszs an agent provocateur within the ranks

of %ecples Temple., He conspired with Terry Cobb Pietilla,

Jim

Cobb, and Micki Jean Touchette to tear down the socialist

7]

tructure set up by Rev. Jones. Thev called meetings of Terple
youth and preached viclence. They purchased guns and tried to

In one meeting I was

= 1 ohe MectTln C =~ wWao

get vonnga members inte shooting mractice
get young ers 1nto shootin g practice

present in, Wayne Pietilla told the group how to make bombs and

laid plans to attack a Naticnal Guard Armory at the intexsection
of Highway 101 and Steele Lane in Santa Rosa. They planned to

do this without the knowledge of Rev. Jones and Temple leader-

ship and swore everyone in the meeting {(which the} held outsids

her +ha hanlk Af
- A O

rivar
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a n Radunnd U
a o Redwood

said that this was the way the group would force the Temple to

take violent action. They planned to sieze the weapons in the
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racial equality and scocia

- Their real intentions, however, were to divide the movement
fed hemdema {4 b {dem na ma +hie da T halisys +thov are naid in-
and OIring icv WO 4iWdh €hNd. 40 TNid Gay, 4 octilicvVe Jic e paz »~»

formants, and their recent lies on Peoples Temple and Rev. Jones

s

in the media bear this out. When they were unable to bring about
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the crisis they sought to because Rev. Jones discovered their
plans and they were told to get rid of their guns,'tﬁgy left
the church and have been conspiring to attack the Temple from
w%thout. Wayne approached me last year when he returned for a
short time and told me if I would renounce Jim and the Temple
and the socialist movement, that he and the others would make

a comfortable life for me, that all I had to be ready to do was
turn States evidence against my allegiances. He said Prime
Minister Burnham of Guyana was a "Tom" and the CIA had beat
Rev. . Jones to the country. He said everything the church
members were putting into the mission would be taken away when
the work was done. The CIA had bargained with Burnham and gua-
ranteed him that the country would get everything that belonced
to the Temple if the government there would ccooperate. I did
not believe any of his lies because every since Pietilla and
others named above have been associatéd with Peoples Temple,

they have tried to sow this kind of division.

Dated this ;l day of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

a the Stat £
in and for the State o 9(, ?g'z

California
’ - &Jean F. Brown

Y S WA N )
- l Qifscial Seal
Jsmes R. RanSo'ph
M % i 2_/_ § Molary Public Cald,
[t Principat Dilise m
Mendvcino Coonty
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State of California ) AFFIDAVIT OF
} ss.
City and County of San Francisco} SHARON AMOS

(]

Sharon Amos, being

= = ==

duly sworn, declare:

é That I knew Grace Stoen for a peried of at-leastfseven
ye%rs. When she first came to Peoples Temple she was very
uninterested and indifferent to politics. She had come from
a middle class family and was very insensitive to seniors and

to people who were black. She expected special treatment at

She often made fun of socialism and said that she didn't
want to bave to share with other people,

As time went on she would try to influence people against
socialism and would exploit people for her own gain. 3She was
sexually seductive toa young teenage boy who lived at her home
and conskatnly talked against socialist teachings to him.-

Whem she talked to black people she was judgmental and
showed np awareness of the pain they have been through in their
lives - the persecution they have experienced in the South.

Grape was very vindictive to socialism. She spoke often
of her preference to the capitalistic system.

She was sexually promiscous and approached several young
teenagers under 17 years old and made advances to them. She
said she was so hostile to this integrated socialist group that
she woull like to go to agencies like the FBI and the, CIA and
tell them this group stands for socialism. She tookgrelish in

bragging about destroying socialism in the United States and

said she like to be able to have money and she didn't care
if people starved or not because if they don't have money, it

.. FEHABE
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is because they are lazy and don't want to work.

Dated this ”,r£ day of August-1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public
in and for the State of
California.

Sharon Amos

ity Rlendielp) | =
@
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NOTARY PUBLIC t/
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=gt sal

Jams=s R. Randa'ph
Lataty Public - Ca}ii.
Principal Office in
Mendociag County
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State of California ) Affidavit of
) ss. . ,
City and County of San Francisco) Carol A. Stahl

I, Carol A. Stahl, being duly sworn, declare:

I have known Jim Jones for the past 12 ycars.

PN T BTN

; I met Walter Jones, "Smitty", when he first came to
Peoﬁles Temple, about four years ago. He avoided having anything
to do with any of our black members if he could possibly do it.
He made the comment that the only reason he even came was to
please his wife.

He knew nothing about socialism and made no effort to
learn. Whenever Jim Jones talked about Guyana and the beautiful
Socialist government there, Walter would find something to do
s0 as not to have to listen.

During the spring of 1976, Walter Jones went to Guyana
for a visit. When he came back, he had nothing but derogatory
remarks to make. He said things like, "...the country is
generally 50 years behind the U.S5." Several times he said that
the Guyanese dicdn't even know how to wire their houses or cities.
He said they were unable to keep the voltage consistent and
- that they didn't even know any better than to have 50 cycle
current. Then he wouvld laugh in his superior way. He constantly
put down the people there, saying that they were not eguipped to
handle routine work with machines and tools. I remember one
remark he made about how you couldn't trust the "darkies" to do o
it there any more than you could at home...that you'd have to
do it for them. Walter said that he had been up to Matthews
Ridge to see what there was in terms of facilities and materials.
He said that all that was there was what the Union Carbide Co.
had left. He said that since the Guyanese couldn't repair
anything so complicated, that it was all run down. He said that
if Burnham had anylsavvy, he would welcome the company bkack again
to get the place built back up.

bkt
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Walter said that he had rcad that Burnham Qoried for
the CIA before and was probably still doing so. "He called
cooperative living a farce because people were too lazy to
work for themselves, let alone for their neighbor. He said
that at least the British knew this and kept things runnfnq.

In regards to the young man, Vincent Lopez, who is ’
now léving in Jonestown, Walter had nothing but disparaging
remarks to make about him. Walter said Vincent was rather
limited in his abilities and that he was incorrigible. Once
on a summer trip we made back east just after Vincent left
for Guyana, Walter said that Vincent wouldn't be able to
learn much from the "darkie®" Guyanese schools. He went on,
saying but then what could Vincent do anyway, since he was
partly "dark" too. He remarked that the poor dumb little
“wetback" wouldn't even know if he were happy or not.

Dated this 17th day of August, 1977.

I : -,
Lﬁ:;.-/j A ryes

Carcl A. Stahl

Subscribed and sworn to before me,
a Notary Public in and for the
State of California.

_(1\}.!.144 Kl ttf
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James R Karlo'ph

Notz'y Pudlic - Ca'll,
Printipal O%ite in 0
Meassszmo Lounty
icsian srpires OcL 7, 1576
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State of California ) AFFIDAVIT OF
_ . ss.
City and County of San Franciscog PHYLLIS HOUSTON

I, Phyllis Houston, being duly sworr, declare: : .

Was: present when Birdie Marable drove her car up onto the sidewalk
in an attempted murder of a 16 year old girl, Pam Bradshaw. She
tried to run the girl down with her car because the teenager had
made a suggestion the day before about how Mrs, Marable could better
care for the seniors entrusted to her care. Mrs. Marable did not
Sseem to care how these seniors were cared for. She would be

serving time in the peritentiary at this moment had the girl not
hopped a fence and run down an alley to ellude Mrs. Marable's car.

Choosing to take out her demented hostility on children and seniors,
Mrs, Marable was also guilty of leaving the seniors in her home
without the care they required for days“and weeks at a time. She
took the money that was designated for their board, keep, and
medical treatment to Reno and Las Vegas where she gambled regularly.
She never returned the money to the elderly people. One woman in
her care was fleeced for a new car, her life savings, and was
neglected to the point her health completely deteriorated. This
woman, left with nothing, is now bed-ridden., Mrs. Marable, meantime,
has pursued partying and liquor and has complaints monthly for
thousands of dollars of unpaid liquor bills. I personally called
on patients in her home and found her in a stupor in the corner.
Also, I have been there when she was absent for three and once

four days standing, leaving the people without food or protection.
She is currently in the position of losing her license to care for

people in her home and is under investigation by the welfare agencies.

When the Church Board told her that she was no longer to consider
herself a member of our congregation, pursuvant to her delinquent
behavior, she vowed in anger that she would get back at Rev, Jones
and the entire membership. She practiced witcheraft and tried to
bring curses, in her demented way, upon the church members. She
tried to run down Pam Bradshaw with her car. She has bad-mouthed )
the church at every opportunity, though nopne pays her any attention.

After our mission in Guyana had received some publicity, a series of
very positive articles in the local press, Mrs. Marable wrote a
letter to the editor in which she said that the glowing reports

were all fabricated and that she would certainly not want to go to
an under-developed, bug and snake-infested place like Guyana. The
first-hand accounts of the church members who had visited the mission
and had returned put to rest any doubts Mrs. Marable's -Yrouble-making
could have caused, People in the community know her far a very

troublesome, vindictive person and that she will socon lose her license

for housing the elderly.

LR



I, personally, am glad that my children and loved oncs are

in Guyana, away from the likes of this demented woman, and
other such unsavory people as have tried to cause harm to our
work for the most vindictive, hateful reasons. '

Datdd this _ 11" day of August, 1977.

%Té/ /o Bore g7
PhyI1Tig Bouston

Subscribed to me and
sworn before me this
day, a Notary Publice
in and for the State
of California.

- et
.?.IT__'.\_  de : 17 N 5 3 u‘l_fbh .
N RY PUBLIC [ ,
{ OFFICIAL SEAL ‘]
: LISA P. LAYTON
f NOTARY PUELIC - CALIEDRNIA §
! PRINZIPAL OFFICE IN :

" ALAMEDA COUNTY
i My Commiwion Expires April 15, 1999
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Btate of California ) - AFFIDAVIT OF
) S8.
City and County of San Francisco) - DON BECK

1, bon Beck, being duly sworn, declare: b

That I was in the traveling party from Pecples Temple the

LR

xst time the church members and Rev. Jones went on a fact-

£

ot

finding trip to Guyana. This was the nation we had selected
&8 a potential site for the development of an agricultural
mission when we were interested in starting.

pDanny . Phillips was among the travelers to Guyana as well.
As the tfip progreésed, he became more and more agitated. He
joined us whan we talked to officials, when we traveled to
Hati‘:hews Ridge and were entertained at the Guyana house there,

and went on a tour of the university. Every evening when we

- would return from our visits with the officials, we would join
in discussion to try to determine the merits of our decision to
locate in Guyana. Everyne in the group was extremely positive,
but Danny was outright condemming. WNothing suited him. This took
place in December of 1973. One night during our stay there was a
demonstration of the PPP, and Danny went out to see what it was

. about. He 4id not return until many hours later. The next

morning he told us he had been talking to members of the PPP which’
he was against the government. He accused the party in power,
the PRC, of being racist and discriminatory against East Indians.

He said they condemmed homosexuals to to jail, and that in several

cases homosexual males had been flogged. —

-

b7c. D ' -

Fpuﬁ'p



S’

-2 -

That night we visited with a man from Israel. Relations
between Guyana and Israel were deteriorating at that time, and
Danny evidently preyed on that man's hesitancy about the PNC. -
That night Danny was extremely agitated and pressed Bishop
Jones into hours and hours of discussion. Bishop Jones tried
to assure him tha£ his insecurities and fears were unfounded,
but he refused to come to reason. He began yelling at all of us,
told us we were crazy for coming to this "God forsaken place,"
and ran out of the house in Kingston, Georgetown, where we
were staying. His parting words were something to the effect
that the best thing that'could happen to Guvana would be for

-Venezuela to annex 2/3 of it, and Brazil the remainder. Evi-
dently, he returned during the night and stole enough funds to

set himself up for his return to the States.
Dated this ‘7_ day of August 1977.

Subscribed and sworn to

. Ld
before me, a Notaty Public ™~ K-//:
in and for the State of gt A T T
California Don Beck .

I
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NOTARY PUBLIC  aoassseadooaassssass

8§ o OFFICIAL SEAL
- - hp LISA P. LAYTON
- ST NGTARY PUBLIC - CALIFORNIA

PRINCIPAL OFFICE IN
ALAMEDA COUNTY
M' Commigion Freiras Bardt 8 tovg

PETTNNIN

{ = OFFICIAL SEAL
| (o USA P. LAYTON
W NOTARY PUBLIC - CALIFORNIA
PRINCIPAL OFFICE 1N
ALAMEDA COUNTY
Mr Commiuion [lplr'! Ap!ll 'IS W" K




,éuyang when she visited was very hostile. She spoke of the

State of Talifornia } AFFIDAVIT OF

) ss.
City and €ounty of San Francisco) _ DON BECK

Y

I, bon Beck, being duly sworn, declare: -

: That I remember that Grace Stoen's whole reaction to

‘backwardmess of the country. She felt that thef had no doubt

been better off under he British rule; at least they had ex-
perience in planning aﬁc‘l running an economj. That was why now
there was a scarcity of so much -- "not even refined white
sugar an@ cooking oil",

Her attitude was condescending towards everything about
Guyana. X$he thoﬁght the housés were crude and dirty, the people
were baclkward, that they could do much more for their country
but no ome really wanted to. She thought the trouble was that
people were "lazy and shiftless". Like along the roads where
the peo;;]e were walking. "They deserved to get hit if they
wouldn't move faster out of the way®™. She incessantly ran down
what she g£alled "crazy drivers” and said it showed they were un-
civilized as a society.

Several times after I had spoken to our congregation of the
many beawtiful aspects of Guyana--her people, the country itself,
the spi_ri?: of cooperative living--she would approach me asking
how I coudld be so positive about Guyana. She said that Burnham
was ﬁot really a socialist; he had no intention of helping any-

one but himself there. She said that he knew and she knew for

=
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sure that the United States was not going to let him do any
spph thing. She thought we ought to be realisticg and usé the
M?Ssion as an angle to our advantage. The Mertles wére even
m;re intent upon using the Mission as a way to get money from
éeople here. They were very upset each time monies kept going
out to egquipment there to actually build an agricultural
program.

Grace always said that she had no intention of sharing what
she had with others. She said she had worked hard to gét where
she was and wasn't about to have anyone put her where she coulén't
have the bénefits and material things that she deserved. She
wanted to be able to get all the things and focds that she was
accustomed to. She said she didn't want her child growing up in
such a "barbaric” place. She said the schools were backward and
she would have to send him ocutside the country to be educated.
Besides she asked me once, what kind of identify would he get in
a black third world culture? She wanted him to be somewhere where
he could see more people of his own background and ceolor.

She approached me once with a book about Burnham, The West
on Trial and asked if I had read about what Burnham really was

about. She seemed to take great pride to try and prove that the

socialistic trend in Guyaha was very much phony and the popular

enthusiasm was only Burnham's plot to become a rulerﬁbf the
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economy.and a stepping stone in his ambition to Third World
leadership. She accused the Prime Minister of not having the

interest of his people at heart. She was totally unwilling

tp relate to the refinement of socialistic cooperative living

z

that pervades Guyana.
Dated this {'TIZ' day of August 1977.

Subscribed and sworn to

before me, a Notary Public
in and for the State of L\__‘ A é‘,{é

California
Don Beck
’ ‘ /:) T
- N S’ .
N e ) ézﬁff"’\ .
NOTARY FPUBLIC Ca b aaa b A Al A b bbb

| OFFICIAL SEAL
@R USA P. LAYTON
R ARY PUBLIC ~ CALIFORNIA
@i Nmmuam. OFFICE IN
ALAMEDA COUNTY
My Comminion Expires April V5, 197%
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State ¢of California ) AFFIDAVIT OF

) ss.
City and County of San Francisco) —
I,” being duly sworn, declare: .

:".i That when I was under age and still in high ichodl,-
de aﬂvan.ces towards me and even had me to come over to
his house amd he would try to get me to go to bed with him. He
would pressmre me by saying that I must be & racist if I didn't
want to go to bed with him and then one day, he forced my clothes
off of me and pushéd me into the bedroom. He told me if I would
scream he'd hurt me and then he made me do horrible acts with

him. It has affected my ability to relate to other men now and I

hate him for that. He had me bend down” and m-ﬁwe‘ﬁ,

‘whatever he d4id in my mouth. He laughed . when I cried and said
that I deserved it since I was a honkie. I was young and very
impressionable. I believed that he would hurt me and get me in
deep trouble with my extremely strick parents. He tried to get
me to take drugs and told me that if I ever told anyone he would
get even with me.

When I was only 16, he had me take some barbituates that
made me very drowsy and drunk.

Dated this ﬂ -~ day of August 1977.
Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in -and for the State of
California

Oifcis) Seat

G Jaees B Rendo'vh

: ) Katary Public - Cald.

\-_,/ humﬂmﬂh
Meadocing

My commissien eipes Oct 7 lll’lu
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State of California ) AFFIDAVIT OF
) ss.
City and County of San Francisco) SHARON AMOS

.

I, Sharon Amos, being duly sworn, declare: .

o . .
Linda Dunn Swaney was a person that I always thought was a very
supdrficial person. " She was very clothes-conscious and like to
have a lot of fancy clothes, a brand new model car, and she did
not relate in the slightest to politics or Third World struggle,
She had no understanding of the capitalistic system and the evils
of exploitation. She simply wanted the "finest" things in life
and came to the church because her husband and his relatives
were members,

She did not give any concern to her children, and the only
understanding they found was with the Pastor of the church,

Rev. Jones, and the members of Peoples Temple who gave them love
and attention. I distinctly heard her say, as she Gas finally
planning to leave the church, that she didn't want to put up

with this "Socialist mess" any more and wanted to pursue her

own interests, She said she didnt give a "damn" about her children.

We got reports after she left

from people in the communit
_she went into a completel i

On one occasion she was so drunk she

T into &8 trece and had to be hospitalized. This is
& documented fact in Mendocino County, where s parsonal friend of
mine was her nurse in the hospital,

b/‘ Lirda has stated io the newspapers that she had left the church
: because Jim Jones had made advances to her. I know that this was
a lie and that the truth is exactly the contrary. It was she who
badgered our Pastor to have sex with her, and when she did not
get her way, she became the vengeful woman she is today. Her
behavior after she left our fellowship certainly does not show
her toc be a modest, proper woman who was offended by sexual ad-

vances. "

She later marrie
then 14, was so
acist affil

(-1

A son of Li:nda's who was a very happy and socaible chil‘i:l, has
withdrawn and is not at all like his old self. Linda refused to

let him play wit d friends, and he was ¢ tely
traumatized.
———-—* -
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and mental stress.

Dated this _ /2~ day of August, 1977.

" Subscribed and sworn before me, ;
a Notary Public in and for the ) S
State of California /gx.é‘}{ QM

Sharon Amos
‘S, Ko Ll —
&IARY PUBLIC 27
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Qificiat Seal

i T3 James . Rancatph
tiotay Public - Calif.

Principal Qifice in

Mendotino County

. |
. lh’y commission expires Oct. 7, 1978.
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State of California } AFFIDAVIT OF
’ J ss: :
City and County of San Francisco) CAROL STAHL

That Terry Cobb Pietila said Guyana was the mbst racist
place in South America. She s#id the government in power had
tried to cause race riots between East Indians and blacks there.
She said the black government was educated and "rules" over the
Chinese East Indians, and native people there. 5he said there
was no national unity in Guyana, Jjust doﬁihatign by blacks, and
that there was discrimination in the highest and lowest places.
She told me there were still riots going on, and that particularly
the sugar workers, who were East Indian, lived in terrible pover-
ty. The reason that the government in power had kept this racial
animosity up was that the only way they could rule was through

"divide and conguer" tactics. She said they were complicit with

the CIA in this.
Dated this /& T1hday of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of T y <f7L“
California (.ad}w/ Yow i

Carol Stahl

2 3 , ; i - \ Cilicial Seal
S%g ﬁﬁ‘ y d Y ames R. R.a:l_hln'ﬂl
ROTXRY, PURLIC 7 : R Al i
zq, 2 $'engacine County
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State of California ) AFFIDAVIT OF
} ss.
city and County of San Francisco) ANDY SILVER

I, Andy Silver, being duly sworn, declare:

That I was a student in the Peoples Temple college student

TRY LR

program with Jim Cobb, Wayne Pietilla, Terri Cobb Pietilla, and
Micki Touchette. Many of the young people, some recently out of
the drug world, were confused about themselves, their identity
(séxuél and ethnic) and their personal goals, and looked in par-
ticular to Jim Cobb for direction and inspiration. Using reverse
racism, he required the white students to prove they weren't
‘racist by showing him respect as a Black man. He would stand on
a table in front of them at house meetings, spouting political
rhetoric, advocating terrorist activities and denouncing various
peolitical heroes as "Tom's" including Malcolm X for his later
integrationist views. He would then order the women who were
white to come forward, sometimes to kiss his feet, and other times
to touch his privates. He established a paramilitiary organiza-
tion among the students, and established a library on how to make
bom»s, blow up municipal institutions, and made many contacts for
the acguisition of guns.

While he was still a student, the church began developing
plans to begin an agricultural mission field in Guyana. He tried
to d;vide the congregation from the church leadership over whether
the &emple phiﬁosophy was consistent with the philosoPﬁi of the
Guyanese government, and whether the socialist ideals 6% the
Guyanese government were sincere or diversionary.
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Another example of his using the church was in his asking
various church people to recommend him to a dental Schoibl scholar-
ship: committee; he was  shortly thereafter awarded an eleven
thou?-;.and_.dollar scholarship, He then qnit the church.

Dated this /07’1«— day of August 1977.

Subscribed and sworn to

before me, a Notary Public Q yf
inad for the State of {4 /g )

California Andy SHlver

Otficial Seal

|

i James R. Randolph
em =]  Notary Public - Calif.

. t:;j Principat Office in
\—/ K-endocino County ’

| by commission expires Oct. 7, 1978,
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State of California } Affidavit of
)} ss
City and County of San Francisco} Alfred Tschetter

e

"y

I, Alfred Tschetter, being duly sworn, declare:
I am a certified radiologic technologist, and I live in
san Francisco, California,

My dad was a Mennonite Minister and I was brought up in
religion and it was my whole life., I was married at age 20 and
moved avay from the Mennonites immediate vicinity. I joined
the Baptist church.

In 1951 I moved to California with the intention of
going into the dairy farming business as I had in South
Dakota. After surveving the economic situation, I decided not
to enter dairy farming and spent one year servicing cars. 1In
1952 I had the opportunity to become an orderly ané in the
hospital a wise radiologist approached me to encourage me to
finish my education to become & radiclogic technologist. I
received my training in Dallas, Texas, and was a member of
a German Baptist Church. I was elected to the.Board of Deacons,.
One day as we were eating dinner, the chairman of the Board of
Deacons was &0 inebriated that it took three of us to get him
ipto a taxi to get him home. That same evening ¥ve had a Board
of Deacons meeting and that was my last day in the organized
church. To me it was all too much hypocrisy, teachiég one

=

thing and doing another.
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While back to visit my 91 year old mother, who was in a
fairly decent convalescent hospital and as a Mennonite
who was taught from childhood to take care of our owé;
éhich also follows the teachings of Jim JoneScoewsI réalized.
éhat my mother was 91 and slightly feeble minded, but she
was not to the point where she belonged in a convalescent

hospital. I felt that my family had neglected her or did not

want to take responsibility of someone who had reared them.

1

fe and I had offered to take

arg bafore my w
mother 2nd keep her the rest of her life.

As I wvas driving back from North Dakota to California,
I realized that I belonged in the teachings of Pastor Jim
Sones. And 1 made up my mind that T would write a letter

to Pastor Jim Jones asking if I could return to the church,
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and also sent a group of people to visit me, which I greatly
appreciated.

The years 1 spent out of Peoples Temple--I was never at
any time harrassed or gquestioned or asked anytping. I was
given no pressure to return to the church. I returned on my
own and at the kind invitation of the Pastor.

As a medical person and from my own experiences, I know
that these healings are real. I have witnessed hundreds of
them, I knov most of the healings he does are beyond all
medical hope. Being a part of the medical profession, I know

that these healings were genuine and could not have been faked.
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Just this spring in Los Angeles I persaonally took the blood
pressure of a woman and it went from 180420 to 120/80

in less than one minute. I know that this is medicaﬂly
%mpossible. ;

E' All the time that I was out of the church; I lived in
Ukiah, California. I saw and worked with people‘ from the
church and ﬁobody ever said a negative word and were kinder
and nicer to me than some of the non-church patients that T
had,

Dated: July » 1977,

(2;5‘/// '7 [77%’n4_,

Alfred Tschetter ¢

A Soapgige s Lt d,Tdc’???

Subscribed and sworn to
before me this day
of July, 1977.
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State of California } Affidavit of
) ss M
City and County of san Francisco) Paunlinme Groot

) I, Pauline Groot, being duly svorn, declare:
Birdie Marable had a care home Wwith four seniors
She warted somebody to be there at night so she could be
somevwhefe elses She offered me room and board in return for
me livimg there, and always being home at night. I agreed.
There were several things funny about this deal from
the beginnings One was that my room was separate from the
rest of the house, a "guest room"™ in a separate building
from thwe rest. While I was legally on the property, if there
had been any emergency ¥ith the old people such as a fire or
a heart attack, I wouldn®t even have known about it,
Amother problem was that, when I moved in, she promised
to put 2 bed and a heater in the room. She did put the
bed in but as for the heater, I had to borrow it from the
house, and it had no thermostat, so the room vas always colid
wvhen T came home at night and alvays cold when I got up in
the morning. She even tried to prevent me from borroving
the hemter from the house.
) I vould have been quite willing to live in the house with
‘the semiors. There was a very comfortable couch in the living
room, mnd it was much warmer there. Birdie frequently kept
an opan hearth fire in the living rooms I could ha;e elept
on the couch in comfort, and kept an eye on the fire, and kept
my ears open for trouble. I could have stored my clothes and

stuff 4n the guest room. T actually did this one or two nights.
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But Birdie wanted me in the guest room out of the house. She
said I wvas a nuisance and didn't look tidy on her good couch.
So she made me stay in the gunest room, and leave the seniors

unprotected at night,

This worried me. T talked to Penny Kerns about it before

ERECERt)

moving ine Penny advised me not to move in at all, or at the
iz put in a bad and
a good heater, in that room, and to get some money for being
there. So I did try to do as Penny advised.
The next thing I heard was that Birdie had threatened
to cut up Penny Kerns with a knife. I did not personally
witness the threat, but I believed it, It sounded 1ike
something Birdie wouid dd. I didn*t want any more trouble
80 I moved in. 1 even déid some chores for Birdie, after
sne'd promised me I wouldn't have to, I staved in my
guest house mostly, and stayed out of Birdie's way as much
as possible. I heard her say that she had already put her
husband in the hospital in a fight, and so I stayed out of
her way even more, )
One of the seniors was a big capable voman; who did
most of the cooking and chores, I don't know how Birdie
was able to get money for caring for her, she was guite
able to care for herself and others, Another senior, a
1ittle vispy woman, begged me to write a letter and keep
it .secret from the others. She said her mail was openad
and her person was threatened, I wrote the letter. }E few
veeks later she had moved to Los Angeles. She said she

wvas relieved to get avay.
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After about two months of this I saw a chance to get
outs I moved myself and all my goods and gear at night,
wvithout letting Birdie know where I was going. She ?:ever
@id find me. I heard she vanted to kill me too, but she

hever got the chance, .

Dated thia ‘day of July, 1977.

Pauline Groot

Subscribed to and sworn
bafore ma; a Hﬂ!‘arv Puhy {r-A

for the state of Caliform.a.
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State of California Affidavit of

Kathy Tropp

%. Curtfs Buckley had been living with Dick aﬁd 1 fbr about
oime year wi'uen he came down with tonsillitis. He had a
susceptibility to tonsil inflammation, énd infections. He
vas taking erythomycin for it. He got sick on or around

Thanksgiving, 1972, He withdrew more over the next two days,

and seemed very angry., The next day his behavior was trance-
1ike, and disoriented, I had to go to work, and so did my
ruskand, Pick, so I started arrancing peopls for him to stay
with, Rene Jackson Kept him at her house, and told me after
I got back {she had him for a weekend) that he was crying at
night
into the bedroom., She insisted he g0 to bed and told him
there was nothing to worry about. He also got violent with
her the next day, she said. When Curtis came home, he had the
same spacey manner; for the next two months he 'ne'ver lost it.
Events after that were that he was counseled by our pastor,
Curtis® %“a" rd Di
dependent, childish. He continued to complain about seeing
1ittle men. Mark Boutte was living with us at the time.

At o point I asked the Mertles to keep him for a day or two.
I may have asked them to keep him for a longer time, ;I do
remember that after one night, Elmer Mertle called m;.up and
+old me to come and ge

vhat he dfd to alarm them, but when I came over to get Curtis,

both Elmer Mertle and Deanna Mertle were eitting there looking
FFreRtY3




very scared, I don't know what he did. Dick and I toock
Curtis to San Francisco to see a doctor. We stayed over

at Janet Shular®s house. I think we took him down there to
stay with her. She agreed to take him. We talked ab:out
sbhools for him and therapys At some point, Curtis seemed
better, started talking. He said he had used a slingshot
and shot and kxilled a bird, on his last day at school before
he got sicks The child who gave him the slingshot also gave
him some pills, he said, This seemed to explain his weird
behavior, We figured he had taken drugs. I don't know if
this admission on his part came now or later. I vas at
work when Janet Shular called me, about three weeks after

he had gone down there to stay with her, Curtis had very
suddenly "snapped out"™ of his state and was talking and
crying and acting very normal. It may have been then that
he told Janet about the slingshot, killing the bird, and

the boy giving him drugs.

Curtis came home to stay vith us again. We seemed to
have more of a rapport after that. That spring ve moved to
2 house in Calpella. Curtis asked me if he could: move to
San Francisco. I didn*t think it was a very good idea and
I told him so. At that time the church work was centered in
Redwood Valley, and I saw his going to the city as a move away
from it. Curtis had a relapse around April of that year. He
started acting spacey again. Curtis went back to Jan;et‘s
and started acting like himself after a couple of da;s. at

vhich time it was agreed he should stay with her.
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